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 مشاور اجتماعی معاون اجرایی رییس جمهور و رییس مرکز ارتباطات مردمی 
نهاد ریاست جمهوری گفت: شنیدن صدای مردم و رسیدگی به مطالبات و 

مشکلات آنها رویکرد دولت در سفرهای استانی است.
محمدرضا جوادی یگانه در نشست صمیمی هم اندیشی اصحاب رسانه خراسان 
شمالی اظهار کرد: مرکز ارتباطات مردمی نهاد ریاست جمهوری تلاش دارد تا 
با شناسایی و بررسی مسائل و مشکلات در استان ها در مقام پاسخ گویی به 

مردم و پاسخ خواهی از مسوولان باشد.
وی با تاکید بر اینکه سفر رییس جمهور به خراسان شمالی نیز برای شنیدن 
است، افزود: هدف ما ورود به مسائل، مشکلات و گلایه های مردم استان به 

جای تمرکز بر مشکلات شخصی است.
مشاور اجتماعی معاون اجرایی رییس جمهور و رییس مرکز ارتباطات مردمی 
از طریق  استان  و مشکلات  مسائل  کرد:  ریاست جمهوری خاطرنشان  نهاد 

دریافت نظرات مردم و از طریق تماس تلفنی و نظرسنجی احصا شده است.
وی گفت: مرکز ارتباطات مردمی نهاد ریاست جمهوری از طریق سامانه سامد 
و شماره ۱۱۱ با مردم ارتباط دارد و پیش از این بخشی از مشکلات مردم این 

استان را استخراج کرده است.
جوادی یگانه با اشاره به اینکه بنای دولت تحقق عدالت است، افزود: تمرکز ما 
بر روی شکایت، انتقادها و پیشنهادها است و در کنار دریافت درخواست مردم 

ما به سراغ مردم خواهیم رفت.
مشاور اجتماعی معاون اجرایی رییس جمهور و رییس مرکز ارتباطات مردمی 
افراد  از  درصد  دهد ۱۶  می  نشان  ها  بررسی  گفت:  جمهوری  ریاست  نهاد 
استان که مورد نظر سنجی قرار گرفتند مهمترین مسئله را بیکاری، ۱۴ درصد 
مهمترین دغدغه را وضعیت آسفالت معابر و ۱۲ درصد مشکل آب آشامیدن 

می دانند.
وی با اشاره به اینکه ۹۰ درصد از مردم استان در این بررسی ها از زیرساخت ها 
گازرسانی اعلام رضایت کردند، افزود: میزان نارضایتی مردم استان از وضعیت 
آب لوله کشی، حمل و نقل و مخابرات بیش از ۵۰ درصد بوده و نارضایتی از 

وضعیت خدمات فاضلاب نیز بالا است.
مشکلات  اقتصادی،  مشکلات  حل  اشتغال،  ایجاد  کرد:  خاطرنشان  وی 
کشاورزی، حل معضلات شهری و اجتماعی و ایجاد رونق گردشگری از دیگر 

دغدغه های مهم این استان است.
جوادی یگانه گفت: تبعیض و نابرابری نیز سبب نارضایتی مردم این استان 

است به طوری که ۸۰ درصد احساس تبعیض دارند.
وی با اشاره به درخواست های مردم در سفر رییس جمهور شهید به خراسان 

شمالی گفت: ۱۲۶ هزار نامه از مردم این استان در این سفر جمع آوری شد.
دیدار با فعالان اقتصادی، نخبگان و فرهیختگان خراسان شمالی، افتتاح طرح 
استفاده از پساب بجنورد در پتروشیمی خراسان و حضور در جلسه شورای 
به  رییس جمهور  روزه  سفر ۲  های  برنامه  از  استان  توسعه  و  ریزی  برنامه 

خراسان شمالی است.

هفته نامه اجتماعی- فرهنگی- اقتصادی

رفع فیلتر گوگل پلی و واتساپ 
حاصل همراهی اعضای حقیقی و حقوقی 

شورای عالی فضای مجازی بود

عارف: کاهش تصدی گری در 
دولت چهاردهم محقق می شود
ــا بیــان اینکــه در دولــت وفــاق  معــاون اول رئیــس جمهــور ب
ملــی، جلــوی ایجــاد ســاختار مــوازی در دســتگاه های اجرایــی 
ــری  ــم کاهــش تصــدی گ ــت چهارده ــت: دول می ایســتیم گف

2دولــت را محقــق خواهــد کــرد.

نیروگاه های تجدیدپذیر با تمرکز 
حداکثری بر ساخت داخل 

4راه اندازی شوند

وزیر فرهنگ بر ضرورت بازآرایی 
و تحول گرایی در حوزه دیپلماسی 

7فرهنگی تاکید کرد

فرماندار رباط کریم: برای 
مقابله با ناهنجاری اجتماعی 

نهادها باید هماهنگ باشند

عراقچی: تحولات سوریه همان پروژه 
بزرگ آمریکا و اسرائیل 

برای منطقه است

2

همتی: با تورم ۳۰ درصدی

 نمی توان نرخ ارز را ثابت نگه داشت

3

دنیامالی: جذب منابع جدید یکی 
از برنامه های اصلی وزارت ورزش 

خواهد بود

6

استان ها 5

به  نتوانیم  که  بدهیم  هایی  وعده  نباید  پزشکیان: 

آن عمل کنیم
ــا بیــان ایــن کــه نبایــد وعــده هایــی   رئیــس جمهــور ب
ــاور و  ــم گفت:ب ــل کنی ــه آن عم ــم ب ــه نتوانی ــم ک بدهی
اعتقــاد مــا ایــن اســت کــه اختیــارات را بایــد بــه اســتانها 
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اینکه  بیان  با  جهادکشاورزی  وزیر 
کالاهای  و  کشاورزی  محصولات  حوزه 
ثبات  یک  از  اخیر  ماه های  در  اساسی 
نسبی برخوردار بوده است، گفت: طبق 
تولید  از  حمایت  بر  علاوه  برنامه ریزی 
داخلی، تلاش داریم مشکلی برای سفره 

و معیشت مردم رخ ندهد.
نخستین  در  قزلجه«  نوری  »غلامرضا 
نشست  خبری خود که در سالن توسعه 
وزارت جهادکشاورزی برگزار شد در پاسخ 
ارز به کالاهای  ایرنا درباره تخصیص  به 
اساسی در سال آینده افزود: ارز ترجیحی 
برای  سالانه  بودجه  در  شده  تامین 
کالاهای اساسی چون در دارو تجهیزات 
پزشکی و کالاهای اساسی تعلق خواهد 

گرفت.
در  داشت:  اظهار  کشاورزی  جهاد  وزیر 
بودجه سال آینده نسبت به سال ۱۴۰۳ 
حدود ۳ میلیارد دلار کاهش داریم که 
به طور طبیعی روی محصولات اساسی 
تاثیرگذار خواهدبود اما ما این را فرصتی 

برای حمایت از تولید داخلی می دانیم.
با  آینده  سال  بودجه  تصریح کرد:  وی 
وجود اینکه محدودیتی برای ما ایجاد می 
کند در عین حال گشایشی برای حمایت 

از تولید داخل نیز خواهد بود.
نوری قزلجه گفت: هرگونه تغییر سیاست 
در این حوزه برای حمایت از تولید داخلی 
یا صرفه جویی های ارزی که قرار است، 
دهک های  و  مردم  سفره  بیفتد  اتفاق 
پایین جامعه برنامه ریزی لحاظ می شود 
و معیشت مردم  برای سفره  تا مشکلی 

پیش نیاید.
درباره  ایرنا  به  پاسخ  در  قزلجه  نوری 
احتمال تورم مواد خوراکی در سال آینده 
توافقی  ارز  نرخ  در  که  تغییراتی  افزود: 

اتقاق افتاده یا کاهش ارز ترجیحی یک 
آثار تورمی خواهد داشت اما تلاش داریم 
که این آثار واقعی باشد و آثار روانی روی 
مورد  که  بزرگی  تا عدد  نشود  آن سوار 

انتظار است رخ ندهد.
وی با یادآوری اینکه کاهش اثرات تورمی 
به عوامی چون حمایت از تولید داخلی، 
اقتصادی کشور و کنترل  بهبود شرایط 
تورم باز می گردد، اظهار داشت: در جایی 
سفره  و  اساسی  کالاهای  به  مربوط  که 
مردم باشد، منابع به طور قطع از طریق 

دیگری جبران خواهد شد.
برنامه دولت برای به صفر رساندن واردات 

شکر
وزیر جهاد کشاورزی یکی از رویکردهای 
این وزارتخانه را اجرای دقیق برنامه هفتم 
برشمرد  کشاورزی  حوزه  در  پیشرفت 
چهاردهم  دولت  در  داریم  بنا  گفت:  و 
واردات شکر را در انتهای دولت به صفر 

برسانیم.
وی یکی دیگر از برنامه های این وزارتخانه 
را تولید میوه های گرمسیری و بویژه موز 
دانست که حجم زیادی از واردات را به 
خود اختصاص داده است و در این باره 
انجام  لازم  برنامه ریزی های  داد:  توضیح 
با  نیز  بخش  این  واردات  تا  است  شده 
افزایش تولید داخلی به صفر نزدیک شود.

محورهای  از  یکی  جهادکشاورزی  وزیر 
اصلی برنامه هفتم را حوزه آب و خاک 
این  به  توجه  که  کرد  تاکید  و  دانست 
بخش نیازمند تامین منابع مالی مورد نیاز 

طبق برنامه هفتم است.
شناسه دار کردن محصولات کشاورزی در 

دستور کار است
نوری قزلجه با تاکید بر اینکه محصولات 
کشاورزی تولیدی ایران از بسیاری نقاط 

جهان سالم تر است، افزود: از نظر مصرف 
تولیدات  کشاورزی  کودهای  و  سموم 
صورت  استانداردسازی  باید  کشاورزی 
گیرد و ملزم به شناسه دار کردن مزارع 
با  که  هستیم  کشاورزی  محصولات  و 

همکاری بهره برداران انجام خواهد شد.
ناترازی در بخش  یادآوری وجود  با  وی 
انرژی اظهار داشت: از آنجا که قطع انرژی 
در بخش کشاورزی قابل جبران نیست، 
این بخش در آخرین اولویت اعمال برنامه 
های قطعی قرار گرفته است؛ از این رو 
در ماه های آتی که مصرف برق در حوزه 
هماهنگی  شود،  می  بیشتر  کشاورزی 
های لازم با وزارت نفت و نیرو انجام شده 
تا قطعی برق و گاز در بخش کشاورزی به 

حداقل برسد.
وی همچنین با ارایه گزارشی از عملکرد 
بخش  در  چهاردهم  دولت  روزه   ۱۲۰
کشاورزی و امنیت غذایی اظهار داشت: 
صورت  هماهنگی  با  دولت  ابتدای  در 
مطالبات  دیگر،  های  بخش  با  گرفته 
کشاورزان از جمله گندمکاران و کلزاکاران 

تسویه شد.
واردات  درباره  کشاورزی  جهاد  وزیر 
گوشت قرمز گفت: به دلیل تحولات ارزی 
که سه سال قبل رخ داد، دامداری های 
کشور به ویژه دام سبک که نقش مهمی 
در تامین گوشت مورد نیاز کشور داشتند، 
و آسیب دیدند و برای تنظیم بازار واردات 

گوشت در دستور کار قرار گرفت.
 ۲۰ اکنون  اظهارداشت:  قزلجه  نوری 
نیاز  مورد  قرمز  گوشت  کسری  درصد 
شود  می  تامین  واردات  محل  از  کشور 
که از این میزان تنها ۷ درصد آن با ارز 
ترجیحی تامین شده و ۱۳ درصد آن با 
ارز توافقی است و به همین دلیل بخاطر 

بخشی با یکدیگر تفاوت نرخ دارد.
وی یادآور شد: افزایش تولید گوشت قرمز 
یک پروسه زمان بر است و حدود ۳ تا ۴ 
سال فرصت لازم است تا به هدف گذاری 
خودکفایی در تولید گوشت قرمز برسیم و 
بنابراین در این فاصله زمانی باید گوشت 

مورد نیاز بازار داخلی را تامین کنیم.
این عضو کابینه دولت چهاردهم در عین 
حال بر حمایت از تولید داخلی تاکید کرد 
و اظهار داشت: تلاش می شود تا واردات 
به  آن،  تامین داخلی  با  را  قرمز  گوشت 

صفر برسانیم.
وضعیت  درباره  کشاورزی  جهاد  وزیر 
واردات برنج های تقلبی گفت: بحث برنج 
تقلبی حدود ۱۰ روزی است که مطرح 

شده که مربوط به بازرگان خارجی است 
که حدود دو ماه است که وزارت جهاد 

کشاورزی پیگیر این موضوع است.
وی اظهارداشت: بازرگانی خارجی تامین 
رقم برنجی را با قیمت مشخص متعهد 
تر  پایین   نوع  با  برنج  این  بعد  اما  شده 

اختلاط و ارسال شده است.
برنجی  اینکه  به  اشاره  با  قزلجه  نوری 
نیست  آلوده  است  گمرکات  در  که 
تایید  به  مذکور  برنج   سلامت  افزود: 
ملی  سازمان  و  دارو  و  غذا  سازمان  دو 
استاندارد رسیده است اما برنج مربوطه 
خارجی  و  داخلی  های  آزمایشگاه   در 
تایید  برنج  ها  اختلاط  و  آزمایش شده 

شده است.
به گفته وی، آزمایشگاه خارجی اختلاط 
با  تایید کرده و تفاوت آن  این برنج را 
برنج اولیه ای که مورد بررسی قرار گرفته 

اعلام کرده است.
پس  معمول  طور  به  کرد:  تصریح  وی 
از ورود محموله به کشور پول پرداخت 
برنج  این  بابت  مبلغی  هنوز  و  می شود 
پرداخت نشده بنابراین یا برنج وارداتی 
این  باید  اینکه  یا  و  شود  می  مرجوع 

محصول به ارزش واقعی محاسبه شود.
وزیر جهاد کشاورزی درباره استفاده برنج 
تولید داخل در ذخایر استراتژیک گفت: 
خودکفایی  به  گندم  تولید  در  کشور 
رسیده بنابراین توان خودکفایی در تولید 

برنج را به طور ۱۰۰ درصدی دارد
برنج  واردات  به  نیاز  اکنون  افزود:  وی 
و  قیمتی  شرایط  لحاظ  به  که  داریم 
انبارداری برای ذخایر استراتژیک مورد 
استفاده قرار می گیرد اما در این خصوص 
واردکنندگان  زیرا  ندارد  وجود  نگرانی 
از داخل  ازای خرید  مکلف هستند در 
مبادرت به واردات کنند که این موضوع 

در برنج و چای صدق می کند.
وی درباره قطعی برق و افت ۳۰ درصدی 
پاییزه گفت: به طور  محصولات کشت 
های  ناترازی  یکسری  دلیل  به  قطع 
در برق و گاز کشور، خاموشی  ها روی 
تولیدات کشاورزی تاثیر زیادی دارد اما 
تولید غذا و امنیت غذایی کشور نیز یک 
واقعیت است که باید در نظر گرفته شود.

وزیر جهاد کشاورزی، رقم ۳۰ درصدی 
افت تولید پاییزه را رد کرد و افزود: به 
کاهش  موجب  برق  قطعی  حتم  طور 
تولید شده اما برق کشاورزی نمی تواند 
تعطیل شود زیرا محصولات کشاورزی 
نمی توانند منتظر برق، گاز و آب بمانند.

ثبات در بازار کالاهای اساسی/ از معیشت مردم در هر شرایطی حمایت می کنیم شنیدن صدای مردم رویکرد محوری سفرهای 
استانی دولت است

رییس سازمان امور اجتماعی کشور گفت: اخلاق اجتماعی گمشده جوامع 
امروزی است که می توان با بهره گیری از ارزش های دینی آن را احیا کرد.

 سید محمد بطحایی در سی و یکمین اجلاس سراسری نماز در بجنورد 
اظهار کرد: جوامع امروزی گرفتار چالش های گوناگونی است که برای مقابله 

با آن ها باید طرح های زیادی اجرا کرد.
وی افزود: این در حالی است که تمامی ارزش ها در فریضه الهی نماز نهفته 
است و می توان با بهره گیری از آثار نماز جماعت از بسیاری از آسیب ها 

جلوگیری کرد.
بطحایی خاطرنشان کرد: هیچ فضیلتی جز نماز این گونه سرشار آثار بزرگ 

اجتماعی نیست و باید از این ظرفیت بیش از پیش بهره گیریم.
وی تصریح کرد: تمامی ارزش های اخلاقی همانند صداقت و اخلاق را می 

توان با اقامه نماز در جامعه ترویج داد.
بطحایی افزود: امروز بسیاری از آسیب های اجتماعی که در جوامع اسلامی 
وجود دارد بخاطر کم توجهی یا غفلت از این سرمایه اجتماعی یعنی نماز 

است.
رییس سازمان امور اجتماعی کشور گفت: نگاه ماه به نماز به عنوان اصلح 
ترین و اثربخش ترین فضیلت که ما را از آسیب های اجتماعی باز می دارد، 

باید با طرح و برنامه و متناسب با این ثروت اجتماعی باشد.
بطحایی تصریح کرد: در سایه اهتمام به نماز و اقامه آن برخی شاخص های 
یا  و  بوده  یا کاهشی  اجتماعی در ۱۰ سال گذشته  با آسیب های  مرتبط 

ثابت مانده است.
های  آسیب  شاهد  نباید  ثروتی  چنین  داشتن  با  اسلام  امت  افزود:  وی 

اجتماعی و نارسایی های مرتبط با آن باشد.
رییس سازمان امور اجتماعی کشور گفت: امروز منابع مالی و انرژی زیادی 
اعتیاد می شود که  از جمله طلاق،  اجتماعی  با آسیب های  صرف مقابله 

معلوم نیست به نتیجه برسد.
رییس سازمان امور اجتماعی کشور خاطرنشان کرد: حوزه اجتماعی وزارت 
با  مرتبط  های  بسته  )تهیه  هدفمند  های  برنامه  اجرای  دنبال  به  کشور 
نماز( صرف نظر از برنامه های جاری دستگاه ها و ادارات و نهادها است تا 

اثربخشی این فضیلت اجتماعی را بیش از پیش نهادینه کند.
عامل  وزارت کشور سه  اجتماعی  مقام مسوول همچنین گفت: حوزه  این 
خانواده، مسجد و مدرسه را در ترویج و نهادینه کردن فرهنگ نماز و اقامه 

آن موثر می داند.
بطحایی بیان کرد: : توجه به این عوامل تاب آوری فرزندان ما را در مواجهه 

با آسیب های اجتماعی بالا می برد.

بطحایی: اخلاق اجتماعی گمشده جوامع 
امروزی است



سیاسی
خبر

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه 
ایجاد  جلوی  ملی،  وفاق  دولت  در 
اجرایی  دستگاه های  در  موازی  ساختار 
چهاردهم  دولت  گفت:  می ایستیم 
محقق  را  دولت  گری  تصدی  کاهش 

خواهد کرد.
در  چهارشنبه  روز  عارف  محمدرضا 
نخستین جلسه شورای عالی اداری در 
دولت چهاردهم، با تبریک میلاد حضرت 
مسیح )ع( به هموطنان مسیحی، ارمنی 
و مسلمانان گفت: امیدواریم که بتوانیم 
همه  به  همدلی  و  ملی  وفاق  سایه  در 

اهدافمان برسیم.
در  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
اقدامات  همه  برغم  گذشته  دهه  چهار 
خوبی که صورت گرفته است، نتوانسته 
نظام  می رفت،  انتظار  که  آنگونه  ایم 
نظام  و  مردم  شأن  در  و  کارآمد  اداری 
این هیچ  البته  و  نماییم  را حاکم  الهی 
ربطی به دولت و رئیس دولت و شخص 
خاصی ندارد و مسأله ما سازمان نیست.

عارف، یکی از راهبردهای »دولت وفاق 
نظام  کردن  کارآمد  و  پویا  را  ملی« 
کار  این  گفت:  و  کرد  عنوان  اداری 
خواهد  صورت  مدرن  سازوکارهای  با 
ضرورت  اگر  مسیر  این  در  و  گرفت 
داشته باشد از تجربیات کشورها و مراکز 
دانشگاهی معتبر استفاده خواهیم کرد 
تا در انتهای دولت چهاردهم این پویایی 

و کارآمدی به درستی حس شود.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: 
تمامی  در  کارآمدسازی  اصلی  راهبرد 
برنامه ها، اصلاحات ساختاری بوده است 
که البته در برنامه سوم توفیقات نسبی 
داشته ایم که در سالهای بعد متأسفانه 
تصدی  کاهش  بحث  امروز  اما  رها شد 
گری در دولت را با قوت دنبال می کنیم.

با  سوم  برنامه  در  اینکه  بیان  با  عارف 
وجود توفیقات نسبی در کاهش تصدی 
گری موفق نبودیم، اظهار داشت: موانع 
قانونی در تفسیر اصل ۴۴ قانون اساسی 
با  خوشبختانه  امروز  که  داشت  وجود 
ابلاغ سیاست های کلی اصل ۴۴ تقریباً 
همه موانع درمورد کاهش تصدی گری 

از بین رفته و راه باز است.
ادامه  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
زمینه  این  در  ای  خاطره  ذکر  با 
وقتی  سوم  برنامه  در  کرد:  خاطرنشان 
بخش جزئی از وظایف حاکمیتی را می 
در  که  درحالی  کنیم  واگذار  خواستیم 
دنیا بحث کاهش تصدی گری دولت ها 
با جدیت مطرح بود بعد از رایزنی های 
تنها  با شورای محترم نگهبان،  طولانی 
دهیم  انجام  را  کار  از  بخشی  توانستیم 
اما امروز برای کاهش تصدی گری هیچ 

مانعی نداریم.
عارف افزود: در کاهش بروکراسی نظام 
اما  است  گرفته  کارهایی صورت  اداری 
هنوز هم می توانیم در این زمینه برنامه 

های مهمی را اجرا کنیم.
ادامه  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
افزود: یکی از بحث های مهم و جدی، 
چهاردهم  دولت  که  است  تمرکززدایی 
نظرش در این باره واگذاری امور اجرایی 

به استاندار است.
عارف در ادامه گفت: از دید دولت وفاق 
استان  جمهور  رئیس  استاندار،  ملی، 
است. ما شعار نمی دهیم. این موضوعی 

است که به آن اعتقاد داریم.
ادامه  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
عنوان کرد: دولت، در این دوره تا مرزها 
و دروازه های استان می آید و از آن به 
بعد، جز در حوزه های سیاسی، امنیتی 
گیری  تصمیم  دولت  در  که  دفاعی،  و 
می  تصمیم  خودش  استان  می شود، 

گیرد.
ایم  گفته  استانداران  به  گفت:  عارف 
واگذاری  با  رابطه  در  را  پیشنهادتشان 
اختیارات دولت به استان ها، به ما بدهند 
البته که می دانیم مقتضیات هر استان با 
دیگری متفاوت است و مقتضیات استان 

همسایه  کشورهای  با  باید  که  مرزی 
با  باشد  داشته  مراوده  و  ببندد  قرارداد 
استانی دیگر در مرکز متفاوت است. از 
دید دولت چهاردهم استاندار در استان 
باید صاحب رأی و تصمیم باشد و یک 

پارلمان کوچک در استان شکل بگیرد.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: 
برنامه ما در دولت وفاق، واگذاری امور 
شهر به شهرداری هاست و شورای شهر 
در  باشد،  شهر  قانونگذاری  مرجع  باید 
اولین دوره تشکیل شوراها ، امید زیادی 
به این شیوه بوجود آمد که شورای شهر 
در حدی باشد که برای شهر قانونگذاری 
دنبال  دیگر  مجلس،  نمایندگان  و  کند 
روستای  و  و مشکلات شهر  برق  و  آب 
اما  کنند  فکر  ملی  و  نباشند  خود 
متأسفانه شرایط بدتر از آن زمان است 
و شورای شهر در جایگاه قانونگذاری که 

توقع می رفت قرار ندارد.
ادامه  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
افزود: ما متأسفانه در قوانین و مقررات 
عموماً نگاه متمرکز را حس می کنیم و 
مرجعیتی که باید استاندار داشته باشد 
را شورای نگهبان از وزیر می خواهد و 
وزیر مسئول همه امورات در نظر گرفته 
شده است که باید مسأله به نحوی حل 
که  است  مناسبی  زمان  اکنون  و  شود 

این اختیارات به استان ها محول شود.
ساده  کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  عارف 
بروکراسی،  کاهش  و  قوانین  سازی 
این  در  که  است  دیگری  موضوع 
کرد.  خواهیم  دنبال  جدیت  با  دولت 
هستند  تفسیربردار  و  طولانی  قوانین، 
و کارشناس می تواند از آنها تفسیرهای 
حل  را  مراجعان  بکند.مشکل  گوناگون 

کند یا مانع تراشی کند.
با  ادامه  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
انتقاد از موازی کاری گفت: متأسفانه به 
نحوی شده است که وقتی یک ساختار 
آن  اصلاح  دنبال  به  است  ناکارآمد 
نرفتیم بلکه ساختاری موازی آن ایجاد 
مدتی  از  بعد  ساختار  دو  این  کردیم، 
باید  بالاتر  بعد مقام  رقیب هم شدند و 
وقت زیادی بگذارد تا دعوای آنها را حل 
این دولت به دنبال حل  اما ما در  کند 

موازی کاری هستیم.
معضلات  از  دیگر  یکی  ادامه  در  عارف 
و  دانست  قوانین  تداخل  را  اداری  نظام 
مواد  موضوع  در  مثال  عنوان  به  گفت: 
غذایی، دستگاه های مختلف به استناد 
و  می دانند  دخیل  را  خودشان  قانون 
جدی  نظارت  عدم  باعث  مسأله  همین 
بر تولید مواد غذایی شده است چرا که 
هیچکدام  آید  می  پیش  مشکلی  وقتی 
از این دستگاه ها مسئولیت نمی پذیرند.

من  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
توانایی  با  اداری  عالی  شورای  مطمئنم 
هایی که دارد و باعملکرد خوبش ما را 
به اهداف دولت چهاردهم خواهد رساند.

وی با بیان اینکه بعد از ۱۵ ماه، جلسه 
برگزاری  حال  در  اداری  عالی  شورای 
باید  این به بعد جلسات  از  است گفت: 
زمانی  بازه  یک  در  و  برنامه  با  و  منظم 

مشخص برگزار شود.
دبیرخانه  یک  باید  اینکه  بیان  با  عارف 
با  و  کند  دنبال  را  کار  مسلط  و  قوی 
معاونین وزرا و دستگاه ها جلسه بگذارد 
و از تجربه های آنها استفاده کند،تصریح 
کرد: ما معاونین دستگاه ها را معاونین 
نگاهمان  و  دانیم  می  وزرا  تخصصی 
با  و  وزیر  نگاه  همان  وزیر،  معاون  به 

اختیارات وزیر است.
و  سازی  ساده  اینکه  بیان  با  عارف 
دنبال  جدیت  با  باید  سازی  کوچک 
شود گفت: باید این مشکل را در دولت 
های  دولت  به  و  کنیم  حل  چهاردهم 

آینده احاله نشود.
انتهای  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
آقای  از  من  کرد:  بیان  خود  سخنان 
سازمان  رئیس   ( زاده  رفیع  علاءالدین 
امور اداری و استخدامی( و همکارانشان 

مصوبات  پیگیری  در  که  خواهم  می 
جدی باشند و گزارش پیگیری مصوبات 

ارایه شود.
اجرای  در  جلسه  این  در  است  گفتنی 
به  و  اداری  نظام  کلی  های  سیاست 
قانون   ۲۳ فصل  اجرای  تسهیل  منظور 
برنامه  "کلیات  پیشرفت،  هفتم  برنامه 
اصلاح نظام اداری دولت چهاردهم" به 

تصویب رسید.
از  دولت  رئیس جمهور:  اول  معاون 
حمایت  لرستان  توسعه ای  برنامه های 

می کند
دولت  گفت:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
از برنامه های توسعه ای لرستان برای کم 
برخوردار  های  استان  با  فاصله  کردن 

حمایت می کند.
استانداری  عمومی  روابط   از  گزارش  به 
لرستان، محمدرضا عارف روز سه شنبه 
در دیدار استاندار لرستان با استقبال از 
برنامه های ارائه شده، تلاش های استاندار 
را مورد  استان  لرستان و تیم مدیریتی 

تقدیر قرار داد.
هیات  عملی  و  کامل  حمایت  قول  وی 
استان  توسعه ای  طرح های  از  دولت 
همکاری  لزوم  بر  و  داد  را  لرستان 
برای  اجرایی  دستگاه های  همه جانبه 

تحقق این اهداف تأکید کرد.
همچنین در این دیدار استاندار لرستان 
و  طرح ها  وضعیت  آخرین  از  گزارشی 
پروژه های در دست اجرا در استان ارائه 

کرد.
راهبردی  برنامه  شاهرخی  سعید  سید 
استان  پنج ساله  توسعه  عملیاتی  و 
ارتقای  به منظور  که  کرد  تشریح  را 
و  اجتماعی  اقتصادی،  شاخص های 

زیرساختی لرستان تدوین شده است.
و  ایرانی  فرهنگ  در  ریشه  عارف:وقف 
در  ماندگی  عقب  از  دارد/انتقاد  اسلامی 

توسعه علمی
اینکه  بیان  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
وقف ریشه در فرهنگ ایرانی و اسلامی ما 
دارد، گفت: نیکوکار علاقه ای به شناخته 
شدن ندارد اما قدردانی با هدف تشویق و 

تکثیر امر نیکو لازم و واجب است. 
ملی  جشنواره  در  عارف«  »محمدرضا 
وقف  اینکه  بیان  با  نیکوکاری«  »نشان 
ما  اسلامی  و  ایرانی  فرهنگ  در  ریشه 
دارد، گفت: انتخاب یک خوب در میان 
خوبان کار بسیار مشکلی است و من از 
عذرخواهی  نشدند  انتخاب  که  کسانی 
که  بودند  خوبان  همه  اینجا  می کنم، 
و  به خدا  و خدمت  معنوی  آنان  انگیزه 

خلق خداست.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
کار خیر ویژگی بارز مردم ایران است و 
فرد خیر و نیکوکار علاقه ای به شناخته 
هدف  با  قدردانی  افزود:  ندارد،  شدن 
واجب  و  لازم  خیر  امر  تکثیر  و  تشویق 

است.
وقف های  هدف  از  تحلیلی  ارائه  با  وی 
امری  وقف  کرد:  تاکید  گذشته،  ادوار 
زمان  شرایط  با  متناسب  و  پویاست 
مقطعی  در  است  ممکن  می شود.  انجام 
با بحران کلاس درس روبرو باشیم و لذا 
باید نهضت مدرسه سازی داشته باشیم 
که اتفاقا در طول سال های گذشته بسیار 

موفق هم بود.
عارف راهبرد انقلاب فرهنگی را آموزش، 
کرد:  تصریح  و  دانست  فناوری  و  علم 
عالی  آموزش  در  که  بود  این  بر  قرار 
طبیعی  طور  به  که  شویم  اتکا  خود 
مقدمه آن آموزش و پرورش بود. ما در 
اولویت آموزش در قبل از دانشگاه خوب 
شاخص  حاضر  حال  در  و  کردیم  عمل 
بخش  در  اما  است  مطلوب  سوادآموزی 
خوابگاه  از  غیر  علم،  توسعه  و  دانشگاه 
بود  ملموس  خَیِّرین  برای  که  سازی 
چندانی  موفقیت  دیگر  بخش های  در 

نداشتیم.
علم  توسعه  شاخص  در  اینکه  بیان  وی 
)سال  چشم انداز  افق  در  باید  فناوری  و 

قرار  منطقه  اول  جایگاه  در  آینده( 
می گرفتیم، گفت: متاسفانه از شاخص ها 
نشان  ها  ارزیابی  و  داریم  زیادی  فاصله 
می دهد که مشکل اول منابع است. سهم 
پژوهش از تولید ناخالص داخلی براساس 
برنامه باید ۳.۵ باشد اما در هیچ برنامه ای 
عزم  نرسیدیم.  درصد  یک  از  بیش  به 
حاکمیت این بود اما از جایگاه ها فاصله 

زیادی گرفتیم.
بر  کرد:  تاکید  رئیس جمهور  اول  معاون 
اول  مزیت  که  هستیم  و  بوده   باور  این 
جوانان  است،  انسانی  منابع  توسعه  ما 
می آیند  دانشگاه  به  ما  انگیزه  با  و  عالم 
که در تولید علم نقش داشته باشند ولی 
درستی  به  آنان  ظرفیت  از  نتوانستیم 

استفاده کنیم.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم در آینده هم 
به این روند ادامه دهیم و تنها به منابع 
دولتی اتکا کنیم، توفیق چندانی نخواهیم 

داشت.
عارف با اشاره به اینکه وقف در راه توسعه 
از فناوری های  علم و فناوری و استفاده 
غرب  گفت:  است،  مهم  بسیار  پیشرفته 
می کند  منصوب  به خود  را  علمی  وقف 
آن هم بیشتر از قرن نوزدهم به بعد، اما 
ورود  از  پس  بزرگی  وقف های  شاهد  ما 
دانشمندان  هستیم.   ایران  به  اسلام 
بزرگ ما مثل ابن سینا و فارابی را مطالعه 
کنید می بینید که منابع مورد نیاز خود 
تامین  مردمی  حمایت های  طریق  از  را 

می کردند.
وی با بیان اینکه وقف علمی  باید صرف 
داد:  ادامه  شود،  آموزش  و  علم  پیشبرد 
تحقیقات و توسعه فناوری های پیشرفته 
که در زندگی روزمره همه انسان ها موثر 
است اما متاسفانه برای فعالیت پژوهشی 
خود به امکاناتی نیاز دارد که بودجه های 
یا  از آن غافل است و  یا  محدود دولتی 

امکان تامین آن را ندارد.
معاون اول رئیس جمهور مدل های وقف 
وقف  اول  نمونه  افزود:  و  کرد  تشریح  را 
دنیا  در  آن  اساس  بر  که  است  مالی 
می بینید  را  علمی  فراوان  صندوق های 
مالی  منابع  تامین  آنان  مسئولیت  که 
پروژه های پژوهشی و عام المنفعه است. 
وقف معنوی که هدف آن تامین محقق 
را  علم  دغدغه  فقط  که  است  برجسته 
دنبال کند. وقف زیرساختی از انواع دیگر 
وقف است که در ایران به شدت با مشکل 
دانشگاه های  در  حتی  هستیم،  مواجه 
زیرساخت های  درباره  داخلی  برجسته 

تولید علم با مشکل مواجه هستیم.
بنیادهای  فعالیت  به  اشاره  با  عارف 
اروپایی، آمریکایی و حتی شرق آسیایی 
تولید  برای  مالی  منابع  جذب  برای 
تاکید کرد: کشورهای  فناوری،  و  علمی 
آسیایی  کشورهای  و  آمریکا  اروپایی، 
مثل ژاپن و کره جنوبی در وقف علمی 
سال  در  موقوفات  رشد  هستند.  پیشتاز 
۲۰۲۱ در آمریکا از نظر تعداد موسسات 
و تشکل های خیرخواهانه ۲۰ درصد و از 
نظر رشد ارزشی ۳۵ درصد بوده است، به 
عبارت دیگر یک میلیارد و صد میلیون 
صرف  دانشگاهی  خیریه  امور  در  دلار 
شده است. این در حالی است که ۸۳.۷ 
آمریکا  در  دانشگاه ها  دارایی های  درصد 

حاصل وقف است.
هاروارد  دانشگاه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
تاکید  است،  وقفی  کاملا  استنفورد  و 
آلمان  در  درصد،   ۱۲ انگلیس  در  کرد: 
خیریه  از  حاصل  درآمدهای  درصد   ۲۱
صرف امور آموزش می شود اما در ایران 
ایران  در  اگرچه  نداریم.  دقیقی  آمار 
روند خوبی است اما نسبت به آنچه باید 
)جایگاه اول در منطقه( عقب هستیم و 
با همکاری سازمان  باید خیرین محترم 
در بخش  ذیربط  وزارتخانه های  و  اوقاف 

علمی داشته باشند.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
باید  خیرین  ظرفیت  از  استفاده  برای 
اقداماتی صورت گیرد، افزود: نقش دولت 
سیاستگذاری و تعیین راهبردهاست، باید 
چهارچوب های قانونی شفاف برای انجام 
مالیاتی  مشوق های  و  المنفعه  عام  امور 
لازم صورت گیرد. باید برنامه ملی برای 
با  علمی  توسعه  و  تحقیقات  از  حمایت 
منابع وقفی داشته باشیم و باید همکاری 
جدی بین خیرین و دولت صورت گیرد.

عارف گفت: اگر در پیاده سازی نظر واقف 
کوتاهی کنیم آثار مخربی دارد و خدای 
ناکرده احساس می کنند تعهد به درستی 
انجام نشده است. زمینه کار خیر را خیّر 

تعیین می کند و ما باید تمکین کنیم.
اولویت  نوبت  وقتی  داد:  ادامه  وی 
می شود باید در چهارچوب اولویت اسناد 
داریم،  که  تنگناهایی  البته  و  بالادستی 
بهره  که  کنیم  ساماندهی  را  خیرین 
بیشتری از ظرفیت و توانایی خیرین در 

به تحقق رسیدن امور داشته باشیم.

عارف: کاهش تصدی گری در دولت چهاردهم 
محقق می شود
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وزیر کشور: همه دستگاه ها باید برای 
اجرای قانون جوانی جمعیت کمک کنند

 وزیر کشور با بیان اینکه کاهش جمعیت صرفا موضوع یک دستگاه و 
یک نهاد نیست، گفت: قانون جوانی جمعیت قانون مناسبی است و همه 
باید در یک اقدام هماهنگ باید همه دستگاه ها باید با مشارکت مردم و 

در یک اقدام هماهنگ آن را پیاده  سازی و اجرا کنند.
 اسکندر مومنی در حاشیه افتتاحیه گواهی الکترونیک ولادت و امضای 
دیجیتال در سازمان ثبت احوال کشور در جمع خبرنگاران با اشاره به 
اقدامات انجام شده در این حوزه اظهار داشت: با توجه به شرایط امروز 
کشور و دنیا، هوشمندسازی یک انتخاب نیست بلکه ضرورتی اجتناب 

ناپذیر است و امکان ارایه خدمت بدون هوشمندسازی فراهم نیست.
آموزش  و  درمان  و  بهداشت  وزارت  مناسب  همکاری  با  افزود:  وی 
پزشکی، گواهی ولادت در کشور از امروز - سوم دی ماه - هوشمند و 
الکترونیک می شود و این اقدام گامی بزرگ در راستای هوشمند سازی 

کامل فرایندها است.
وزیر کشور با بیان اینکه هوشمند سازی به همراه خود سرعت، دقت و 
صحت عمل را به همراه دارد، اظهار داشت: وقتی این فرایند به نهایت 
برسد بسیاری از اقدامات و هزینه ها از جمله هزینه کاغذ، وقت و عمر 

مردم صرفه جویی می شود.
مومنی با اشاره به موضوعات جمعیتی کشور، ادامه داد: موضوع کاهش 
و  و بخش های مختلف  است  و جمعیت موضوع جدی  روند ولادت 
کارشناسان و وزارت بهداشت بارها اعلام کرده اند که این روند کشور را 

با بحرانی جدی در آینده روبرو می کند.
وی با اشاره به قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده تاکید کرد: 
اقدامات تاکنون موفق نبوده و اگر موفق بود قطعا این روند کاهشی باید 

جایی متوقف می شد.
آسیب شناسی شود،  و  کنیم  بیشتری  تلاش  باید  گفت:  وزیر کشور 
این موضع بخشی نیست و مربوط به همه کشور است و باید این باور 
ایجاد شود که این روند و کاهش شتابان جمعیت، بحران جدی برای 

کشور است.
 گواهی نامه الکترونیک ولادت و امضای دیجیتال و مرکز میانی صدور 
گواهی الکترونیک امروز دوشنبه همزمان با روز ثبت احوال با حضور 

وزیر کشور و رئیس سازمان ثبت احوال کشور به بهره برداری رسید.
گواهی الکترونیک ولادت، به افزایش صحت و امنیت داده های ولادت، 
کاهش  جعل،  از  جلوگیری  کشور،  در  ولادت  واقعه  هنگام  به  ثبت 
هزینه ها، افزایش سرعت و دقت در ارائه خدمات هویتی و ارائه لحظه ای 

آمارهای حیاتی کشور کمک می کند.
اصالت  که  است  ای  شناسه  دیجیتال  امضای  گزارش،  این  اساس  بر 
از امضای  امضا در استفاده  این  تایید می کند؛  را  الکترونیکی  مدارک 

الکترونیکی و رمزنگاری اطلاعات پرکاربرد است.
از جمله کاربردهای گواهی الکترونیکی امضا می توان به احراز هویت 
بر روی  غیر حضوری، گواهی مهر زمانی به منظور ثبت زمان دقیق 

اسناد الکترونیکی اشاره کرد.
گواهی الکترونیک ولادت و امضای دیجیتال بهره برداری شد

 گواهی نامه الکترونیک ولادت و امضای دیجیتال و مرکز میانی صدور 
گواهی الکترونیک امروز دوشنبه همزمان با روز ثبت احوال با حضور 

وزیر کشور به بهره برداری رسید.
 وزیر کشور در آیین افتتاح و بهره برداری از گواهی الکترونیک ولادت و 
امضای دیجیتال در سازمان ثبت احوال، با تبریک ولادت حضرت زهرا 
و روز ثبت احوال اظهار داشت: تلاشی که برای هوشمند سازی فرآیندها 

صورت گرفت، قابل تقدیر است.
اسکندر مومنی افزود: با توجه به پیچیدگی زندگی در دنیای امروز ، 
هوشمندسازی اجتناب ناپذیر است و هوشمند سازی موجب سرعت، 

دقت و صحت عمل در ارایه خدمات به مردم می شود.
وی با اشاره به ارایه گزارشی از مرکز رصد جمعیت در سازمان ثبت 
احوال اظهار داشت: روند رشد جمعیت بسیار پایین است و مطالعاتی 
که کارشناسان انجام دادند نشان می دهد که با ادامه این روند، در سال 

۱۴۸۰ جمعیت به زیر ۴۰ میلیون نفر می رسد.
وزیر کشور وضعیت جمعیت را فاجعه بزرگی دانست و یادآورشد: همه 
باید تلاش کنیم قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت که همواره 

مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است به درستی اجرا شود.
مومنی اضافه کرد: برای کشوری همچون ایران به دلیل دارا بودن سابقه 
تمدنی این موضوع - کاهش رشد جمعیت - مناسب نیست و اگر اکنون 

این موضوع را جدی نگیریم ، فاجعه رخ خواهد داد.
وی تاکید کرد: حتما همه نهادها و دستگاه های دولتی باید تلاش کنند 
با آگاهی بخشی این روند کاهشی را ابتدا متوقف کننند تا در ادامه به 

یک روند افزایشی و متناسب با شرایط کشور برسیم.
وزیر کشور در جمع کارمندان سازمان ثبت احوال ضمن قدردانی از 
زحمات آنان گفت: این سازمان از قدیمی ترین نهادهای تشکیل شده 
در کشور است که شروع فعالیت آن به اواخر دوران قاجار برمی گردد و 

۱۰۶ سال است که فعالیت دارد.
مومنی افزود: این سازمان وظایف متعددی دارد که یکی از آنها ثبت و 
صدور اسناد هویتی ایرانیان است که یک اقدام بسیار مهم به حساب 

می آید.
وی با بیان اینکه یکی از پایه های اصلی قوام کشور همین اسناد هویتی 
است، افزود: مردم از قبل از تولد تا وفات با این سازمان سروکار دارند و 
در زندگی های پیچیده امروز با گسترش شهرنشینی و نیاز به خدمات 

اسناد هویتی دیگر صدور اسناد به صورت سنتی امکان پذیر نیست.
وزیر کشور با اشاره به اینکه مسیر هوشمندسازی و حذف فرآیندهای 
دستی را در پیش گرفته ایم چراکه یک ضرورت اجتناب ناپذیر است، 
یادآورشد: ارائه خدمات هویتی به مردم توسط دستگاه های دولتی امروز 
یک ضرورت دیگر است،  یعنی این سازمان نه تنها به مردم خدمات ارائه 

می کند بلکه به سایر دستگاه ها نیز خدمت رسانی دارد. 
به گفته مومنی ، ایران در طول تاریخ حیات خود با تهاجمات مختلفی 
مواجه شده و هیچوقت تسلیم نشده و یکپارچگی این کشور حفظ شده 
است اما بر اساس آمارها و داده ها ما یک نگرانی داریم و امروز مشهود 

است و آن روند کاهشی جمعیت است.

وی خاطرنشان کرد: در همه پژوهش ها یک موضوع مشترک است و 
آن مسأله جمعیت است. موضوع جمعیت یک زنگ خطر جدی برای ما 
است. این روند کاهش اگر ادامه پیدا کند و تغییری در آن ایجاد نشود 
تا سال ۱۴۸۰ جمعیت کشور به زیر ۴۰ میلیون نفر می رسد از این رو 

همه دستگاه ها باید این بحران را جدی بگیرند.

عراقچی: تحولات سوریه همان پروژه 

بزرگ آمریکا و اسرائیل برای منطقه است

 وزیر امور خارجه گفت: تحولات سوریه همان پروژه بزرگ آمریکا و 
رژیم اسرائیل برای منطقه است و هر که غیر از این فکر کند، دچار 

اشتباه شده است.
سیدعباس عراقچی در حاشیه اجلاس سران کشورهای اسلامی در حال 
توسعه موسوم به دی ۸ در مصاحبه اختصاصی با شبکه مصری »الغد«، 
به تبیین و تشریح مواضع جمهوری اسلامی ایران در خصوص تحولات 

منطقه و جهان و روابط جمهوری اسلامی ایران و مصر پرداخت. 
به درخواست دولت  ایران  تلویزیونی گفت:  این مصاحبه  در  عراقچی 
حضور  کشور  این  در  تروریستی  های  گروه  با  مبارزه  برای  و  سوریه 

داشت.
زاویه  یک  است.  بررسی  قابل  زاویه  دو  از  سوریه  تحولات  افزود:  وی 
همان پروژه بزرگ آمریکا و رژیم اسراییل برای منطقه است و هر که 
غیر از این فکر کند دچار اشتباه شده است. پروژه آمریکایی-اسراییلی 
بردن  بین  از  برای  تلاشی  که  است  منطقه  کشورهای  همه  تضعیف 
هرگونه مقاومت علیه رژیم صهیونیستی است. زاویه دوم در تحولات 
سوریه، تعامل حکومت سوریه با مردم خود و معارضین است. جمهوری 
اسلامی ایران به درخواست دولت سوریه و با هدف مبارزه با تروریست 
در این کشور حضور داشت و هرگز در ارتباط و تعامل دولت با مردم 
و معارضین دخالت نکرد. هیچ تماسی هم با بشار اسد برای خروج از 

سوریه وجود نداشت.
عراقچی در ادامه گفت: محور مقاومت حملات عظیم و سختی را علیه 
رژیم اسرائیل صورت داد. ما به بشار اسد توصیه های زیادی کردیم و او 
از شنیدن آن ها امتناع کرد، ما در خصوص تحرک معارضین در ادلب 

به او هشدار دادیم و دولت سوریه تصمیمات مستقل گرفت.
وزیر خارجه کشورمان با اشاره به روابط میان دو کشور ایران و مصر 
ایران و مصر دارای روابط تاریخی هستند که شاهد  گفت: دو کشور 
قدردانی مشترک از تلاش های یکدیگر در موضوعات مختلف منطقه ای 
هستند. و همچنین ما از این تلاش های بزرگ مصر برای دستیابی به 

آتش بس در نوار غزه حمایت می کنیم.
عراقچی: آنچه آمریکا مرتکب می شود برای تضعیف کشورهای اسلامی 

است
 وزیر امور خارجه گفت: آنچه که آمریکا با نقض فاحش اصول و قواعد 
حقوق بین الملل مرتکب می شود، به نیابت از رژیم صهیونیستی و در 
چارچوب طرح مشترک آنها برای تخریب و تضعیف کشورهای اسلامی 

و سیطره بر منطقه است.
در  یمن  مهاجرین جمهوری  و  وزیر خارجه  عامر  علی  احمد   جمال 
تماس تلفنی با سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران در خصوص روابط دو جانبه و آخرین تحولات منطقه گفت وگو 

و تبادل نظر کرد.
در این تماس وزیر امور خارجه با محکوم کردن حملات آمریکا، انگلیس 
و رژیم صهیونیستی به یمن تاکید کرد آنچه که آمریکا با نقض فاحش 
رژیم  از  نیابت  به  می شود،  مرتکب  بین الملل  حقوق  قواعد  و  اصول 
صهیونیستی و در چارچوب طرح مشترک آنها برای تخریب و تضعیف 

کشورهای اسلامی و سیطره بر منطقه است.
وزیر امور خارجه با قدردانی از مقاومت و حمایت شرافتمندانه مردم 
یمن از مردم مظلوم فلسطین افزود: رژیم صهیونیستی علیرغم همه 
جنایات و تجاوزات خود و برخورداری از حمایت بی حد و حصر آمریکا 
و برخی دیگر کشورهای غربی و در راس آنها آمریکا نتوانسته است به 

اهداف شیطانی خود دست یابد.
ارائه  با  نیز  یمن  خارجه جمهوری  امور  وزیر  عامر  علی  احمد  جمال 
گزارشی از آخرین تحولات این کشور، از حمایت های جمهوری اسلامی 

ایران از دولت و مردم یمن در مقابل تجاوزات دشمنان تقدیر کرد.
وی افزود: تلاش آمریکا و اسرائیل این است که منطقه را تحت سیطره 
خود قرار دهند و کشورها و ملت های بزرگ اسلامی باید با استفاده از 

ظرفیت های عظیم خود مانع از تحقق مطامع آنها شوند.
عراقچی بر لزوم هماهنگی میان سه ضلع میدان، دیپلماسی و رسانه 

تاکید کرد
میدان،  ضلع  بین سه  هماهنگی  لزوم  یادآوری  با  خارجه  امور  وزیر   
دیپلماسی و رسانه برای تحقق اهداف سیاست خارجی، به تشدید جنگ 
روانی و فضاسازی رسانه ای دشمنان علیه ایران اشاره کرد و بر ایجاد 

بازدارندگی سیاسی و اجتماعی در کنار بازدارندگی دفاعی تاکید کرد.
 نشست مشترک هم اندیشی بین ارکان شورای اطلاع رسانی دولت با 
حضور الیاس حضرتی رئیس و محمد گلزاری دبیر، فاطمه مهاجرانی 
سخنگوی دولت و دیگر اعضای شواری اطلاع رسانی دولت به میزبانی 

سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه برگزار شد.
وزیر امور خارجه با ابراز خرسندی از برگزاری این نشست، بر ضرورت 
تقویت هماهنگی و هم افزایی بین بخش های مختلف دخیل در حوزه 
اطلاع رسانی و رسانه ای برای کمک به پیشبرد اهداف سیاست خارجی 

و تامین امنیت و منافع ملی تاکید کرد.
عراقچی همچنین ابتکارها و فعالیت های وزارت امور خارجه طی بیش 
دیپلماسی  بر  فعالیت دولت چهاردهم که مبتنی  روز نخست  از صد 
فعال، فراگیر و اثرگذار بوده است را تشریح کرد و تصریح کرد که وزارت 
امور خارجه ضمن ادامه سیاست همسایگی و تلاش برای ارتقای روابط 
دوستانه با همه کشورهای منطقه، از هیچ فرصتی برای تقویت جایگاه 

ایران در دیپلماسی بین المللی فروگذار نکرده است.
عراقچی با یادآوری لزوم هماهنگی بین سه ضلع میدان، دیپلماسی و 
رسانه برای تحقق اهداف سیاست خارجی، به تشدید جنگ روانی و 
فضاسازی رسانه ای دشمنان علیه ایران اشاره کرد و بر ایجاد بازدارندگی 
سیاسی و اجتماعی در کنار بازدارندگی و اقتدار نظامی و دفاعی کشور 
از طریق پیگیری و تداوم دیپلماسی فعال، پویا و اثرگذار و همچنین 
و  چالش ها  بر  آمدن  فائق  برای  ملی  همبستگی  و  انسجام  تقویت 

شناسایی فرصت های مناسب تاکید کرد.
و  تلاش ها  از  تقدیر  ضمن  نیز  دولت  رسانی  اطلاع  شورای  رئیس 
ابتکارهای وزارت امور خارجه، بر حمایت همه ارکان و اعضای شورای 
اطلاع رسانی دولت از دستگاه دیپلماسی برای حراست از منافع ملی 

کشورمان تاکید کرد.
و  دیدگاه ها  دولت  رسانی  اطلاع  شورای  اعضای  نشست  این  در 
پیشنهادهای خود راجع به دیپلماسی رسانه ای کشور به ویژه با عنایت 

به تحولات محیط پیرامونی بیان کردند.

چهارشنبه 5  دی  1403سال هفتم - شماره  270



اقتصاد
اخبار

همتی: با تورم ۳۰ درصدی نمی توان 
نرخ ارز را ثابت نگه داشت

 وزیر امور اقتصادی و دارایی با تاکید بر اینکه بانک مرکزی باید بتواند بصورت 
محدود در بازار ارز دخالت داشته باشد، گفت: تثبیت نرخ ارز باعث بروز فساد 

می شود و در شرایط تورم ۳۰ درصدی نمی توان نرخ ارز را ثابت نگه داشت.
 عبدالناصر همتی روز دوشنبه در جلسه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی برای بررسی بازار ارز که با حضور محمدرضا فرزین رئیس کل بانک 
مرکزی و وزیر اقتصاد برگزار شد، با اشاره به اینکه برآورد می شود حدود ۲۰ 
تا ۴۰ میلیارد دلار به صورت ارز نقد، در اختیار مردم باشد، اظهار داشت: دلیل 
مردم برای نگهداری این میزان نقدینگی این است که می خواهند، دارایی خود 

را در برابر تورم حفظ کنند.
وی با بیان اینکه افزایش قیمت دلار نتوانسته است کسری تجاری کشور را 
جبران کند، اظهار داشت: کسری تجاری غیرنفتی ایران در سال گذشته ۱۷ 

میلیارد دلار بود که این موضوعی بی سابقه است.
همتی با اشاره به اینکه قیمت دلار نیمایی در سال گذشته ثابت بوده، اما در 
کشور ۴۲ تا ۵۲ درصد تورم داشته ایم، اظهار داشت: نمی شود که ما ۴ نرخ ارز 
متفاوت داشته باشیم و باید نرخ ارز براساس قانون مجلس شناور مدیریت شده 
باشد؛ یعنی بانک مرکزی بتواند با ۳ درصد نوسان مدیریت نرخ ارز را در اختیار 

داشته باشد و مدیریت کند.
وی با تاکید بر اینکه نرخ ارز رسمی کشور طبق نیما سال گذشته حدود ۴۰ 
هزار تومان بوده است اما حتی در فروردین ماه نرخ بازار آزاد تا ۶۸ هزار تومان 
هم رفت اما دوباره برگشت، ادامه داد: اختلاف بین ارز نیمایی و بازار حدود 
۲۰ هزار تومان است؛ سال گذشته طبق گزارش بانک مرکزی ۵۰ میلیارد دلار 

واردات نیمایی داشتیم یعنی هزار میلیارد تومان رانت داده ایم.
وزیر امور اقتصاد و دارایی با مخاطب قرار دادن نمایندگان مجلس از آنها پرسید 
که »مگر خود شما نمایندگان مجلس نمی گویید که جلوی رانت و فساد را 
بگیرید؟« و در ادامه تصریح کرد: ما دلار را ۴۰ هزار تومان می دهیم ولی 
خیلی از کالاها با نرخ ۷۰ تا ۸۰ هزار تومان در بازار می چرخد، این رانت ارزی 
صادرات را کم و در مقابل واردات را زیاد نشان می دهد، به همین دلیل از این 

روش باعث شدیم صادرات و حتی ارزآوری از این محل کاهش یابد.
وی با اشاره به اینکه درصد قابل توجهی از ارز حاصل از صادرات به کشور باز 
نمی گردد، ادامه داد: با وجود همه تلاش های بانک مرکزی، رشد نقدینگی 
حدود ۳۰ درصد است و با نقدینگی ۳۰ درصدی و تورم بیش از ۳۰ درصد 

نمی توان نرخ ارز را ثابت نگه داشت.
همتی با تاکید بر اینکه تفاوت نرخ ارز بازار و نیما ۴۰ درصد رانت به دنبال دارد 
از اقدام اخیر بانک مرکزی برای تشکیل بازار توافقی ارز حمایت کرد ، اظهار 
داشت: در صورت ثابت نگه داشتن نرخ ارز، با کاهش صادرات، افزایش تقاضا 

برای واردات و بروز فساد مواجه می شویم.
وی تصریح کرد: از ابتدای ۱۴۰۱ تا پایان آذر ۱۴۰۳ شاخص قیمت ها بر اساس 
گزارش بانک مرکزی ۲.۸ برابر شده است و اگر تورم آمریکا را که بر نرخ دلار 
اثر می گذارد از آن کم کنیم؛شاخص قیمتی ما ظرف ۲ سال و ۹ ماه حدود 
۲.۷ برابر شده است، این یعنی قیمت دلار که ابتدای ۱۴۰۱ برابر ۲۷ هزار 

تومان بود، طبق محاسبات باید حدود ۷۳ هزار تومان باشد.
عادی  شرایط  به  مربوط  عدد  این  البته  افزود:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
اقتصادی و شرایط عادی سیاسی و امنیتی است؛ در همین یک ماه گذشته 
حوادث سوریه، پیروزی ترامپ، تهدیدات وی، تهدیدات تروئیکا برای بازگشت 
اسنپ بک، تهدیدی های رژیم صهیونیستی و حوادث منطقه را در نظر بگیرید 
و آثار انتظارات روانی و تورمی را به همراه امکانات و محدودیت های بانک 

مرکزی، این اتفاقات اخیر را در پی داشته است.
وی با تاکید بر اینکه باید برای کاهش تورم تلاش بیشتری کرد اما عملکرد 
دولت قابل دفاع است، گفت: بانک مرکزی در تلاش است با تثبیت نرخ واقعی 
در مرکز مبادلات بتوانند نرخ بازار آزاد را به آن نزدیک کنند. امیدوارم این 

اتفاق بیفتد و حتما هم این اتفاق خواهد افتاد.
همتی از نمایندگان مجلس خواست برای رونق تولید به دولت کمک کنند 
و افزود: در سالی که رهبر انقلاب جهش تولید را در نظر گرفتند نمی توانیم 
کاهش تولید را در نظر بگیریم و اگر تثبیت نرخ ارز کنیم و فشار روی نقدینگی 
بیاوریم، رکود تولید ایجاد شده و میزان ۲.۹ درصد رشد اقتصادی اعلام خطر 

است.
همتی: واقعی شدن نرخ ارز مانع از سفته بازی خواهد شد

ارز را به واقعیت های  اقتصاد و امور دارایی گفت: وقتی ما نرخ  وزیر 
موجود اقتصادی نزدیک می کنیم، این مسئله باعث می شود تا جلوی 

هرگونه سفته بازی و تنش های بعدی در این بازار گرفته شود.
به گزارش از مجلس شورای اسلامی، عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد 
با اعضای کمیسیون اقتصادی در  از پایان نشست  وامور دارایی پس 
رابطه با تحولات ارزی که در محل کمیسیون تلفیق مجلس برگزار 
شد، در تشریح این جلسه، اظهار داشت: در جلسه ای که امروز با اعضای 
کمیسیون اقتصادی مجلس برگزار شد، مباحث خوبی صورت گرفت و 
شرایط اقتصادی کشور برای نمایندگان تشریح شد، همچنین در این 
جلسه، دلایل شکل گیری بازار ارز تجاری از سوی رئیس کل بانک 

مرکزی و اقدامات صورت گرفته در این بازار، توضیح داده شد.
اقتصادی  دلایل  جلسه  این  در  بنده  همچنین  کرد:  تاکید  همتی 
این  ارز تجاری در کشور و سیاست های دولت در  بازار  شکل گیری 

زمینه را برای نمایندگان تشریح کردم.
وزیر اقتصاد و امور دارایی با بیان اینکه امیدواریم با اقداماتی که صورت 
می گیرد شاهد کنترل نرخ ارز در بازار باشیم، بیان کرد: به هر حال ما 
باید به امر تولید و صادرات نیز در کشور توجه داشته باشیم. همچنین 
ما باید از اختلاف نرخ های ارزی که باعث رانت می شود،جلوگیری 

کنیم.
دولت  اقتصادی  تیم  مجموعه  بنده  اعتقاد  به  کرد:  تاکید  همتی 
تصمیمات خوبی را در زمینه مدیریت بازار ارز اتخاذ کرده است تا ثبات 

لازم در بازار ارز شکل گیرد.
وزیر اقتصاد و امور دارایی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا ایجاد 
بازار ارز توافقی- تجاری موجب افزایش قیمت ارز در کشور شده است؟ 
گفت: خیر. شرایط بدین نحو نبوده است و این بازار حتماً وضعیت ارز 

را کنترل خواهد کرد.
وی با بیان اینکه نرخ دلار در اوایل آذر ماه سال ۱۴۰۳ به ۷۲ هزار 
تومان نیز رسید، بیان کرد: حتی در اوایل فروردین ۱۴۰۳ هم قیمت 
ارز  این در حالیست که نرخ  الی ۶۹ هزار تومان رسید،  دلار به ۶۸ 
نیمایی در آن مقطع نرخ ثابتی داشت و ۴۰ هزار تومان بود. بنابراین 
این عوامل نقشی در افزایش نرخ ارز ندارد و عمدتا نشات گرفته از 

مسائل تورمی و همچنین آثار ناشی از تنش های منطقه ای است.

اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
که  خوبی  خیلی  همراهی  با  گفت: 
و  حقیقی  اعضای  سوی  از  امروز 
مجازی  فضای  عالی  شورای  حقوقی 
پلی  گوگل  سکوی  دو  بودیم،  شاهد 
و واتساپ برای امکان دسترسی های 

بین المللی مردم رفع فیلتر شد.
سید ستار هاشمی  در یک گفت وگوی 
امروز  مصوبه  تشریح  در  تلویزیونی 
مبنی  مجازی  فضای  عالی  شورای 
واتساپ  و  فیلترگوگل پلی  رفع  بر 
گفت: رئیس جمهور دولت چهاردهم 
ماموریتی را به وزارت ارتباطات مبنی 
این  اینترنت و چالش های  بر کیفیت 
با  ماه های گذشته  ما در  و  داد  حوزه 
وضعیت  تحلیل  و  کارشناسی  نگاه 
موجود برنامه مدونی را مبتنی بر آثار 
بر  پلتفرم ها  مسدودسازی  سیاست 

کاربران آماده کردیم.
در  برنامه  و  این طرح  گفت:  هاشمی 
و  بحث  مورد  کارشناسی  جلسات 
بررسی  از  پس  و  گرفت  قرار  بررسی 
ملی  مرکز  در  ارتباطات  وزارت  طرح 
دیگری  طرح های  و  مجازی  فضای 
که توسط این مرکز وصول شد، امروز 
مورد  عالی فضای مجازی  در شورای 

بحث قرار گرفت.
همراهی  با  گفت:  ارتباطات  وزیر 
خیلی خوبی که امروز از سوی اعضای 
حقیقی و حقوقی شورای عالی فضای 
مجازی شاهد بودیم، دو سکوی گوگل 
امکان دسترسی  برای  واتساپ  و  پلی 
های بین المللی مردم رفع فیلتر شد.

ادامه  وی تصریح کرد: چیزی که در 
که  است  این  داریم  کار  دستور  در 
جلسات کارشناسی را با نگاه تحلیلی 
ظرفیت های  از  حمایت  به  توجه  و 

داخلی مورد توجه قرار دهیم.
چهارمین  و  یکصد  ایرنا،   گزارش  به 
مجازی  فضای  عالی  شورای  جلسه 
با حضور سران  امروز چهارم دی ماه 
سه قوه، وزیران و اعضای شورای عالی 
و  شد  برگزار  کشور  مجازی  فضای 
در  بازنگری  موضوع  جلسه،  این  در 
مجدد  مسدودسازی،  سیاست های 
نظرات  ارائه  از  پس  و  شد  طرح 
بررسی  مورد  پیشتر  که  دستگاه ها، 
مورد  جلسه  این  در  بود،  گرفته  قرار 

بررسی قرار گرفت.
فضای  عالی  شورای  جلسه   در 
مجازی، پس از بحث و بررسی، اعضا 
حکمرانی  اهمیت  بر  تاکید  ضمن 
رفع  به  مجازی  فضای  در  قانونمند 
برخی  به  دسترسی  محدودیت های 
شامل  خارجی  پرکاربرد  سکوهای 
رای  اجماع  با  گوگل پلی،  و  واتساپ 

مثبت دادند.
وزیر ارتباطات: گام اول رفع محدودیت 

از اینترنت برداشته شد
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات پس 
از اعلام تصویب رفع فیلتر از »گوگل 
پلی« و »واتس آپ« نوشت: امروز گام 
با  را  اینترنت  از  محدودیت  رفع  اول 

همدلی و وفاق برداشتیم.
شورای  جلسه  از  پس  هاشمی  ستار   
عالی فضای مجازی در شبکه اجتماعی 
رفع  اول  گام  »امروز  نوشت:  ایکس 
همدلی  با  را  اینترنت  از  محدودیت 
رئیس  پیگیری  از  برداشتیم؛  وفاق  و 
جمهور و همراهی رسانه ها و فعالان 
ممنونم و بیش از پیش به این همراهی 
ادامه  این مسیر  نیازمندیم.  و همدلی 

دارد....«
یکصد و چهارمین جلسه شورای عالی 
فضای مجازی امروز چهارم دی ماه با 
حضور سران سه قوه، وزیران و اعضای 
کشور  مجازی  فضای  عالی  شورای 
موضوع  جلسه،  این  در  و  شد  برگزار 
بازنگری در سیاست های مسدودسازی، 
مجدد طرح شد و پس از ارائه نظرات 
دستگاه ها، که پیشتر مورد بررسی قرار 
گرفته بود، در این جلسه مورد بررسی 

قرار گرفت .
وزیر ارتباطات: اشتراک دارایی مخابرات 

ایران با اپراتورها اتفاق خوبی است
وزیر ارتباطات با مثبت خواندن استفاده 
یک  عنوان  به  مشترک  ظرفیت  از 
مخابرات  شرکت  اینکه  و  ملی  دارایی 
ایران در این زمینه پیشگام شده و این 
کاربران  و  اپراتورها  دیگر  با  را  دارایی 
ارتباطاتی کشور اعم از اپراتور و سروکو 
به اشتراک خواهد گذاشت، گفت: این 
طرح اقدام ساده ای نیست، اما شدنی 

است.
»سید ستار هاشمی«  در زمان بازدید 
از بیست و پنجمین نمایشگاه تلکام، در 
مراسم امضای چند تفاهمنامه  شرکت 
مخابرات حضور یافت و گفت: وفاق که 
شعار اصلی دولت چهاردهم است، در 
و  رسید  ظهور  منصه  به  امروز  جلسه 
نیز  اجرا  در  امیدواریم  ادامه مسیر  در 

همین همراهی را شاهد باشیم.
شاهد  امروز  از  که  اتفاقی  افزود:  وی 
آغازش هستیم می تواند مسیر توسعه 
کیفیت  با  نوری  فیبر  اتصال  البته  و 
ملاحظاتی  اما  کند  تسریع  را  مناسب 
مدنظر  ویژه  صورت  به  باید  که  دارد 
قرار گیرد، اینکه شرکت مخابرات ایران 
نگاهش را از سیم و کابل ارتقا داده به 
خدمت و آن هم خدمت کیفی، البته 
با هم افزایی با سایر فعالان این حوزه 
ارزشمند است، اما باید مراقب بود که 
خدمات،  فراگیری  و  توسعه  این  در 
طرف  از  نشود،  سرعت  فدای  کیفیت 
ارتقای  انتظار  حق  به  که  مردم  دیگر 
ما  از  کشور  در  را  ارتباطی  کیفیت 
دارند، دچار سردرگمی بین اپراتورها و 
سروکوها نشوند با رعایت این موضوع 
برای صنعت  را  آینده خوبی  توان  می 

مخابرات انتظار داشت.
باید  اینکه  به  تأکید  با  ارتباطات  وزیر 
از زاویه دید مردم به کیفیت خدمات 
انجام  کار  این  اگر  گفت:  کرد،  نگاه 
شود می توانیم شاهد آینده خوبی برای 

صنعت مخابرات باشیم.
از  ارتباطات  وزارت  نگاه  تغییر  به  وی 
»پوشش« به »اتصال« در دوره کنونی 
افزود: دلیل این نگاه این است که باید 
این خدمت دست مردم را بگیرد و باید 
حال مردم را خوب کند و صرف اینکه 
کنیم  امضا  تفاهم نامه  یا  دهیم  شعار 

کافی نیست.
زیرساخت های  توسعه  به  هاشمی 
تعامل نزدیک با مردم هم زمان با توسعه 
خدمات تأکید کرد و گفت: باید ببینیم 
وضعیت ما در این بخش چطور است 
و متناسب با خدمات سامانه هایی برای 
تعامل با مردم در شأن ملت ما داشته 

باشیم.
وزیر ارتباطات، توجه به زیرساخت های 
به  توجه  و  نوین  فناوری های  و  ابری 
را  خصوصی  بخش  بی بدیل  ظرفیت 
موضوعاتی عنوان کرد که باید به آن 

توجه داشت.
به  خود  سخنان  پایان  در  هاشمی 
و  مقررات  تنظیم  سازمان  رئیس 
که  داد  مأموریت  رادیویی  ارتباطات 
نگاه  یک  با  امور  تسهیل گری  ضمن 
در  جدیت  با  البته  و  هم افزا  تعاملی، 
به  ارائه خدمت  مهم  موضوع  نظارت، 

مردم را پیگیری کند.
وی اظهار امیدواری کرد، سال آینده 
شرکت  مدیران  زمان  همین  در 
را  خود  عملکرد  گزارش  مخابرات 

همراه با رضایت مردم ارائه کنند.
در پایان این مراسم با ۱۶ سروکو و ۴ 
اپراتور تفاهمنامه امضا شد و سازمان 
فناوری اطلاعات اولین شرکتی بود که 

با شرکت مخابرات ایران تفاهم 
نامه امضا کرد.

امضای  مراسم  پایان  از  بعد 
نامه ها، ستار هاشمی،  تفاهم 
فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
غرفه  در  حضور  با  اطلاعات 
پلتفرم  ایران  شرکت مخابرات 
ایران  وسعت  به  ابری  کلودما؛ 
و  میلیون  اتصال یک  پروژه  و 
۲۰۰ هزار فیبر نوری منازل و 
کسب و کارها را رونمایی کرد.

»محمد  که  ما«  »ابر  پروژه 
شرکت  مدیرعامل  جعفرپور« 
قبل  مدتی  ایران  مخابرات 
این  افتتاح  از  مراسمی  طی 
پروژه مهم و زیرساختی در نمایشگاه 
یک  عنوان  به  بود،  داده  خبر  تلکام 
زیرساخت برای سرویس های مختلف 
و  نوین  کارهای  و  کسب  حوزه  در 
هوش مصنوعی مطرح است و با ارائه 
خدمات به سازمان ها، نهادها و ارگان 
تسریع  منجر  اصول  تمامی  رعایت  با 
و بهبود عملکرد پلتفرم ها خواهد شد.

در  ایران  مخابرات  شرکت  مدیرعامل 
این خصوص گفت: یکی از مهم ترین 
اقدامات توسعه حجم اتصالات منازل 
در  نوری  فیبر  به  کارها  و  کسب  و 
سراسر کشور است و برای اتصال یک 
میلیون پورت فیبر نوری برنامه ریزی 

شده است.
او ادامه داد: پروژه  دیگری نیز تعریف 
کرده ایم که بر مبنای آن تا پایان سال 
۱۴۰۴ با استفاده از تمام ظرفیت های 
میلیون  تعداد یک  موجود در کشور، 
و ۲۰۰ هزار پورت نوری جدید را نیز 

اضافه کنیم.
مراکز  های  ظرفیت  درباره  جعفرپور 
از ۱۱  بیش  کرد:  بیان  مخابراتی هم 
داریم  در کشور  مخابراتی  مرکز  هزار 
تعداد حدود ۲ هزار مرکز  این  از  که 
شهری هستند و منابع و ظرفیت های 
این  است  قرار  دارند.  خوبی  بسیار 

ظرفیت ها به اشتراک گذاشته شود.
رویکرد  که  این  بر  تاکید  با  جعفرپور 
نهایی ما با توسعه فیبر نوری و توسعه 
رویکرد  با  اطلاعاتی  های  زیرساخت 
کرد:  عنوان  است،  مصنوعی  هوش 
ارتباطات  به  نیاز  حوزه  این  توسعه 
قوی دارد و نیاز است زیرساخت های 
ارتباطی و اطلاعاتی به خوبی توسعه 
پیدا کنند تا پاسخگوی نیازهای هوش 

مصنوعی باشند.
به تاکید این مسئول طی ۶ ماه آینده 
هوش مصنوعی شرکت مخابرات ایران 
به عنوان سرویس در بستر کلودما در 

اختیار مردم قرار می گیرد.
صبح روز گذشته دوشنبه سوم دی ماه، 
بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی 
تلکام با شعار »مخابرات پایدار در عصر 
معاون  حضور  با  و  مصنوعی«  هوش 
و  ارتباطات  وزیر  جمهور،  رئیس  اول 
شرکت  مدیرعامل  اطلاعات،  فناوری 
این  صنفی  فعالان  و  مخابرات  ملی 
نمایشگاه  این  شد.  افتتاح  حوزه 
بین المللی که با حضور ۱۴۸ شرکت 
ششم  تا  شده  برپا  داخلی  و  خارجی 

دی ماه ادامه خواهد داشت.
وزیر ارتباطات: باید از نگاه جزیره ای 
و سطحی به موضوع هوش مصنوعی 

پرهیز کرد
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از 
در  مصنوعی  هوش  به  زیاد  »عطش 
کشور« انتقاد و تاکید کرد: باید از نگاه 
جزیره ای و سطحی به موضوع هوش 

مصنوعی به جد پرهیز کرد.
»سید ستار هاشمی« در نشست هم 
اندیشی با بانوان فعال در حوزه اقتصاد 
دیجیتال که به مناسبت میلاد حضرت 
فاطمه زهرا )س( و روز زن انجام شد، 
به  را نسبت  نگرانی خود  تصریح کرد: 
مصنوعی  هوش  به  زیاد  عطش  این 
مطرح  هم  دولت  هیات  جلسات  در 
کرده ام. معتقدم که ابتدا باید تعریف 
و ترجمان درستی از هوش مصنوعی 
نگاه جزیره ای و  از  ارائه و همچنین 
پرهیز  اکیدا  موضوع  این  در  سطحی 

کرد.
وزیر ارتباطات با اشاره به تجربه های 
ها  فناوری  توسعه  حوزه  در  پیشین 
در  دولت  اگر  کرد:  تاکید  کشور  در 
تصدی  وارد  مصنوعی  هوش  بحث 
گری شود، نمی توان سرعت مطلوب 
نگاه من، عمق مناسب در رشد  از  و 
انتظار  را  دیجیتال  اقتصاد  توسعه  و 
رئیس  زمینه،  همین  در  داشت. 
جمهوری محترم ماموریتی به وزارت 
از  بعد  روز  دو  که  اند  داده  ارتباطات 
ابلاغ آن، طرح جامع و کلان مرتبط از 
سوی این وزارتخانه تقدیم شد؛ با این 
نگاه که باید از تصدی گری در هوش 

مصنوعی پرهیز کنیم.
در  ما  »باور  اینکه  بیان  با  هاشمی 
وزارت ارتباطات این است که در حوزه 
که  نرویم  سمتی  به  گیری  تصمیم 
دستور العمل ها و آیین نامه ها پشت 
بخش  و  شوند  تدوین  بسته  درهای 
بهره  و  نفع  ذی  عنوان  به  خصوصی 
اظهار  باشد«،  اطلاع  بی  اصلی  بردار 
درهای  پشت  گیری  تصمیم  داشت: 
بسته منجر به آن خواهد شد که در 
موانع  با  خصوصی  بخش  اجرا  مقام 
جدی روبرو شود؛ این اتفاق را نه یک 
بار بلکه بارها دیده ایم و امیدواریم که 

از آن درس گرفته باشیم.
وزارت  در  مساله  این  داد:  ادامه  وی 
که  گرفته  قرار  تاکید  مورد  ارتباطات 
تصمیم  و  گیری  تصمیم  جلسات  در 
سازی، ساز و کار تردد بخش خصوصی 
به سرعت تسهیل شود تا پشت درهای 
نرسد  تصویب  به  بسته دستورالعملی 
تصمیم  در  بخش  این  مشارکت  از  و 
ها  دستورالعمل  تدوین  و  ها  گیری 

استفاده شود.
از  انتقاد  با  ادامه  در  ارتباطات  وزیر 
موانع پیش روی بخش خصوصی در 
کسب مجوزها از مرکز افتا تاکید کرد 
نیازمند  نیز  افتا  مجوز  بحث  در  که 
این  و  هستیم  ها  تاییدیه  در  سرعت 

موضوع باید سامان پیدا کند.
این رابطه به سازمان فناوری  وی در 
مامویت  فاوا  پژوهشگاه  و  اطلاعات 
داد که دراسرع وقت موانع موجود را 
شناسایی و اعلام کنند و گزارش کار 

دهند.
به حضور و فعالیت بانوان اعتقاد راسخ 

دارم
هاشمی در ادامه با تبریک فرا رسیدن 
روز  و  فاطمه )س(  تولد حضرت  روز 
مختلف،  دلایل  به  داشت:  اظهار  زن، 
باور و اعتقاد راسخ به حضور بانوان در 
معتقدم  و  دارم  مختلف  های  عرصه 
فناوری  و  ارتباطات  کاری  حوزه  که 
اطلاعات هیچ تضادی با نقش مادری 

خانم ها ندارد.
هاشمی تصریح کرد: اینکه به حضور و 
فعالیت بانوان اعتقاد راسخ دارم دلایل 
مختلفی دارد؛ اما یکی از دلایل آن در 
های  ویژگی  و  محصول  تولید  بحث 
زیبایی شناختی است که در حوزه نرم 
کاربری  تجربه  عنوان  به  آن  از  افزار، 

یاد می شود.
تاکید کرد که داشتن  ارتباطات  وزیر 
ویژگی  از  تیزبین  نگاه  و  نظر  دقت 
هایی است که حضور بانوان در عرصه 
های مختلف به ویژه ساحت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات را خاص و ویژه و از 

نگاه من، »الهام بخش« می کند.
از  دیگری  بخش  در  ارتباطات  وزیر 
سخنان خود در جمع نزدیک به ۵۰ 
حوزه  در  فعال  و  موفق  بانوان  از  تن 
پاسخ  در  دیجیتال  کارهای  و  کسب 
به دغدغه مطرح شده از سوی برخی 
حاضر  بانوی  و  استارتاپی  مدیران  از 
گیری  بهره  خصوص  در  نشست  در 
بیشتر از زنان متخصص در مجموعه 
کرد  اعلام  ارتباطات  وزارت  مدیریتی 
از  محمدی  لیلا  خانم  امروز  از  که 
نخستین  برای  را  کارآمد  های  چهره 
بار در تاریخ پژوهشگاه به عنوان رئیس 
فناوری  و  ارتباطات  پژوهشگاه  جدید 

اطلاعات منصوب کرده است.
انتصاب خانم  ادامه حکم  هاشمی در 
محمدی را به وی اهدا کرد و بلافاصله 
و  ها  دغدغه  که  داد  ماموریت  او  به 
مسائل مطرح شده در این نشست از 
دیجیتال  اقتصاد  حوزه  بانوان  سوی 
کشور را پیگیری و پل ارتباطی میان 

آنها و وزارت ارتباطات را ایجاد کند.
سه  حدود  که  جلسه  این  ابتدای  در 
از  جمعی  انجامید،  طول  به  ساعت 
اقتصاد  بوم  زیست  در  فعال  بانوان 
نقطه  بیان  به  کشور  دیجیتال 
های  دغدغه  و  ها  دیدگاه  نظرات، 
گیری  »بهره  که  پرداختند  خود 
بانوان  توانمندی  و  ظرفیت  از  بیشتر 
دیجیتال«،  اقتصاد  اکوسیستم  در 
حوزه  در  جنسیتی  شکاف  »کاهش 
اطلاعات«،  فناوری  و  ارتباطات 
»افزایش کیفیت اینترنت«، »ضرورت 
سیاستگذاری  مرجعیت  بازگرداندن 
حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات به 
وزارت ارتباطات«، »حمایت از استارت 
آپ ها و کسب و کارهای اینترنتی«، 
مجوزها«،  کسب  برای  موانع  »رفع 
)مدیریت  دوام  قانون  دقیق  »اجرای 
داده ها و اطلاعات ملی(«، »جلوگیری 
متخصص«  انسانی  سرمایه  خروج  از 
محورهای  مهمترین  جمله  از  و... 
مطرح شده از سوی آنها در جلسه با 

وزیر ارتباطات بود.

رفع فیلتر گوگل پلی و واتساپ حاصل همراهی اعضای 

حقیقی و حقوقی شورای عالی فضای مجازی بود

گزارش

وزیر نیرو: سعی می  کنیم مردم زمستان بدون 
مشکلی سپری کنند

وزیر نیرو: سعی می  کنیم مردم زمستان بدون مشکلی سپری کنند
بجنورد- ایرنا- وزیر نیرو گفت: با همکاری وزارت نفت سعی می کنیم مردم 

زمستان بدون مشکلی را سپری کنند.
از نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان در جمع  بازدید   عباس علی آبادی در 
خبرنگاران اظهار کرد: همکاران ما در وزارت نفت همه تلاش خود را برای 
این  از  زحمت  بدون  مردم  تا  اند  گرفته  کار  به  نیاز  مورد  سوخت  تامین 

زمستان عبور کنند.
تامین برق در  تامین شود، وضعیت  نیروگاهی  افزود: چنانچه سوخت  وی 
را  کشور  نیاز  خوب  ایمنی  ضریب  یک  با  می توان  و  است  مناسب  کشور 

پاسخ دهیم.
علی آبادی با بیان اینکه نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان به دلیل محدودیت 
نیروگاه سیکل  است، گفت:  فعالیت  با یک سوم ظرفیت در حال  سوخت 
و  می رود  شمار  به  کشور  های  نیروگاه  مهمترین  از  شیروان  ترکیبی 
برق  تولید  آماده  نیروگاه  این  واحدهای  همه  حاضر  حال  در  خوشبختانه 

هستند.
دلیل  به  شیروان  نیروگاه  واحدهای  سوم  دو  کرد:  خاطرنشان  نیرو  وزیر 
محدودیت و کمبود سوخت تحویلی امکان تولید برق ندارد و این نیروگاه 

هم اکنون با یک سوم ظرفیت فعالیت می کند.
سیکل ترکیبی شیروان مجوز مصرف آب تا ۶۰ لیتر بر ثانیه را دارد اما به  
ارتقای تجهیزات و بسته بودن سیکل مصرف آب، جزو سه نیروگاه  دلیل 

برتر کشور در مصرف پایین آب است.
شیروان  کیلومتری جنوب شرقی   ۱۰ در  شیروان  ترکیبی  نیروگاه سیکل 

واقع شده است.
دومین شهرستان  عنوان  به  نفر جمعیت  هزار  با ۱۵۷  شهرستان شیروان 

پرجمعیت خراسان شمالی در ۶۰ کیلومتری شرق بجنورد قرار دارد.
بازدید وزیر نیرو از نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان خراسان شمالی

 »عباس علی آبادی« وزیر نیرو از نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان خراسان 
شمالی بازدید کرد.

مهدی رشیدی معان همانگی امور عمرانی استانداری خراسان شمالی، علی 
عباس  اسلامی،  شورای  مجلس  در  فاروج  و  قوچان  مردم  نماینده  آذری 
عطایی  رضا  اسلامی،  شورای  مجلس  در  شیروان  مردم  نماینده  قدرتی 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب و حسن چاهی مدیرعامل شرکت توزیع 

نیروی برق استان، عباس علی آبادی را در این بازدید همراهی کردند.
نیروگاه سیکل  ترکیبی شیروان با ظرفیت تولید یکهزار و ۴۳۴ مگاوات شامل 

۶ واحد گازی ۱۵۹ مگاواتی و سه واحد بخار ۱۶۰ مگاواتی فعال است.
توان تولید اسمی برق نیروگاه یکهزار و ۴۳۴ مگاوات است که اکنون حدود 
۳۰۰ مگاوات از این ظرفیت در حال تعمیرات اساسی است و حدود یکهزار 

و ۱۰۰ مگاوات تولید در این مجموعه انجام می شود.
نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان با مصرف ۴۵ هزار مترمکعب در ساعت گاز 
و ۴۴ هزار مترمکعب گازوئیل در واحدهای گازی و مصرف روزانه هشت تا 

۱۵ لیتر بر ثانیه آب، ۲ درصد برق کشور را تامین می کند.
وزیر نیرو: ظرفیت نیروگاه های خورشیدی به ۴ هزار مگاوات خواهد رسید

نیروگاه های  ظرفیت  مگاواتی  هزار  چهار  از  بیش  افزایش  از  نیرو  وزیر 
خورشیدی تا پایان سال آینده خبر داد.

»عباس علی آبادی« افزود: شبکه برق کشور، بزرگ است و با ظرفیت تولید 
و مصرف سالانه حدود ۳۵۰ میلیارد کیلووات ساعت برق، پتانسیل جذب 

و نصب بیش از ۳۰ هزار مگاوات نیروگاه خورشیدی را به لحاظ فنی دارد.
وزیر نیرو اظهار داشت: در حال تلاش برای تحقق این پتانسیل با همکاری 
بازار مناسبی  بخش خصوصی هستیم و محیط سرمایه گذاری را جذاب و 
اینکه  کنند ضمن  همکاری  تا  می کنیم  فراهم  سرمایه گذاران  برای جذب 
از ابتدای دولت نیز تاکنون قراردادهای قابل توجهی در این زمینه منعقد 

شده است.
علی آبادی با اشاره به اینکه نیروگاه هایی هم که در برنامه بوده اند، به مدار 
به ظرفیت  پایان سال جاری ۵۰۰ مگاوات  تا  اضافه شده اند، تصریح کرد: 

نیروگاه های کشور اضافه خواهد شد.
وی افزود: با توجه به اینکه ظرفیت فعلی نیروگاه های خورشیدی کشور یک 
هزار و ۲۰۰ مگاوات است با این افزایش، پیش بینی می شود که تا سال آینده 

این رقم به بیش از ۳ تا ۴ هزار مگاوات برسد که رقم قابل توجهی است.
تعدادی از نیروگاه ها از مدار تولید خارج شده اند

 وزیر نیرو با بیان اینکه تعدادی از نیروگاه ها به دلیل محدودیت سوخت از 
مدار خارج شده اند، اولویت کشور را تامین سوخت بخش خانگی دانست.

عباس علی آبادی در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران افزود: 
برق  تامین  برای  نیروگاه ها  تا  گرفته  بکار  را  تلاش خود  تمام  نیرو  وزارت 
آماده باشند اما با توجه به سرمای هوا مقدار انرژی لازم برای تامین برق در 

نیروگاه ها کافی نیست.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: بعضی نیروگاه ها از مدار خارج شده اند لذا مردم 

باید همکاری کنند و سوخت کمتری مصرف کنند.
ذخیره  و  نیست  نیرو  وزارت  کار  سازی سوخت  ذخیره  اینکه  بیان  با  وی 
سازی های صورت گرفته کافی نبوده است، اظهار داشت: این امر سبب شده 
تا برخی نیروگاه ها به خصوص واحدهای سیکل ترکیبی که آماده تولید برق 

هستند، سوخت کافی نداشته باشند.
علی آبادی خواستار همکاری مردم برای کاهش مصرف سوخت در بخش 
خانگی شد تا بتوان به نیروگاهها گاز بیشتری رساند و مشکلی در تولید و 

تامین برق هموطنان نداشت.
وزیر نیرو با بیان اینکه پویش کاهش ۲ درجه ای دمای محیط در کاهش 
مصرف و صرفه جویی ها موثر بوده است، به ابلاغ کاهش مصرف انرژی به 
بخش های دولتی اشاره کرد و گفت: صرفه جویی این بخش به اندازه خود 

آن موثر است نه در گستره کل کشور بنابراین مردم باید همراهی کنند.

3 سال هفتم - شماره  270 چهارشنبه 5  دی  1403



اجتماعی
خبر

نیروگاه های تجدیدپذیر با تمرکز حداکثری 

بر ساخت داخل راه اندازی شوند

 رئیس کمیسیون اقتصاد کلان اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی ایران معتقد است: مصوبه چهارم آذر 
احداث  موانع طرح  رفع  و  تسهیل  برای  وزیران  هیات 
اقدام مطلوب و  نیروگاه تجدیدپذیر،  ۳۰ هزار مگاوات 
در شرایط موجود ضروری است؛ اما نباید منجر به یک 

غفلت دیگر و بی توجهی به ساخت داخل شود.
تاریخ  در  وزیران  هیات  ایران،  اتاق  از  ایرنا  گزارش  به 
چهارم آذرماه با هدف تسهیل و رفع موانع طرح احداث 
۳۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر، مصوبه ای داشت 
که نقاط قوت خوبی در آن وجود دارد. البته درباره روند 
اجرای این مصوبه، نگرانی هایی از طرف بخش خصوصی 
مشکل  حل  برای  دولت  اینکه  بر  مبنی  است؛  مطرح 
کسری برق که ناشی از سوءمدیرت و غفلت های گذشته 

است، غفلت دیگری را رقم نزند.
رئیس کمیسیون اقتصاد کلان اتاق ایران، غفلت دولت 
در  کشور  صنایع  توان  و  ظرفیت  به  توجه  ضرورت  از 
گفت:  و  خواند  ناامیدکننده  را  داخلی  نیازهای  تأمین 
در ماده ۷ مصوبه هیات وزیران آمده است، وزارت نیرو 
موظف است معیار و استانداردهای تجهیزات موردنیاز 
این آیین نامه را با رعایت اولویت تأمین از داخل، حداکثر 
برای  و  تعیین  آیین نامه  این  ابلاغ  از  دو هفته پس  تا 
وزارت  به  تجارت  توسعه  در سامانه سازمان  بارگذاری 
صنعت، معدن و تجارت ارسال کند. در واقع اجرای این 
طرح باید با تکیه بر تأمین تجهیزات از داخل باشد که 
اگر این بند رعایت نشود، جفا به تولید و صنعت داخلی 

خواهد بود.
»فرج الله معماری« با اشاره به تحرکات اخیر مبنی بر 
تمرکز وزارت نیرو بر تأمین تجهیزات موردنیاز از طریق 
واردات، ادامه داد: اعضای اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران، صنعت گران و تولیدکنندگان داخلی 
که به عنوان جهادگران اقتصادی یاد می شوند، نگران 
هستند در اجرای این مصوبه، تمرکز بر تأمین تجهیزات 
و  غفلت  قبل،  واقع سال ها  در  باشد.  واردات  از طریق 
و  برق  کسری  دچار  امروز  شد  موجب  سوءمدیرت 
خاموشی های پی درپی شویم؛ اما نباید غفلت گذشته را 
با غفلت دیگر تشدید کنیم. به نظر می رسد وزارت نیرو 

حساسیت گذشته را بر حمایت از ساخت داخل ندارد.
باید  نیرو  وزارت  مدیران  که  مطلب  این  بیان  با  وی 
حمایت از ساخت داخل را در اولویت قرار دهند، تأکید 
نیاز  مورد  تجهیزات  وزیران،  هیات  مصوبه  طبق  کرد: 
از  ممکن  حد  تا  باید  تجدیدپذیر  نیروگاه های  ساخت 

توان داخل تأمین شوند.
امروز  کسری های  ایران،  اتاق  نمایندگان  هیات  عضو 
گذشته  برنامه ریزی  ضعف  و  سوءمدیریت  از  ناشی  را 
دانست و تأکید کرد: برای حل این مشکل نباید اشتباه 
تأمین کامل  را مرتکب شویم. در حال حاضر  دیگری 
نیست  میسر  داخل  در  اینورتر  و  پنل های خورشیدی 
که این موارد باید از طریق واردات تأمین شوند؛ اما در 
داخل توان ساخت و تأمین سایر تجهیزات نیروگاهی 
… وجود دارد و  ترانس و  تابلوهای برق، کابل،  نظیر 

اقتصاد ملی و تولید ساخت داخل را تقویت می کند.
رئیس اتاق سمنان در ادامه، هدف مصوبه چهارم آذر 
هیات وزیران را تأمین کسری برق موردنیاز با اولویت 
صنایع دانست و افزود: همه مشتاق هستند این مشکل 
از  خصوصی  بخش  بنابراین  شود،  حل  برق  کسری 
احداث  که  اینجاست  مهم  نکته  می کند.  استقبال  آن 
نیروگاه های حرارتی مستلزم زمان حداقل سه تا چهار 
تأمین  با فرض فراهم بودن همه شرایط است و  سال 
کوتاه مدت کسری برق را در شرایط خاص امروز ندارد، 
سیکل  ویژه  به  نیروگاه ها،  این  احداث  به  باید  البته 

ترکیبی توجه داشته باشیم.
وی درباره راه اندازی نیروگاه های خورشیدی، تاکید کرد: 
یا  و  برنامه یک ساله  نیروگاه ها می توانند در یک  این 
شرایط  در  خوبی  پاسخ گوی  و  شوند  راه اندازی  کمتر، 
اضطرار باشند. این نیروگاه ها با مقیاس کوچک )سه تا 
۱۰ مگاوات( قابلیت راه اندازی فوری و پراکنده را دارند 
و برای همین تعداد بیشتری از سرمایه گذاران مشتاق به 

حضور در این زمینه خواهند بود.
معماری تصریح کرد: نیروگاه های تجدیدپذیر را می توان 
نزدیک به کارخانه ها یا شهرک های صنعتی احداث کرد 
و این نزدیکی سهولت انتقال و کاهش تلفات در شبکه 

را در پی خواهد داشت.
نیروگاهی  تجهیزات  سازندگان  از  سمنان  اتاق  رئیس 
برای مشارکت در تأمین تجهیزات موردنیاز این مصوبه 
دولت و احداث نیروگاه های خورشیدی دعوت کرد که 
نسبت به معرفی ظرفیت های تولید داخل خود و حضور 

در این اقدام ملی، مشارکت جدی داشته باشند.
عضو هیات نمایندگان اتاق ایران با بیان این مطلب که 
در این مصوبه چند نکته مهم مطرح است، گفت: در این 
مصوبه، کمک به تأمین زمین برای راه اندازی نیروگاه 

اولویت داده شده است.
وی با نگاهی به متن مصوبه هیات وزیران وظایفی که 
نیرو، وزارت صنعت، معدن و تجارت،  به عهده وزارت 
اتاق ایران، سازمان توسعه تجارت و سایر دستگاه های 
گفت:  و  برشمرد  را  است  شده  گذاشته  ذی صلاح 
باید  ایران  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق 
تمهیداتی برای صدور کارت بازرگانی افرادی که قصد 
فراهم  دارند،  را  نیروگاهی  موردنیاز  تجهیزات  واردات 
کند. معماری به قید دیگری که در این مصوبه به منظور 
از مقیاس و جلوگیری  از صرفه جویی حاصل  استفاده 
تکنولوژی های  با  نیروگاه ها  متنوع شدن  و  پراکنده  از 
مختلف در سطح کشور آمده، اشاره و تصریح کرد: در 
این ارتباط وزارت صنعت، معدن و تجارت موظف است 
با همکاری وزارت نیرو زمینه تجمیع تقاضا و مشارکت 

سازندگان داخلی و خارجی را فراهم کند.

وزیر آموزش و پرورش گفت: انتقال فرهنگ و 
باورهای دینی و ملی به نسل نو از وظایف مهم 
این وزارتخانه است و این نهاد در کنار فعالیت 
های علمی و آموزشی نسبت به ترویج فرهنگ 

نماز اهتمام جدی دارد.
در  نماز  سراسری  اجلاس  در  کاظمی  علیرضا 
وزارت  ماموریت  مهمترین  کرد:  اظهار  بجنورد 
نماز  اقامه  فرهنگ  توسعه  پرورش  و  آموزش 

است.
بعثت  و  خلقت  فلسفه  اگر  کرد:  تصریح  وی 
نماز   اقامه  اگر  و  است  عبادت  به  توصیه 
نخستین ماموریت یک دولت است باید به این 

سمت حرکت کرد.
ارتباط  داد:  ادامه  پرورش  و  آموزش  وزیر 
نزدیکی بین وزارتخانه و ستاد اقامه نماز وجود 
دارد اما فاصله ما تا انتظارات از دستگاه تعلیم 

و تربیت زیاد است.
کاظمی با بیان اینکه آموزش و پرورش انتقال 
توسعه  برای  جدید  نسل  به  دانایی  و  دانش 
در  حرکت  برای  گفت:  دارد  برعهده  را  کشور 
این مسیر ۲ برنامه طراحی شده توجه به حوزه 
نخبگانی کشور و دستیابی به علم و دانایی در 

عرصه بین المللی است.
وی گفت: اگر ماموریت یک حکومت برپایی این 
فریضه الهی است بنابراین ترویج فرهنگ نماز از 

وظایف اصلی آموزش و پرورش است.
کاظمی افزود: مهمترین رویکرد ما در آموزش و 
پرورش جدای از فعالیت های علمی و آموزشی، 
ترویج فرهنگ نماز و اقامه این فریضه الهی در 

مدارس است.
نماز  کرد:  خاطرنشان  پرورش  و  آموزش  وزیر 
تنها مسیر انسان ساز است و راهبرد قرآن نیز 

برای پرورش انسان ها این فریضه الهی است.
برنامه  پرورش  و  آموزش  اینکه  بیان  با  وی 
ریزی  پی  نماز  ترویج  برای  هدفمندی  های 
بسیار  های  فعالیت  گرچه  گفت:  است،  کرده 
در  الهی  فریضه  این  برپایی  برای  ارزشمندی 
دوره های گذشته انجام شده است اما وقتی به 
وضع موجود نگاه می کنیم به تناسب فعالیت 

های رضایتمندی وجود ندارد.
شده  گذاری  هدف  کرد:  خاطرنشان  کاظمی 
است بدون هیچ استثنایی نماز در همه مدارس 

کشور حتی با ۲ دانش آموز اقامه شود.
ارزیابی  های  ملاک  از  یکی  کرد:  تصریح  وی 
مدیران مدارس نیز برپایی نماز و اهتمام نسبت 

به این فریضه الهی است.
 ۷۵۰ در  نماز  آموزی  دانش  اجلاس  برگزاری 

منطقه 
دانش  اجلاس  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
برگزار می  نماز در ۷۵۰ منطقه کشور  آموزی 
شود تا پرچمداران آن تکریم و تجربه های آنان 

بسط و گسترش داده شود.
فعالیت  از  ای  بسته  همچنین  افزود:  کاظمی 
دانش  برای  تجلیلی  و  ترویجی  تبلیغی،  های 
امامان  و  خدمتگزاران  و  معلمان،  آموزان، 

جماعت تهیه خواهد شد.
از  گیری  بهره  با  نماز  ترویج  بر  تاکید  با  وی 
های  شیوه  با  باید  کرد:  تاکید  نوین،  ابزارهای 

متفاوت به فلسفه نماز و اثرهای آن در زندگی 
مادی و معنوی بپردازیم زیرا اگر دانش آموزان 
به اثرهای نماز پی ببرند، نگاه متفاوتی به این 

فریضه الهی خواهند داشت.
وزیر آموزش و پرورش بیان کرد: امسال ۲ بار 
شورای عالی اقامه نماز وزرات آموزش و پرورش 

با همکاری استان ها برگزار شده است.
کاظمی با بیان اینکه کم توجهی در اقامه نماز 
پذیرفتنی نیست، گفت: همه معلمان و مدیران 
مدارس نسبت به این فریضه الهی باید اهتمام 
بخش  این  در  کاری  کم  و  باشند  داشته  ویژه 

پذیرفتنی نیست.
باید در  امامان جماعت مدارس نیز  افزود:  وی 

این زمینه توانمند شوند.
وزیر آموزش و پرورش گفت: مدارس غیردولتی 
نماز  ترویج  و  توسعه  در  بخش  ترین  فعال 
ترویج  را در  ما  از همه می خواهیم  و  هستند 

این فریضه الهی کمک کنند.
تاکید بر ارتقای دانشگاه فرهنگیان 

وزیر آموزش و پرورش بر ارتقای زیر ساخت های 
با  باید  گفت:  و  کرد  تاکید  فرهنگیان  دانشگاه 
آموزش  مرکز  این  های  زیرساخت  توان  تمام 
عالی را از نظر امکانات، تجهیزات و فضای مورد 

نیاز فراهم کنیم.
وی با بیان اینکه دانشگاه فرهنگیان سرچشمه 
این  افزود:  است،  سازی  انسان  برای  جوشان 
مرکز آموزش عالی با سایر دانشگاه ها متفاوت 
است چرا که وظیفه تربیت نیروی انسانی را بر 
این دانشگاه مورد حمایت  باید  عهده دارد که 

قرار گیرد.
کاظمی تصریح کرد: با تمام توان ظرفیت های 
لازم را در راستای توسعه ترویج فرهنگ اقامه 
آموزان,  دانش  بین  در  افزایی  معرفت  و  نماز 
را  مدارس  در  آموزان  دانش  اولیای  و  معلمان 

فراهم خواهیم کرد.
امتحانات تعطیل نمی شود/مدیران برای تامین 

برق مدارس با استانداران هماهنگ شوند
امتحانات  برگزاری  از  پرورش  و  آموزش  وزیر 
کشور  مدارس  در  حضوری  صورت  به  نهایی 
خبر داد و گفت: امتحانات نهایی به هیچ وجه 
رایزنی  با  مدیران  باید  و  شد  نخواهد  تعطیل 
برق  تامین  برای  لازم  اقدامات  استانداران 
مدارس در زمان برگزاری آزمون ها انجام شود.

به گزارش از مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی 
در  کاظمی  علیرضا  پرورش،  و  آموزش  وزارت 
جلسه ستاد عالی آزمون ها که با حضور مدیران 
کل سراسر کشور به صورت برخط برگزار شد 
ضمن تبریک روز ولادت حضرت فاطمه)س( با 
تأکید بر اینکه در برنامه ریزی، سیاستگذاری ها 
دقیق  و  کافی  دقت  نیازمند  اجرایی  مسائل  و 
رعایت  عدم  صورت  در  داشت:  اظهار  هستیم، 
چالش های  با  پرورش  و  آموزش  فوق،  موارد 

جدی مواجه خواهد شد.
سناریوهای  تمام  است  داد: ضروری  ادامه  وی 
بینی  پیش  مختلف  بخش های  در  را  احتمالی 
باید  برق،  قطعی  به  توجه  با  همچنین  کنیم. 
هماهنگی های لازم برای برگزاری بدون مشکل 

و چالش آزمون ها، انجام شود.

داخلی  امتحانات  به  پرورش  و  آموزش  وزیر 
مدیریت  و  اختیار  افزود:  و  کرد  اشاره  مدارس 
و  مدارس  به  باید  داخلی  امتحانات  برگزاری 
ادارات مناطق با توجه به شرایط استان تفویض 
آموزش  مدیران  است  لازم  همچنین  شود. 
هماهنگ  استانداران  با  باره  این  در  پرورش  و 

باشند.
و  هزار  کشور  سراسر  در  کرد:  تصریح  کاظمی 
۲۰۰ حوزه اجرایی داریم. به عبارتی هر منطقه 
خواهد  حوزه   ۲ به  نزدیک  میانگین  طور  به 
داشت و انتظار می رود مدیران منطقه با درایت 
چالش  کمترین  با  را  آزمون ها  هماهنگی،  و 

برگزار کنند.
کل  مدیران  که  است  شایسته  داد:  ادامه  وی 
برای حداقل دو حوزه امتحانی، برق اضطراری 
پیش بینی کنند تا برگزاری امتحانات با مشکل 
دائمی  تجهیزات  تأمین  همچنین  نشود.  روبرو 
حوزه های امتحانی باید در دستور کار مدیران 

باشد.
است  ضروری  افزود:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
حوزه های  منابع،  اتلاف  از  پیشگیری  جهت 

امتحانی برای برگزاری آزمون ها، ثابت باشند.
الزحمه  حق  پرداخت  به  اشاره  با  کاظمی 
پرداخت  گزارش  باید  استان ها  افزود:  معلمان، 
چراکه  کنند.  ارائه  را  امتحانات  الزحمه  حق 
تأکید بر پرداخت حق الزحمه ها داشتیم و باید 
همکاری  هیچ  حق  تا  گیرد  سرعت  اقدام  این 

تضییع نشود.
ریشه  انرژی  ناترازی  پرورش:  و  آموزش  وزیر 

فرهنگی دارد
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به نقش مهم و 
برجسته نظام آموزشی در فرهنگ سازی،گفت: 
ریشه  دارای  بیشتر  انرژی  ناترازی  مشکل 
و  آموزش  در  باید  آن  حل  که  است  فرهنگی 

پرورش شکل بگیرد.
سالروز  گرامیداشت  آیین  در  کاظمی  علیرضا 
افزود:  تویسرکان  در  مفتح  آیت الله  شهادت 
ارتقای آموزش و پرورش باید در صدر و دغدغه 

همگان باشد.
وی ،شکاف بین نظر و عمل را مانع از موفقیت 
همه  وجود  با  داد:  ادامه  و  خواند  جامعه  در 
ای  کننده  امیدوار  آینده  ظالمانه،  تحریم های 
که دشمن درصدد  داریم هرچند  رو  پیش  در 

ناامید کردن جامعه است.
از  دیگری  بخش  در  پرورش  و  آموزش  وزیر 
صحبت های خود با بیان اینکه استان همدان 
از جمله تویسرکان پیشینه طولانی در پرورش 
افراد عالم و نخبه دارند،افزود: مردمان این دیار 
آرمان های آن  و  انقلاب  از  همچنین در دفاع 

پیشرو بوده اند.
وحدت  اهمیت  به  اشاره  با  ادامه  در  کاظمی 
حوزه و دانشگاه برای خنثی سازی توطئه های 
دشمنان،گفت: جای خرسندی است که امروز 
و  حوزه  وحدت  زمینه  در  مختلفی  های  آیین 
دانشگاه در کشور برگزار می شود که این مسأله 
بیانگر اهمیت ترویج ارزش های انقلاب اسلامی 

در نظام آموزشی است.
وی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را یک هنجار 

و  معنویت  ارتقای  در  زیادی  تاثیر  که  دانست 
پاسداری از ارزش های جامعه دارد،افزود: نباید 
فراموش کنیم که شهدا زنده اند و با بزرگداشت 
و  حرکت  درست  مسیر  در  توانیم  می  آنان 

زندگی کنیم.
وزیر آموزش و پرورش گفت: شهید مفتح که 
از دیار همدان به جریان انقلاب اسلامی معرفی 
شد، همچون شهید مطهری و باهنر نقش ویژه 
ای در پایه ریزی جمهوری اسلامی داشت و از 

طلایه داران حوزه فرهنگ بود.
هنوز  مفتح  و  مطهری  شهید  جای  افزود:  وی 
پر نشده است وقتی کتاب های شهید مطهری 
خوانده می شود گویی برای جامعه امروز نوشته 

شده است.
کاظمی بیان کرد: شهید مفتح نقش مهمی در 
به  و  داشت  دشمن  های  توطئه  سازی  خنثی 

همین خاطر نیز او را شهید کردند.
وی ادامه داد: شهید مفتح نماد حضور حوزه در 
از  این مسأله  که  بود  قرآنی  مبانی  بر  دانشگاه 

سوی دشمن قابل قبول نبود.
و  فرهنگی  بخش  دشمن  نفوذ  و  ورود  مسیر 

سبک زندگی است
دشمن  نفوذ  و  ورود  مسیر  اینکه  بیان  با  وی 
در بخش فرهنگی و سبک زندگی است چون 
داد:  ادامه  ندارد،  این  از  غیر  راهی  دشمن 
تضعیف نهاد روحانیت در افکار جوانان از اهداف 

دشمن است.
کاظمی تصریح کرد: شهید مفتح تفکر زیبایی 
ظهور  منصه  به  را  دانشگاه  در  قرآنی  رفتار  از 
گذاشته بود به طوری که در برخی جلسات او 
از شهرستان  مخاطب  هزار   ۳۰ قبا  مسجد  در 

های مختلف حضور پیدا می کردند.
وی، استقامت در راه هدف و ایمان به خدا را 
رمز موفقیت شهید مفتح دانست و افزود: رژیم 
ستم شاهی مفتح را از آموزش و پرورش اخراج 

کرد.
آشنایی  کرد:  بیان  پرورش  و  آموزش  وزیر 
دانش  الگوی  تواند  می  مفتح  شهید  سیره  با 

آموزان و نسل جوان باشد.
وی تصریح کرد: تحمل سختی در مسیر انقلاب 
اسلامی ، تبعید و ممنوع المنبر شدن نتوانست 
هدف  به  دستیابی  و  تلاش  از  را  مفتح  شهید 

متعالی خود باز دارد.
از  را  آموزان  دانش  با  ارتباطی  مهارت  کاظمی 
یک  شاخصه  که  خواند  مفتح  شهید  ویژگی 

معلم هنرمند است.
باید  مراجع  و  روحانیت  امروز  افزود:  وی 
بیندیشند که چگونه می توانیم نسل جوان را 

بشناسیم و آنها را راهنمایی کنیم.
امروز  گفت:  همچنین  پرورش  و  آموزش  وزیر 
و  جامعه  از  نوجوانان  جداسازی  دنبال  دشمن 

تغییر در نگرش های آنان است.
وزیر آموزش و پرورش: کمبود معلم نداریم

مورد  پرورش گفت: حتی یک  و  آموزش  وزیر 
فضای  کمبود  با  اما  نداریم  معلم  کمبود  هم 

آموزشی مواجه هستیم.
 علیرضا کاظمی در حاشیه گرامیداشت دانش 
آموختگان دانشگاه علوم اسلامی رضوی مشهد 
آموزش  افزود:  خبرنگاران  با  وگو  گفت   در 
با  را  خود  نیاز  مورد  نیروهای  همه  پرورش  و 
تا   ۷۰ حدود  و  نمی کند  تامین  رسمی  نیروی 
۷۵ درصد موظف و رسمی و بقیه غیر موظف 

هستند.
آموزشی  فضای  تامین  در  که  این  بیان  با  وی 
از  آموز  دانش  جمعیت  افزود:  داریم  کمبود 
سال ۱۳۹۲ که ۱۲ و نیم میلیون نفر بوده به 
بیش از ۱۶ میلیون نفر رسیده است و این رشد 
که  دارد  نیاز  بیشتری  کلاسهای  به  جمعیت 
برطرف شده  نیاز  این  تراکم کلاس  افزایش  با 
است.وزیر آموزش و پرورش گفت: در آینده نه 
جمعیت  دیگر  سال  پنج  حدود  و  دور  چندان 
دانش آموزان نزولی می شود از این رو به شدت 
باید مراقب باشیم که نیروی مازاد هم نداشته 
باشیم زیرا کمبود نیرو با اضافه کار پر می شود 

اما نیروی مازاد را نمی توان کاری کرد.
اعتبارات  حوزه  در  که  این  بیان  با  کاظمی 
در  افزود:  هستیم  جدی  چالش  دچار  عمرانی 
ساخت  سازی  مولد  طریق  از  رضوی  خراسان 

پنج هزار کلاس شروع شده است.

وزیر آموزش و پرورش: انتقال باورهای 
دینی به نسل جوان در اولویت قرار دارد

خبر

نماینده مجلس: طرح های آبخیزداری 
کشور ۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار دارد

نماینده مردم سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اهمیت حوزه منابع طبیعی و آبخیزداری کشور، گفت: طرح های 
آبخیزداری و آبخوان داری امسال ۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار مصوب شده 

دارد. 
 عباس گلرو  در نشست شورای هماهنگی مدیران اداره کل منابع طبیعی 
توسعه، سالانه  برنامه هفتم  افزود: طبق  استان سمنان  آبخیزداری  و 
عملیات آبخیزداری و آبخوانداری باید در سطح چهار میلیون هکتار اجرا 

شود که برای اجرا به ۵۰۰ تا ۷۰۰ هزار میلیارد ریال نیاز است.
اجرای  برای  امسال  ملی  اعتبار  ریال  میلیارد  داد: ۲۰ هزار  ادامه  وی 
طرح های آبخیزداری و آبخوانداری مصوب شد که با این میزان اعتبار 
فیزیکی  تا ۵۰۰ هزار هکتار پیشرفت  می توان در سطح حدود ۳۰۰ 

داشت.
دارایی  تملک  اعتبار  ریال  میلیارد  بر ۲۰ هزار  اضافه کرد: علاوه  وی 
سرمایه ای، در سطح استانی اعتباراتی برای آبخیزداری و آبخوانداری 
اختصاص می یابد و بخش دیگری از اعتبار نیز از طریق مشارکت مردمی، 
مسوولیت های اجتماعی صنایع و معادن و خیران تامین می شود. باید 
تلاش کرد در استان این اعتبارات از محل استانی و مشارکت مردم 

تحقق یابد.
طرح  یک  عنوان  به  درخت  میلیارد  یک  کاشت  طرح  اجرای  به  وی 
اجتماعی و عام المنفعه اشاره و تاکید کرد: این طرح بسیار پراهمیت 
است زیرا رهبر معظم انقلاب، رییس جمهور و وزیر جهاد کشاورزی 
نسبت به اجرای این طرح که به سرسبزی و فضای سبز کشور کمک 

می کند، تاکید دارند.
نماینده مردم سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: دغدغه مردم و تشکل های مردم نهاد امروزه نسبت به 
حفظ منابع طبیعی افزایش پیدا کرد و برای اینکه احساس مسئولیت 
نسبت به عرصه های منابع طبیعی بیشتر شود، باید منافع مردم را با 
منافع منابع طبیعی گره زد تا انگیزه های حفظ منابع طبیعی در بین 

آحاد جامعه افزایش پیدا کند.
به گفته وی، سمنان یکی از استان های کشور با بیشترین کانون های 
و  نهال کاری  اجرای طرح های  و  گردو غبار و سامانه های عرفی است 

احیای بیابان در این استان ضرورت دارد.
وی افزود: در برنامه هفتم توسعه تکالیف مختلفی مانند کاهش ۲۰ 
درصدی کانون های بحرانی بیابان زایی، انجام ۲۰ میلیون هکتار عملیات 
آبخیزداری، سه میلیون هکتار بیابان زدایی و احیای ۲۰ میلیون هکتار 
از مراتع کم بازده برای منابع طبیعی در نظر گرفته شده است که این 
رویکردباید با برش استانی و شهرستانی تکالیف در حوزه منابع طبیعی 

و آبخیزداری اجرایی شود.
گلرو با اشاره به ضرورت بهبود وضعیت مراتع با مشارکت مرتعداران 
با هدف تامین بیش از ۴۲ درصد گوشت قرمز تولیدی از این منبع، 
ادامه داد: حفاظت و صیانت از منابع آب، خاک، بهبود پوشش گیاهی 
و مرتعی، تأمین امنیت غذایی و امنیت زیستی با حضور و مشارکت 
مردم می تواند میسر شود. برای حفظ توازن زیستی عرصه های منابع 
طبیعی، پایداری و سلامت آبخیزهای کشور، ارتقای سهم استحصال و 
بهره برداری از بارش ها در پهنه سرزمینی کشور و امنیت آبی و غذایی 
باید از ظرفیت های مردمی و توسعه مشارکت مردم برای حفظ مراتع در 

استان سمنان استفاده کرد.
نماینده سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه شناسایی دیم زارهای کم بازده کشور یکی از سیاست های سازمان 
منابع طبیعی و آبخیزداری است، گفت: بر همین اساس توسعه کشت 

گیاهان دارویی در این دیم زارها مورد توجه قرار گرفته است.
کشور  دیم زارهای  ظرفیت  از  بهینه  استفاده  برای  کرد:  اضافه  وی 
هماهنگی های لازم با اعضای شورای راهبردی گیاهان دارویی صورت 
گرفت تا گونه های گیاهان دارویی در معرض خطر، تهدید و انقراض را در 

دیم زارهای کم بازده در استان سمنان توسعه یابد.
وی گفت: کشت گیاهان دارویی در اراضی دیم کم بازده به خاطر عملکرد 
پایین دیم زارها می تواند برای مردم درآمدزایی خوبی به همراه داشته و 
همچنین باعث ساماندهی دام در عرصه های منابع طبیعی و مراتع شود. 
تحقق این موضوع افزون بر آنکه موجب تغییر بهبود معیشت بهره برداران 
می شود، به تقویت و افزایش پوشش گیاهی در استان سمنان منجر 

خواهد شد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری سمنان نیز با اشاره به طرح مردمی 
کاشت یک میلیارد درخت، گفت: این طرح در بازه زمانی چهار ساله از 
سال ۱۴۰۲ تا پایان سال ۱۴۰۵ در سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 

کشور با مشارکت تمامی دستگاه ها و آحاد مردم برنامه ریزی شد.
سالانه ۲۵۰  کاشت  این طرح  اساس  بر  افزود:  مرادی حقیقی  جعفر 
میلیون اصله نهال پیش بینی شده است تا بعد از چهار سال میزان 
کاشت درخت به یک میلیارد برسد. با کاشت هرساله سه نهال توسط هر 

ایرانی این هدف به راحتی قابل دسترس است.
وی میزان تعهد تولید نهال در استان سمنان به تعداد ۲ میلیون و ۵۰۰ 
هزار اصله در سال و ۱۰ میلیون اصله در چهار سال اشاره و اضافه کرد: 
در سال گذشته و امسال بیش از پنج میلیون اصله نهال در استان تولید 

شد که یک میلیون و ۷۰۰ هزار اصله قابل توزیع در سال گذشته بود.
وی به فعالیت ۲ نهالستان جنگلی شهید عموزاده در شهرستان سمنان 
و چغولگیر در شهرستان شاهرود برای تولید بیش از پنج میلیون اصله 
نهال اشاره کرد و گفت: گونه های تولید شده در نهالستان های جنگلی 
استان شامل کاج تهران، کاج مشهد، سرو شیراز، سرو خمره ای، سرو 
نقره ای، زبان گنجشک، زیتون تلخ، ارغوان، تبریزی، سنجد، و توت است 
که ۶۰۰ هزار اصله از نهال های تولیدی، گلدانی و بقیه ریشه ای است. 
در نهالستان حسن آباد شهرستان دامغان هم بیش از ۵۰۰ هزار اصله 

نهال از گونه های بیابانی تولید شد.
به گفته مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری سمنان ، انتخاب گونه های 
مقاوم و سازگار با اقلیم محل کاشت نهال، حفر گوده های عمیق و 
استفاده از مواد آلی به منظور حفظ رطوبت و اصلاح بافت خاک، استفاده 
از سامانه های هلالی جمع آوری آب و رعایت الگوهای کاشت مناسب 
از راهکارهای کمک به استقرار نهال های کاشته شده در مناطق خشک 

و نیمه خشک است.
وی بیان کرد که کلیه مناطق کاشت درخت در سال گذشته مشخص و 
شناسنامه های مربوط تهیه و عملیات توزیع نهال های گلدانی و کاشت 
آنها شد بطوریکه تاکنون بیش از ۲۶۷ هزار نهال کاشته و در یکهزار 
و ۸۰۰ هکتار از عرصه های بیابانی منابع طبیعی استان سمنان نیز 

بذرکاری انجام شد.
مرادی حقیق افزود: طرح توسعه زراعت چوب نیز در سطح ۱۸۰ هکتار 

برنامه ریزی و عملیات کاشت در سطح ۱۰۰ هکتار آغاز شده است.
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اخبار

علوم انسانی 
در کشور به روز نیست

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: علوم انسانی در 
کشور به روز نیست، بسیاری از نظریه ها در این حوزه 
منسوخ شده اند؛ ولی ما همچنان در پی امور منسوخ 

شده حرکت می کنیم.
تدوین  راهبری  شورای  نشست  در  سیمایی  حسین 
امروز  هنر  و  اجتماعی  انسانی،  علوم  جامع  سند 
این  علمی  جهاد  شهدای  سالن  در  )دوشنبه( 
هم  انسانی  علوم  به  توجه  داشت:  اظهار  وزارتخانه، 
به  ما  همه  هم  و  است  رهبری  معظم  مقام  دستور 

ضرورت تحول در این حوزه اعتقاد داریم.
وی بیان کرد: علوم انسانی در کشور به روز نیست، 
بسیاری از نظریه ها در این حوزه منسوخ شده اند ولی 
ما همچنان در پی امور منسوخ شده حرکت می کنیم؛ 
ضمن آنکه اگر بروز هم باشیم، چون علم مرز ندارد، 
قطعاً باید با فرهنگ بومی کشور متناسب سازی شود.

بومی  باید  انسانی  علوم  کرد:  خاطرنشان  سیمایی 
بین  چه؟  یعنی  دینی  انسانی  علوم  باشد،  دینی  و 
نظر  اختلاف  خصوص  این  در  همواره  نیز  بزرگان 
اسلامی  انسانی  علوم  از  برداشت  درباره  دارد.  وجود 
و نقش دین در علم، نیز دیدگاه های متفاوتی وجود 

دارد.
متولی  موازی  طور  به  متعددی  مختلف  نهادهای 
علوم انسانی هستند، از این رو باید تمام امکانات و 
ظرفیت ها را در این حوزه شناسایی کرده و تجمیع 
تکامل یافته  کاری  و  محقق شود  هم افزایی  تا  کنیم 

تحویل دهیم.
همواره  انسانی  علوم  کرد:  تصریح  پایان  در  وی 
دغدغه بزرگان نظام بوده و ده ها جلد کتاب با پسوند 
فرض  پیش  با  شده  چاپ  زمینه  این  در  اسلامی 
آنکه علوم انسانی باید اسلامی شود، اما این موضوع 

رضایتمندی چندانی را به دنبال نداشته است.
وزیر علوم: زنان پیشتاز تحولات جامعه هستند

پیشتاز  زنان  گفت:  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر   
تحولات جامعه هستند؛ اما با وجود این نقش مهم در 
همه جای دنیا، از حقوق و فرصت های برابر با مردان 

برخوردار نیستند.
 حسین سیمایی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در 
دیدار با گروهی از بانوان نخبه، نمونه و برتر دانشگاه هاو 
از  پژوهشگاه ها اظهار داشت: زنان در جوامع معمولاً 
حقوق و فرصت های کمتری نسبت به مردان برخوردار 
بوده اند و در جوامع غربی چندین سال بعد از مردان 

به زنان حق رأی داده شد.
می کنند  قانون گذاران سعی  مواقع  برخی  گفت:  وی 
کنند  جبران  را  زنان  عقب مانده  حقوق  قوانین،  در 
نابرابری فرصت ها برای  اما ناخودآگاه و ناخواسته به 
زنان دامن می زنند و آنان را از برخی فرصت ها محروم 

می کنند.
شهید  دانشگاه  حقوق  دانشکده  علمی  هیات  عضو 
بهشتی افزود: همیشه نابرابری و نادیده گرفتن حقوق 
گروه هایی  بلکه  نمی شود؛  ایجاد  مردان  توسط  زنان 
از زنان که قرائت خاصی از معارف دینی دارند این 

نابرابری را می پسندند و به آن دامن می زنند.
وزیر علوم در ادامه به تحولات فکری صورت گرفته 
در خصوص زنان پس از انقلاب اسلامی اشاره کرد و 
مطهری  و شهید  »ره«  امام خمینی  گفت: حضرت 
نگاه متفاوتی از فقه سنتی به مسائل زنان و حضور 
آنان در جامعه داشتند و رهبر معظم انقلاب اسلامی 
نیز تأکید ویژه ای بر جایگاه و نقش زنان در جامعه 

دارند.
وی تاکید کرد: در ایران از دوران مشروطه تاکنون، 
نگاه ها به مسائل زنان و حضور آنان در جامعه تفاوت 
زیادی پیدا کرده است که البته همه این تحولات در 
به  پاسخی  و  است  گرفته  زنان صورت  مطالبات  اثر 

تقاضای آنان بوده است.
عالی  آموزش  در  بانوان  پررنگ  حضور  به  سیمایی 
ایران  همسایه  کشور  کمتر  در  گفت:  و  کرد  اشاره 
و  دارد  وجود  علمی  نمونه  و  نخبه  زنان  تعداد  این 
این ظرفیت مهم می طلبد که کارگروهی برای حل 
مسائل این جامعه بزرگ دانشگاهی با نگاه کارشناسی 

تشکیل شود.
را  کشور  دانشگاهی  بانوان  کرامت  حفظ  علوم  وزیر 
یک ضرورت دانست و گفت : بخشی از این کرامت با 
ارتقای حقوق امکان پذیر است. در این راستا و با هدف 
افزایش حقوق اعضای هیات علمی جلسه ای با رئیس 

جمهور برگزار کردیم.
وحید شالچی، معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم 
تاکید بر شنیدن سخنان  این نشست ضمن  نیز در 
آنها در  بانوان دانشگاهی و لحاظ کردن  و مطالبات 
سیاست گذاری ها، گفت: وزارت علوم یک سازمان پویا 
است که باید نظام سلسله مراتب افقی در آن جاری 
باشد و بر اساس خرد جمعی مدیریت شود. در همین 
نخبگان  با  علوم  وزارت  مدیران  نشست های  راستا 

دانشگاهی به طور مرتب برگزار می شود.
پیش از سخنان وزیر علوم، برخی از بانوان دعوت شده 
بیان مطالب خود پرداختند. توجه به  به نشست به 
جایگاه آموزش در دانشگاه ها هم سطح با پژوهش و 
با  انعقاد قراردادهای دانشگاه ها  نابرابری در  فناوری؛ 
صنایع بین اعضای هیئت علمی زن و مرد؛ تسریع در 
اتصال به پایگاه های اطلاعات علمی؛ رفع فیلترینگ 
به عنوان یک مانع مهم در استفاده از نرم افزارهای 
علمی و هوش مصنوعی؛ ضرورت تقویت نگاه زنانه در 
آیین نامه ها و بخشنامه های وزارت علوم؛ از مهمترین 
علمی  هیئت  بانوان  توسط  مطروحه  مطالب  رئوس 

حاضر در این نشست بود.

 رئیس جمهور با بیان این که نباید وعده هایی 
بدهیم که نتوانیم به آن عمل کنیم گفت:باور 
به  باید  را  اختیارات  که  است  این  ما  اعتقاد  و 

استانها واگذار کنیم.
 مسعود پزشکیان در نشست با فعالان اقتصادی 
و  گفتید  را  مشکلات  گفت:  شمالی  خراسان 
شما  کمک  با  که  امیدوارم  و  شنیدیم  هم  ما 

مشکلات را حل کنیم.
وی افزود: نمی توانم حرف هایی بزنم که بعدا 
می  ولی  دهم  نمی  خاصی  وعده  نکنم،  عمل 
توانم با شما و اتاق بازرگانی و معادن جلساتی 

داشته باشم تا مشکلات را حل کنیم.
به  اعتقاد  و  باور  وقتی  گفت:  جمهور  رئیس 
سخت  توانیم  می  باشیم  داشته  خود  توانایی 
ترین کارها را انجام دهیم، هر چه در توان ما 
باشد کمک می کنیم که شما  فعالان اقتصادی 

بتوانید کارها را انجام دهید.
وی افزود: باور من این است و در زندگی هم 
اینگونه عمل کردم که اگر نگاهمان را به دیگران 
بدوزیم و انتظار داشته باشیم که اتفاقی از طرف 
آنها بیفتد شاید آن چیزی که دلمان بخواهد 

اجرا کنیم نشود.
رئیس جمهور افزود: قول می دهم سهم شما را 
کاری  بدهیم. شما می توانید  عدالت  اساس  بر 
کنید که با پول نمی شود آن کار را کرد. شعور 
از  را  و شما  ما  است که می تواند  توانمندی  و 

بحرانی که درست شده بیرون بیاورد.
هم  کنار  بتوانیم  اگر  کرد:  تاکید  پزشکیان 
حرکت کنیم هیچ مانعی نیست که نتوانیم از 
هست  ضرب المثلی  ترکی  در  برداریم.  راه  سر 
هم  سیل  باشند،  هم  با  مجموعه  یک  اگر  که 
بردارد. کافی است  راه  از سر  را  آنها  نمی تواند 

با هم باشیم.
رئیس جمهور افزود: ما در خدمت شما هستیم و 
تسهیل کننده مسیر برای شما هستیم. اینگونه 
بدانیم.  شما  از  برتر  را  خودمان  ما  که  نیست 
تلاش خواهیم کرد راه های پیشرفت و بسترها 
را آماده کنیم و دست به دست هم بدهیم فقر 
را نه تنها از استان، بلکه از کشور برطرف کنیم.

پزشکیان در ادامه گفت: ۴۵سال فقط افراد را 
است،  نشده  عوض کردیم، چرا مشکلات حل 
کنند،  می  توانمند  دارد،  ایراد  که  را  کسی 
عوضش نمی کنند، حل مشکلات جامعه نیاز 

به آموزش وتوانمند سازی دارد.
وی گفت: یکی از مشکلات ما دولتی است که 
کلی نیرو دارد اما هیچ مسئولیتی ندارد. ما به 
همه کسانی که کار می کنند قرار است بگوییم 
چه بکنند و در مقابل آن چه بگیرند؟ یعنی پول 
در مقابل کار، این را حتما درست خواهیم کرد.

مقایسه  شاخص های  توضیح  در  پزشکیان 
توسعه  در  داشت:  اظهار  یکدیگر  با  جوامع 
که  دارد  وجود  شاخص ها  یکسری  اجتماعی 
می کنند؛  ارزیابی  آنها  اساس  بر  را  جوامع 
معنای  وساختاری.  فردی،اجتماعی  توانمندی 
این شاخص ها این است که مثلا برای فهمیدن 
دارند  تفاوت هایی  چه  هم  با  جامعه  دو  اینکه 
گفت وگو  توان  می سنجند،  را  سواد  میانگین 
بلد  زبان  فرد چند  اینکه یک  و  را می سنجند 
است، با چند گویش می تواند صحبت کند، توان 
ارتباطات بین المللی و تکنولوژی ها را می فهمد؟ 
اگر در جامعه ای میانگین سواد از جامعه دیگر 
بیشتر باشد تک تک این افراد از افراد آن جامعه 

بهترند.
وی در ادامه گفت: بعد از کلاس اول، دوم می 

شود، دوم، سوم و چهارم اما ناگهان از جایی آدم 
خوبی را می آورند، رئیس جایی می کنند که 
اصلا در آن کار مهارت ندارد، اگر من را الان 
مدیر کل کشاورزی کنند خوب است یا بد؟ می 
بینید که بی ربط است. من آدم خوبی ام البته 
بنابراین  آنجا کار من نیست.  باشم،  اگر خوب 
اگر آدم هایی در سیستم وجود دارند که کلاس 
اول را رد کردند، دوم را رد کردند، سوم را رد 
کردند الان باید برود چهارم نمی گذارند ما آن 
را حل می کنیم ولی یکی در کلاس اول است 
می گویند بگذاریم کلاس دهم، اگر آدم خوبی 
هم باشد به درد نمی خورد برای اینکه نباید از 

کلاس اول به کلاس دهم برود.
وی افزود: آدم هایی  که خوب هستند باید اجازه 
دهیم مراحل را طی کنند تا بالا بیایند. حضرت 
اما  بود که پیغمبر است  اول معلوم  از  ابراهیم 
مرحله  به  مرحله  اینکه  از  بعد  گوید  می  خدا 
از او امتحان گرفتیم و قبول شد گفتیم تو می 
توانی پیامبر شوی، بنابراین آدم های خوب را 
شناسایی کنید هر کلاسی هستند به اندازه آن 
میدان بدهیم تا یک کلاس بالاتر بیایند، کلاس 

اولی را کلاس دهم نکنیم.
وی با این این که در مهاباد به دنیا آمدم آنجا 
شهر کردها و سنی ها است گفت: در کردستان 
در  است،  سنی  که  گذاشتیم  کرد  استاندار 
به  و  گذاشتیم  بلوچ  استاندار  هم  بلوچستان 
همه مدیران توصیه کردیم بر اساس توانمندی، 
بر اساس قومیت و  نه  انتخاب کنند  را  نیروها 

جنسیت و نژاد.
قانون  اجرای  پیگیری  بر  پزشکیان  تأکید 
به  اساسی  کالاهای  ارز  الکترونیک/  کالابرگ 

موقع تامین شود
برای  جدی  پیگیری  خواستار  رئیس جمهور   
الکترونیک  کالابرگ  توزیع  قانون  کامل  اجرای 
به عنوان یک قانون مصوب شد و اظهار داشت: 
علاوه بر دارو، ارز مورد نیاز کالاهای اساسی نیز 
کالاهای  تا  شود  تأمین  مناسب  زمان  در  باید 
کالابرگ  توزیع  طرح  اجرای  بستر  در  اساسی 
الکترونیک با قیمت مناسب به مصرف کنندگان 

اصلی برسد.
»مسعود پزشکیان« در چهل و یکمین جلسه 
با  خود  اخیر  جلسه  به  اشاره  با  دولت،  هیات 
برای  تصمیم گیری  و  نفت  وزارت  مسئولان 
و  توزیع  تا  تولید  مسیر  بررسی  تیم  تشکیل 
مصرف سوخت به خصوص بنزین و گازوئیل و 
شناسایی دقیق مبادی خروج این فرآورده ها از 
زمانی مشخص،  در مدت  توزیع،  قانونی  مسیر 
خواستار تسریع در اجرای این مصوبه مهم شد.

با اشاره به سابقه بروز  ادامه  رئیس جمهور در 
سرما،  فصل  آستانه  در  دارو  تأمین  در  مشکل 
و  درمان  بهداشت،  وزیر  با  خود  گفتگوی  به 
آموزش پزشکی و تأکید بر تمهید همه مقدمات 
و اقدامات لازم از همین حالا برای جلوگیری از 
تکرار این مشکل در سال آینده نیز اشاره کرد 
بانک  جمله  از  مرتبط،  دستگاه های  همه  از  و 
مرکزی و سازمان برنامه بودجه خواست نهایت 
همکاری را با وزارت بهداشت داشته باشند، تا با 
رفع مشکلات تولید و تأمین، از بروز این مشکل 

در سال آینده پیشگیری شود.
پزشکیان همچنین خواستار پیگیری جدی برای 
الکترونیک  کالابرگ  توزیع  قانون  کامل  اجرای 
به عنوان یک قانون مصوب شد و اظهار داشت: 
علاوه بر دارو، ارز مورد نیاز کالاهای اساسی نیز 
کالاهای  تا  شود  تأمین  مناسب  زمان  در  باید 

کالابرگ  توزیع  طرح  اجرای  بستر  در  اساسی 
الکترونیک با قیمت مناسب به مصرف کنندگان 

اصلی برسد.
رئیس جمهور در ادامه به موضوع تعیین تکالیف 
با اسناد بالادستی نظام  ارتباط  وزارتخانه ها در 
به عنوان یکی از رئوس کاری دولت چهاردهم 
چه  هر  باید  وزارتخانه ها  افزود:  و  کرد  اشاره 
خود  تکالیف  درباره  که  کنند  گزارش  سریع تر 
در بندهای مختلف قانون برنامه، سند چشم انداز 
و در چه  را  اقداماتی  و سیاست های کلی، چه 
زمانی عملیاتی خواهند کرد. همچنین سریع تر 
آن بخش از تکالیف را که به هر دلیل غیرقابل 
تعیین  برای  تا  کنند  اعلام  و  احصا  اجراست، 
منعکس  مرتبط  نهادهای  و  مجلس  به  تکلیف 

شوند.
امروز  سخنان  از  دیگری  بخش  در  پزشکیان 
خود در جلسه هیئت دولت به موضوع مطالبات 
قشرهای مختلف اعم از بازنشستگان، پرستاران 
و نظایر آن پرداخت و با تأکید بر تمهید اقدامات 
مطالبات  این  پرداخت  و  تأمین  برای  لازم 
اینچنینی  معوق  مطالبات  همه  کرد:  تصریح 
احصا و جمع بندی شوند و دستگاه های مرتبط 
تأمین و پرداخت هر  برای  ضمن تلاش جدی 
چه سریع تر مطالبات آنها، با برگزاری جلساتی 
که  اقشار  دیگر  و  پرستاران  بازنشستگان،  به 
اقدامات  گزارش  ارائه  ضمن  دارند،  مطالباتی 
که  بدهند  را  دلگرمی  و  امید  این  شده،  انجام 
نهایت تلاش شان را برای جلب رضایت آنها به 

کار گرفته اند.
رئیس جمهور در ادامه از وزیر امور اقتصادی و 
دارایی خواست تا هر چه سریع تر زمینه اجرای 
مالیات های  قانون   169 ماده  دقیق  و  کامل 
مستقیم )مالیات مکرر( را فراهم کند و گفت: 
اگر این قانون به شکل دقیق اجرا شود از وقوع 
مالیاتی،  فرار  مصادیق  از  توجهی  قابل  بخش 
رانت، رشوه و فساد اقتصادی جلوگیری می شود.

و  توزیع  شدن  هدفمند  لزوم  بر  پزشکیان 
و  تأکید  پژوهشی  بودجه های  تخصیص 
با  بودجه  و  برنامه  سازمان  کرد:  خاطرنشان 
تحقیقاتی،  مراکز  و دیگر  دانشگاه ها  هماهنگی 
مربوط  بودجه های  و  منابع  تخصیص  و  توزیع 
به بخش تحقیقات و پژوهش را هدفمند کنند؛ 
مشکلات جدی کشور نظیر مشکلات مرزنشینان 
را شناسایی و تهیه راهکارهای رفع این مشکلات 
به  قالب طرح های پژوهشی و تحقیقاتی  را در 

مراکز دانشگاهی و علمی واگذار کنید.
رئیس جمهور همچنین به شکل ویژه از سازمان 
صدا و سیما برای همکاری صمیمانه و جدی در 
تهیه و پخش برنامه های موثر در ترویج پویش 

»# دو درجه کمتر« قدردانی کرد.
در جلسه امروز اعضای هیئت دولت به آقایان 
برای  یوسفی  شهرام  و  جامعی  مسجد  احمد 
و  اسناد  سازمان  اسناد  شورای  در  عضویت 
ایران، حسین  کتابخانه ملی جمهوری اسلامی 
هواپیمایی  مدیرعامل  عنوان  به  خانلری 
حمیدرضا  و  »هما«  ایران  اسلامی  جمهوری 
نظارت  عالی  هیئت  رئیس  عنوان  به  تیموری 

سازمان حسابرسی رای دادند.
در این جلسه پیشنهادات دستگاه های اجرایی 
و  راه  وزارت  پیشنهاد  از جمله  و  بررسی  مورد 
شهرسازی در مورد برنامه نوسازی ناوگان حمل 

و نقل جاده ای و ریلی به تصویب رسید.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور نیز در 
آخرین  از  گزارشی  دولت،  هیئت  امروز  جلسه 

وضعیت نیروی انسانی، به عنوان مقدمه ای برای 
اصلاح نظام اداری ارائه کرد.

پزشکیان: قدم اول برای مقابله با دشمن، ایجاد 
انسجام و وحدت در داخل کشور است

باید کاری  این که  بر  تاکید  با   رئیس جمهور 
امیدوار  آینده کشور  به  نسبت  مردم  کنیم که 
شوند، گفت: قدم اول برای مقابله با دشمن ایجاد 

انسجام و وحدت در داخل کشور است.
ریاست  اطلاع رسانی  پایگاه  از  گزارش  به 
با  دیدار  در  پزشکیان«  »مسعود  جمهوری، 
معاونین و مدیران وزارت اطلاعات به مناسبت 
چهلمین سال تأسیس این وزارتخانه، قدم اول 
برای مقابله با دشمن را ایجاد انسجام و وحدت 
در داخل کشور دانست و تصریح کرد: اگر مردم 
را همراه خودمان کنیم، هیچ قدرتی نمی تواند 
ما را زمین گیر کند و مشکل هم پیدا نمی کنیم. 
باید مردم را داشته باشیم و مشکلات مردم را 
مشکل خودمان بدانیم و برایش راه حل داشته 
گفتیم،  که  را  چه  هر  عمل  در  باید  باشیم. 

همانطور عمل کنیم.
امید  ایجاد  بر ضرورت  تأکید  با  رئیس جمهور 
مردم  که  کنیم  کاری  باید  افزود:  جامعه،  در 
کشور  آینده  به  نسبت  و  حکومت  به  نسبت 
امیدوار شوند. من از شما برای ایجاد امید، آرزو 
و پایبندی مردم به کشور کمک می خواهم؛ باید 
بررسی شود آیا به افرادی که مسئولیت داده ایم، 
درست کار کرده اند یا نه؟ باید جواب بدهیم که 
چرا قدرت داشتیم، ولی مشکل را حل نکردیم، 
باید مملکت را به دست افرادی که توان مدیریت 

و تخصص خوبی دارند، بسپاریم.
در پایان این جلسه، رئیس جمهور ضمن تشکر 
در  زمان)عج(  امام  گمنام  سربازان  زحمات  از 
این  همه ی  از  کرد:  تأکید  اطلاعات  وزارت 
بیرون  هست  که  اعتقادی  و  باور  با  بحران ها 

خواهیم آمد، ان شاءالله.
پزشکیان: عزم دولت ایران برای تکمیل راهگذر 

شمال-جنوب، جدی است
وزیر  نخست  معاون  دیدار  در  جمهور  رئیس 
و  دوجانبه  روابط  گسترش  درباره  روسیه 
راهبردی  راهگذر  تکمیل  و  تسریع  راهکارهای 
شمال-جنوب،گفت: عزم دولت چهاردهم برای 

تکمیل این راهگذر جدی است.
ریاست  رسانی  اطلاع  پایگاه  از  گزارش  به 
جمهوری، مسعود پزشکیان ظهر امروز دوشنبه 
در دیدار »ویتالی ساویف« معاون نخست وزیر 
رشت- خط آهن  اجرای  اینکه  بیان  با  روسیه 

و  ایران  فیمابین  توافقنامه  آستارا در چارچوب 
روسیه در اولویت برنامه های ما است و مصمم 
به اجرای آن هستیم، افزود: ایران به مفاد این 
توافقنامه پایبند است و طرف روسی می تواند هر 
چه سریع تر نقشه برداری ها از مسیر و مقدمات 
اجرای پروژه را آغاز کند. ما مطابق توافق، تملک 
اراضی مسیر و ارائه اسناد و تعهدات را در زمان 

مقرر انجام خواهیم داد.
بر  ایران  دولت  که  کرد  تأکید  جمهور  رئیس 
و  راه  وزیر  و  دارد  تأکید  توافقنامه  این  اجرای 
شهرسازی مسئول پیگیری این توافقنامه است.

دیدار  این  در  نیز  روسیه  وزیر  نخست  معاون 
و  جمهور  رئیس  گرم  سلام  ابلاغ  ضمن 
نخست وزیر کشورش به دکتر پزشکیان، از وی 
سال  ابتدایی  روزهای  در  روسیه  به  سفر  برای 
۲۰۲۵ دعوت به عمل آورد و گفت: دولت روسیه 
خود را برای این سفر و مذاکرات و توافقات آن 

آماده می کند.
اجرای  توافقنامه  به  اشاره  با  ساویف«  »ویتالی 
دولت  اراده  بر  آستارا-رشت،  راهگذر  خط آهن 
متبوعش برای اجرای این توافقنامه تأکید کرد و 
اظهار داشت: طرف روسی خط اعتباری لازم را 
تأمین کرده و ضمن همکاری با دولت آذربایجان 
برای کریدور شمال-جنوب خواهان اجرای این 

توافقنامه از سوی ایران است.
خواستار  روسیه  دولت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
توافق  این  اجرای  روند  به  بخشیدن  سرعت 
هم  با  آذربایجان  و  روسیه  کرد:  تصریح  است، 
توافق کردند، آن بخش از این خط آهن که در 
خاک آنها قرار دارد، مدرن و به روزرسانی شود 
تأمین  به  که  می خواهیم  نیز  ایران  دولت  از  و 
تمهیدات لازم برای مدرن و نوسازی این خط 

در خاک کشورش کمک کند.
معاون نخست وزیر روسیه حمل و نقل کالا از 
روسیه به ایران و بالعکس را رو به رشد توصیف 
اجرای  با  می رود  انتظار  داشت:  اظهار  و  کرد 
در  بتوانیم  آستارا-رشت  خط آهن  توافقنامه 
مرحله اول به ظرفیت انتقال 1۵ میلیون تن کالا 

میان دو کشور برسیم.

پزشکیان: نباید وعده هایی بدهیم که نتوانیم 
به آن عمل کنیم

اخبار

ایجاد هسته های پژوهشی هوش مصنوعی 
در دانشگاه ها یک ضرورت است

رئیس  دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون   
عرصه های  در  علمی  تحولات  سرعت  اشاره  با  جمهور 
به  مصنوعی  هوش  تاثیر  گستره  خصوص  به  مختلف 
دانشگاه ها  گفت:  پیشرفته  فناوری های  از  یکی  عنوان 
ایجاد  بگیرند،  قرار  تغییرات  این  توجه  کانون  در  باید 
سریع تر  توسعه  به  زمینه  این  در  پژوهشی  هسته های 

فناوری ها و نوآوری ها در کشور کمک می کند.
آیین گرامیداشت هفته پژوهش و  افشین  در   حسین 
پیشبرد  بر ضرورت  دانشگاه  این  پژوهشگران  از  تجلیل 
تأکید  نوظهور  فناوری های  و  علوم  پژوهشی  هسته های 
به تحولات سریع در عرصه های علمی،  اشاره  با  و  کرد 
اعلام کرد: دانشگاه ها باید در کانون توجه این تغییرات 
قرار گیرند؛ هوش مصنوعی به عنوان یکی از فناوری های 
تأثیرگذار  حوزه ها  تمام  در  گسترده  طور  به   پیشرفته، 
است و به همین دلیل، ایجاد هسته های پژوهشی در این 
زمینه می تواند به توسعه سریع تر فناوری ها و نوآوری ها 

در کشور کمک کند.
افشین به ویژگی های دانشگاه الزهرا اشاره و اظهارکرد: 
وجود رشته های متعدد و دایره وسیعی از علوم در این 
هسته  یک  شکل گیری  برای  مناسب  فرصتی  دانشگاه، 
قوی پژوهشی در حوزه هوش مصنوعی را فراهم می آورد.

با  خواست  الزهرا  دانشگاه  دانشجویان  از  همچنین  وی 
این  خود،  تحقیقاتی  و  علمی  ظرفیت های  از  استفاده 
انجام  مسیر  این  در  و  داده  شکل  را  پژوهشی  هسته 
پروژه های نوآورانه دانشجویی از حمایت معاونت علمی 

ریاست جمهوری بهره مند شوند.
توجه به ظرفیت های قانون جهش تولید دانش بنیان در 

توسعه فعالیت های پژوهشی
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور 
به  می توانند  که  حمایتی  قوانین  برخی  تشریح  ضمن 
دانشگاه ها  فناوری  و  پژوهشی  زیرساخت های  توسعه 
کمک کند به ماده »11 و 1۳ قانون جهش تولید دانش 
برای  مؤثر  ابزاری  عنوان  به   آن  از  و  کرد  اشاره  بنیان« 

حمایت از تحقیق و توسعه دانشگاه ها نام برد.
افشین در خصوص ماده 1۳ قانون جهش تولید توضیح 
داد: این ماده به دانشگاه ها و اساتید اجازه می دهد تا در 
قراردادهای تحقیق و توسعه با صنعت، از اعتبار مالیاتی 
تا سقف  می تواند  مالیاتی  اعتبار  این  کنند.  بهره برداری 
نظر  در  تحقیقاتی  پروژه های  برای  تومان  میلیارد   ۲.۵

گرفته شود.
تولید  قانون جهش  بند ت  ماده »11  به  وی همچنین 
دانشگاه ها  به  بند  این  اظهارکرد:  و  اشاره  بنیان«  دانش 
بخش خصوصی  سرمایه گذاری های  از  تا  می دهد  اجازه 
برای توسعه پروژه های علمی و پژوهشی خود بهره مند 

شوند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور 
هفتم  برنامه  قانون   ۲۰ »ماده  به  اشاره  با  همچنین 
توسعه« تصریح کرد: این ماده قانونی ظرفیت بزرگی در 
طوریکه  به  کرده  فراهم  دانشگاه ها  برای  وقف  خصوص 
برای  خیرین  از  می توانند  دانشگاه ها  ماده،  این  طبق 
بهره  برای  اما خیرین  کنند  استفاده  مالی  منابع  تأمین 
از مرحله صفر تا صد یک  باید  از اعتبار مالیاتی  مندی 

پروژه را برعهده گیرند.
وی، ایجاد زیرساخت های علمی و پژوهشی مناسب در 
دانشگاه ها را مهم خواند و گفت: اگر دانشگاه ها و مراکز 
نیاز را توسعه  علمی کشور نتوانند زیرساخت های مورد 
دهند، قادر نخواهیم بود همگام با دنیا پیش برویم؛ در 
بسیار  دنیا  در  علمی  پیشرفت  سرعت  کنونی،  شرایط 
بالاست و کشورهایی که نتوانند به سرعت به این تحولات 
واکنش نشان دهند، ممکن است از قافله علم و فناوری 

جا بمانند.
علمی  معاونت  دلاری  میلیون   1۵ سرمایه گذاری 

ریاست جمهوری برای تحول صنعت نفت
دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاونت   
ریاست جمهوری با سرمایه گذاری 1۵ میلیون دلاری یک 
مرکز مدیریت یکپارچه چاه، مخزن و تاسیسات را برای 

تحول دیجیتال صنعت نفت راه اندازی کرد.
به گزارش  از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
این  زیرساختی  و  اجرایی  عملیات  ریاست جمهوری، 
حضور  با  امروز  خورد،  کلید  بهمن 1۴۰۲  از  که  مرکز 
حسین افشین معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 

ریاست جمهوری، راه اندازی شد.
دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون 
بعدی  گام  کرد  اعلام  مراسم،  این  در  ریاست جمهوری 
خواهد  اختصاص  مصنوعی  هوش  به  طرح ها،  این 
یافت که به عنوان یک مقدمه بزرگ در صنعت نفت و 

هوشمندسازی فرآیندهای این صنعت است.
را  نفت  صنعت  در  مصنوعی  هوش  به  رسیدن  افشین 
نیازمند  که  کرد  عنوان  بلندمدت  هدف  یک  به عنوان 

مرحله ای مقدماتی به نام هوش تجاری است.
از  بخش  این  تکمیل  در  رئیس جمهور  علمی  معاون 
از  استفاده  با  تا  دارد  نظر  در  که  گفت  خود  اظهارات 
الگوریتم های یادگیری ماشین و تحلیل پیشرفته داده ها 
به این صنعت وارد شود و به خودکارسازی )اتوماسیون( 
بیشتر فرآیندها، پیش بینی های دقیق تر و کاهش هزینه ها 

و خطرها کمک کند.

حسین افشین افزود: گام اساسی عبور از هوش تجاری 
سال  شد.  برداشته  نفت  در  مصنوعی  به هوش  ورود  و 
آینده نخستین چاه نفتی کشور مجهز به هوش مصنوعی 
رونمایی  جفیر  و  سپهر  نفتی  میدان  در  بود  خواهد 
می شود. همچنین نخستین پالایشگاه هوشمند کشور در 

قشم در حال آماده سازی است.
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 ورزشی
خبر

اسبقیان: دولت و مجلس برای 
توسعه ورزش همدل هستند

 معاون فرهنگی و توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش و جوانان از همدلی و وفاق دولت و مجلس برای توسعه 

ورزش خبر داد.
سیدمحمد شروین اسبقیان در حاشیه بازدید از اردوی تیم 
احمد  امروز  گفت:  خبرنگاران  جمع  در  ایران  امید  بوکس 
بازدید  بوکس  فدراسیون  از  و جوانان  ورزش  وزیر  دنیامالی، 
داشت و اتفاقات خوبی در این فدراسیون رخ داد. باور دارم به 
زودی اخبار خوبی از این فدراسیون مخابره خواهد شد زیرا در 
بوکس ایران هم پوست اندازی شده و هم جوانگرایی در دستور 
کار است. کسب مدال در رده های سنی نوجوانان و جوانان نیز 
نشان از این پیشرفت دارد. امیدوارم این مدال ها در رده سنی 

بزرگسالان نیز تکرار شود.
وی ادامه داد: بوکس می تواند در مسابقات جهانی و المپیک هم 
مدال آوری کند. با تلاش تیم جدید و هماهنگ با وزارت ورزش 
و جوانان اتفاقات خوبی در بوکس خواهد افتاد. امروز نیز سالن 
ناطق نوری با دستور احمد دنیامالی به صورت کامل در اختیار 

فدراسیون بوکس قرار گرفت.
وزارت  و حرفه ای  قهرمانی  توسعه ورزش  و  فرهنگی  معاون 
ایران  ورزشکاران  موفقیت  برای  ستادهایی  افزود:  ورزش 
ناگویا  آسیایی  بازی های  اسلامی،  کشورهای  بازی های  در 
و المپیک ۲۰۲۸ لس آنجلس تشکیل شده است و وزیر نیز 
روی موفقیت در این مسابقات تاکید دارد. جلسات تخصصی 
را شروع کردیم چون به حساسیت و نتایج این مسابقات کاملا 
برای  نیز  لازم  اعتبارات  نداریم.  اعتبار  مشکل  هستیم.  آگاه 

تدارکات و پشتیانی از ورزشکاران تامین شده است.
وی در خصوص افزایش بودجه فدراسیون ها نیز گفت: وزیر 
و  دارد  خوبی  تعامل  مجلس  نمایندگان  با  جوانان  و  ورزش 
شخص محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس نیز دید خوبی به 
ورزش دارند. در دولت نیز نگاه بسیار حمایتی به ورزش وجود 
دارد و مسعود پزشکیان، رئیس جمهوری نیز در این مدت 
کوتاه اقدامات بسیار خوبی را انجام داده است. حضور او در 
جمع مدال آوران اتفاق بسیار خوبی بود. در یک کلام دولت 
و مجلس تعامل و همدلی خوبی برای توسعه ورزش در ایران 
دارند. اسبقیان در خصوص برگزاری انتخابات چند فدراسیون 
نیز گفت: به دنبال آن هستیم تا انتخابات ها را در اسرع وقت 
طبق قانون برگزار کنیم. مشکلی نیز در زمینه انتخابات بولینگ 

نداریم و طبق روند قانونی برگزار شده است. 

با  ما  ارتباطات  باید  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
مجلس و سازمان های دیگر قوی تر شود و بتوانیم 
و  ورزش  حوزه   ۲ برنامه های  راستای  در  آن ها  از 
جوانان بهره بگیریم. باید جذب منابع جدید یکی 

از برنامه های اصلی وزارت ورزش و جوانان باشد.
ابتدای   احمد دنیامالی، وزیر ورزش و جوانان در 
این نشست با بیان اینکه از جدایی یک دوست از 
حوزه کاری متاثر و از اضافه شدن یک دوست دیگر 
از مدیران  خوشحالیم اظهار داشت: فیروزی یکی 
پرتلاشی بود که در این چهارماه فعالیت های او را از 
نزدیک دیدم و زحمات زیادی برای ارتقای جایگاه 

وزارتخانه انجام داد.
عنوان  مناف هاشمی  به سابقه سید  اشاره  با  وی 
کرد: سالیان زیادی است که هاشمی را می شناسم 
و در مقطعی نیز با هم همکار بودیم و با توجه به 
توانایی و سابقه خوبی که او دارد، امیدوارم با حضور 

وی شاهد اتفاقات بهتری در وزارتخانه باشیم.
وزیر ورزش و جوانان افزود: این تودیع و معارفه ها 
برای همه ما اتفاق می افتد و باید تلاش کنیم  که از 
کارمان لذت ببریم و به بهترین نحو وظایف را انجام 
دهیم. برای هر ۲ عزیز آرزوی موفقیت و سلامتی 
با  اول  روز  از  فیروزی  که  می دهم  شهادت  دارم. 
همه وجود کار و تلاش کرد و همیشه صادقانه در 

جلسات صحبت می کرد.
دنیامالی در مورد روند وزارت ورزش گفت: ۱۳ سال 
است که سازمان ورزش به وزارتخانه تبدیل شده 
و باید یک آسیب شناسی برای این سال ها داشته 
باشیم. خلاء هایی وجود دارد که با کمک معاونین و 
مدیران کل ستادی باید برای پر کردن این خلاء ها 
دو  ادغام  دلیل  به  موضوعات  این  کنیم.  تلاش 
باعث  سال ها  این  در  که  بوده  یکدیگر  با  سازمان 

شده کار پرزحمتی برای همه مدیران ایجاد کند.
به  فیروزی  زمان  در  خوبی  اتفاقات  افزود:  وی 
افتاد  اتفاق  پرسنل  به  معیشتی  کمک های  لحاظ 
ولی با چیزی که مدنظر ماست فاصله داریم و این 
موضوع یکی از مباحثی است که باید دنبال شود. 
بهبود  را  وزارت  و  استانی  ادارات کل  باید شرایط 

ببخشیم.
بردن  بالا  بر  تاکید  با  جوانان  و  ورزش  وزیر 
یکی  کرد:  خاطرنشان  وزارتخانه  این  شاخص های 
از کارهایی که در معاونت توسعه منابع و مدیریت 
انجام شد تلاش برای بالا بردن شاخص های وزارت 

باید  بود.  دستگاه ها  دیگر  بین  جوانان  و  ورزش 
اساس  بر  ارزیابی ها  در  که  بگیرد  صورت  همتی 
وزارتخانه  این  ظرفیت  برویم چون  بالاتر  شاخص 

خیلی بالاتر است.
و  مجلس  با  ما  ارتباطات  باید  کرد:  تصریح  وی 
آن ها  از  بتوانیم  و  شود  قوی تر  دیگر  سازمان های 
در راستای برنامه های ۲ حوزه ورزش و جوانان بهره 
بگیریم. باید جذب منابع جدید یکی از برنامه های 

اصلی وزارت ورزش و جوانان باشد.
برنا  مراسم  این  ابتدای  در  گزارش،  این  اساس  بر 
فیروزی با ابراز خوشحالی از حضور در وزارت ورزش 
و جوانان عنوان کرد: در این مدت قطعا روزهای پر 
فراز و نشیبی را پشت سر گذاشتیم و روزهای تلخ 

و شیرینی را در کنار همکاران گذراندیم.
فیروزی خاطر نشان کرد: حضور چند ماهه در کنار 
دنیامالی فرصت غنیمتی برای من بود بود و باید 
همه همکاران قدر بدانند که در کنار وزیری کاربلد، 
باتحربه و قدرتمند کار می کنند و خوشحالم در این 
مدت کوتاه تحت فرماندهی دنیامالی کار کردم و 
این مدت به تجربیات بنده اضافه شد و این مهم را 

قدر می دانم.  همکاران وزارت قطعا با حضور دکتر 
دنیامالی شاهد روزهای خوبی خواهند بود.

وی ادامه داد: جا دارد در همین جا از همه همکاران 
به ویژه همکاران معاونت توسعه تشکر کنم و بسیار 
هاشمی  مناف  با حضور  تغییر  این  که  خوشحالم 
صورت گرفت. ایشان فردی شناخته شده در کشور 
و  تلاش ها  و  هستند  ورزش  حوزه  در  خصوصا  و 
بر  المپیک  ملی  کمیته  در  هاشمی  موفقیت های 

کسی پوشیده نیست.
در ادامه مراسم، سید مناف هاشمی معاون جدید 
جوانان  و  ورزش  وزارت  منابع  و  مدیریت  توسعه 
ضمن تشکر از دنیامالی به جهت اعتماد حضور در 
این جایگاه اظهار کرد: قطعا کارهایی که در کمیته 
ملی المپیک صورت گرفته با حمایت وزارت ورزش 

وجوانان صورت گرفته است.
سید مناف هاشمی با تاکید براینکه وزارت ورزش 
و کمیته ملی المپیک یک وظیفه و هدف مشترک 
دارند، بیان کرد: همه تلاش می کنیم یک خروجی 
پرچم سه  رفتن  بالا  آن  و  باشیم  داشته  مشترک 
رنگ جمهوری اسلامی در رویدادهای مهم ورزشی 

رهبر  خوشحالی  مهم  این  که  است  مرزی  برون 
انقلاب اسلامی و مردم را به همراه دارد.

وی ادامه داد: در بخش بودجه در وزارتخانه، استان 
و فدراسیون باید بیشتر تلاش شود و باید پروژه های 
نیمه تمام وزارت ورزش و شرکت تجهیز را دنبال 
کنیم. در این میان باید موضوعات رفاهی همکاران 
را در نظر داشته باشیم تا آن ها با انگیزه بیشتری 

درجهت توسعه ورزش کشور قدم بردارند.
هاشمی از مدیران ستادی به عنوان نماینده وزیر 
و  همکاران  اگر  افزود:  و  کرد  یاد  وجوانان  ورزش 
مدیران به وظایف خود به خوبی عمل کنند قطعا 
بهتر  وجوانان  ورزش  وزیر  راهبردهای  و  برنامه ها 

پیش می رود.
کمیته  رییس  محمود خسروی وفا  مراسم  این  در 
ملی المپیک، معاونین و مدیران کل وزارت ورزش 

و جوانان حضور داشتند.
در پایان این مراسم با اهدای لوح و هدیه ای از سوی 
وزیر ورزش و جوانان از برنا فیروزی تقدیر شد و 
حکم معاونت توسعه منابع و مدیریت به از سوی 

دنیامالی به سید مناف هاشمی اعطا شد.

دنیامالی: جذب منابع جدید یکی از 
برنامه های اصلی وزارت ورزش خواهد بود

خبر

ممبینی: برای ۶ دستگاه VAR با 
شرکتی اروپایی قرارداد بسته ایم

6

 دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: برای ۶ دستگاه 
قرارداد  اروپایی  بزرگ  شرکت  یک  با   VAR
بسته ایم و خوشبختانه تا به الان ۳ دستگاه وارد 
دقیق  صورت  به  مالی  کارهای  اگر  است.  شده 
را  دستگاه  ما  برای  اروپایی  شرکت  شود  انجام 

می فرستد.
فوتبال  فدراسیون  دبیرکل  ممبینی  هدایت   
افزود:  در دو هفته گذشته کنگره فیفا به صورت 
کنگره  در  هم  گذشته  روز  و  شد  برگزار  آنلاین 
که  جایی  داشتیم.  حضور  آنلاین  صورت  به  کافا 
آنلاین  باید  جلسه  کند  مشخص  رئیسه  هیئت 
باشد، آنلاین برگزار می کنیم و جایی هم حضوری 

لازم باشد جلسه حضوری برگزار خواهیم کرد.
بازگشت  مورد  در  فوتبال  فدراسیون  دبیرکل 
آسیا،  نخبگان  لیگ  در  ایرانی  تیم های  میزبانی 
و  داشتیم  مذاکره  فیفا  و   AFC با  کرد:  تصریح 
است.  انجام  در حال  مذاکرات  در حال حاضر هم 
هم  ما  و  است  آرام  منطقه  اوضاع  خوشبختانه 
میزبان  که  دیدارهایی  که  بود  این  درخواستمان 

هستیم در کشور خودمان برگزار کنیم.
با  افرادی که  اسامی  درباره مطرح شدن  ممبینی 
وجود پرونده قضایی شاید در انتخابات فدراسیون 
فوتبال شرکت کنند، عنوان کرد: اساسنامه فوتبال 
دایره  در  ایرانی  میلیون   ۸۵ هر  و  است  مشخص 
و  بدوی  انتخابات،  کمیته  هستند.  سهیم  سبز 
استیناف کارها را به صورت دقیق رصد می کنند و 

افراد با طبق قوانین ثبت نام خواهند کرد.
از  که  داریم  را  وظیفه  این  فوتبال  در  افزود:   وی 
فوتبال زحمت کشیده اند  برای  تمامی کسانی که 
دعوت کنیم تا بتوانند به رشد فوتبال کمک کنند.

دبیرکل فدراسیون فوتبال در خصوص حضور خود 
من  حال حاضر  در  کرد:  خاطرنشان  انتخابات،  در 
دبیرکل فدراسیون فوتبال هستم و برنامه خاصی 
می دانند  که  کسانی  امیدوارم  ندارم.  حضور  برای 

که به فوتبال کمک کنند حضور داشته باشند.

چهارشنبه 5  دی  1403سال هفتم - شماره  270

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022016067 مورخ 1403/08/30 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال 
عادی و تصرفات مالکانه متقاضی حسین زرعی کار فرزند محمد به شماره شناسنامه 14 صادره 
از گلستان نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 4729/79 متر مربع مفروز 
و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 122 اصلی واقع در حوزه 
ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی مختار نوری محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و 
اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند 

مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022012893 مورخ 1403/08/09 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال 
عادی و تصرفات مالکانه متقاضی رضا محمدی نسب فرزند علی اکبر به شماره شناسنامه 70 
صادره از زرندیه نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 122/23 متر 
مربع مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 6867 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 115 اصلی 
واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی ابوالقاسم حیدری محرز گردیده لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص 
یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به 
دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در 

هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022011500 مورخ 1403/07/21 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال 
عادی و تصرفات مالکانه متقاضی علی گودرزی فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه 5380 صادره 
از اشزینان نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 286/53 متر مربع 
مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 112 اصلی واقع در 
حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی مرجانه لطفی محرز گردیده لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  
احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور 

سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022011809 مورخ 1403/07/25 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال 
عادی و تصرفات مالکانه متقاضی زلیخا قهرمانی مهید فرزند قهرمان به شماره شناسنامه 986 

صادره از کبودرآهنگ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 100 متر 
مربع مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 809 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 155 اصلی 
واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی علی احمد وفایی محرز گردیده لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص 
یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به 
دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در 

هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

  

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022012423 مورخ 1403/08/20 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال 
عادی و تصرفات مالکانه متقاضی اسماعیل اکرمی منفرد فرزند حبیب به شماره شناسنامه 5355 
صادره از تهران نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 108/49 متر 
مربع مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه 2 تفکیکی از 124 اصلی واقع 
در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی ولی اله احمدی محرز گردیده لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  
احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور 

سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022012038 مورخ 1403/07/29 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال 
عادی و تصرفات مالکانه متقاضی قاسم مهاجر فرزند حسن به شماره شناسنامه 6 صادره از 
چهاردولی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 70/28 متر مربع 
مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه 223 تفکیکی از 160 اصلی واقع 
در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی ورثه مرحوم عباس اسماعیل و خانم فاطمه 
رعیت محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه گردد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022011708 مورخ 1403/07/23 
و رای اصلاحی شماره 140360301022012421 مورخ 1403/08/02 هیات رسیدگی به 
اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید انتقال عادی و تصرفات 
مالکانه متقاضی سید ضیاالدین موسوی زاده فرزند سید آقا میرزا به شماره شناسنامه 79 
صادره از زرندیه نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 111/99 

متر مربع مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 974 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 155 
اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی سهراب کاظمی فرزند عبدالعلی 
محرز گردیده لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
رسید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

  
آگهی اصلاحی

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
 -  1403/08/17 مورخ   140260301022004840 شماره  رای 
140360301022016939 مورخ 1403/09/10 - 140360301022003413 مورخ 
1403/05/14هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم 
بر حسب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی 
بر تاکید انتقال عادی و تصرفات مالکانه متقاضی پرویز محمودی سلیم فرزند ابراهیم به شماره 
شناسنامه 3 صادره از ساوه نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 6713/36 متر مربع 
مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک - فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 118 اصلی واقع در 
حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی عباسعلی بهارلو و محسن آفرین منتشر شده 

در تاریخ 1403/09/20 
تاریخ انتشار اولین آگهی20 /09 /1403 و تاریخ انتشار دومین آگهی: به مدت یکماه صحیح می 

باشد که بدینوسیله اصلاح می گردد.

آگهی ماده 3  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140360301022014045 مورخ 1403/08/16 
هیات رسیدگی به اسناد عادی مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مبنی بر تاکید 
انتقال عادی و تصرفات مالکانه متقاضی رضا راستگو چادرنشین قهرمانلو فرزند ولی به شماره 
شناسنامه 42772 صادره از قوچان نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 5043/55 
متر مربع مفروز و مجزی شده قسمتی از پلاک 82 فرعی مفروز از قطعه - تفکیکی از 120 اصلی 
واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط کریم از مالکیت رسمی صفرعلی سلیمی محرز گردیده لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتیکه شخص 
یا اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا به 
دادگاه صالحه  احاله و اقدامات موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه گردد. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و در 

هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 20 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140360301206003278 مورخ 1403/8/15 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مجتبی علی زاده پشتیری فرزند 
شمسعلی بشماره شناسنامه 0013864629 نسبت ششدانگ یک باب ساختمان مسکونی به 
مساحت 111/96 متر مربع پلاک 5596 فرعی از 141 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 10 
فرعی از 141 اصلی واقع در صالحیه خریداری از مالک رسمی آقای اکبر دهقانی محمدآبادی 
فرزند جواد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 

باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 18 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140360301206003286 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای کاظم فضلی فرزند فتح اله بشماره شناسنامه 3783 
نسبت ششدانگ یک باب ساختمان مسکونی به مساحت 255/60 متر مربع پلاک 5591 فرعی 
از 141 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 4 فرعی از 141 اصلی واقع در صالحیه خریداری از 
مالک رسمی آقای علی اکبر واعظی و حسن امامی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 18 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140360301206003325 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ابوذر محمدی کاکوند فرزند نباتعلی بشماره شناسنامه 
3310019926 نسبت ششدانگ یک باب خانه به مساحت 116/90 متر مربع پلاک 1308 
فرعی از 149 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 112 فرعی از 149 اصلی واقع در صالحیه 
خریداری از مالک رسمی آقای محمدرضا حسینی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 18 /09 /1403  تاریخ انتشار دومین آگهی: 1403/10/05

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان 

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مهدی پرتویی فرزند زلفعلی با وکالتنامه شماره 58538 مورخ 1403/09/14 دفترخانه 
582 اسناد رسمی تهران از طرف مالک خانم شهناز پذیرائی بوسجین فرزند علی حیدر برابر 
وارده به شماره 22016 مورخه 1403/09/17 با تسلیم 2 برگ استشهادیه مصدق دفترخانه 
اسناد رسمی شماره 582 تهران با اعلام اینکه سند مالکیت بیست و پنج صدم دانگ مشاع 
از ششدانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین بمساحت 8995 متر مربع به شماره پلاک 3305 
فرعی از 168 اصلی حوزه ثبتی رباط کریم و چاپی 212139 سری ه 99 به بنام مشارالیه ثبت 
و صادر و تسلیم شده است ، که طبق اظهار متقاضی به علت جابجایی اثاثیه مفقود گردیده 
است و طی درخواست وارده فوق تقاضای صدور المثنی سند مالکیت پلاک مذکور را نموده 
است لذا مراتب در اجرای ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود 
تا چنانچه شخص یا اشخاص مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد 
خود میباشد از تاریخ انتشار به مدت 10 روز پس از انتشار این آگهی اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره مراجعه و رسید دریافت نماید در غیر 
اینصورت اداره ثبت وفق مقررات اقدام خواهد نمود و اعتراض ایشان فقط در مراجع قضائی 

قابل رسیدگی خواهد بود .
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم
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خبر

اوحدی: زیباترین بستر وفاق 
خانواده ایثارگران هستند

بنیاد  سعید اوحدی معاون رئیس جمهور و رئیس 
شهید و امور ایثارگران، گفت: زیباترین بستر وفاق 
آن  در  که  همان طور  هستند،  ایثارگران  خانواده 
وحدت  باعث  خود  عزیزان  نثار  با  روزهای سخت 

شدند، امروز هم ایجاد وحدت می کنند.
به گزارش از پایگاه اطلاع رسانی بنیاد شهید و امور 
ایثارگران، همزمان با سالروز میلاد حضرت فاطمه 
»شهیدان  مادر  با  اوحدی  مادر،  روز  و  )س(  زهرا 

باقری زند« دیدار و گفت  وگو کرد.
میلاد  گرامیداشت  ضمن  دیدار  این  در  اوحدی 
فاطمه زهرا )س( و مقام  برکت حضرت  و  پرخیر 
مادر اظهار کرد: خداوند در حدیث قدسی می فرماید 
که اگر من عضوی از خانواده را از بین شما بردم اما 
خودم جایگزین او در خانه شما هستم و کسی که 
دل خانواده شهید را به دست آورد، خدا را راضی 
کرده و کسی که آنها را آزرد، عذاب خدا را به همراه 

خواهد داشت.
و  پرخیر  روز  این  در  که  بود  توفیقی  افزود:  وی 
را  خدا  و  رسیدیم  شهید  سه  مادر  خدمت  برکت 
سپاسگزاریم بابت این توفیق بزرگ. هر سه فرزند 
این مادر عزیز، بسیجی بودند و این حسینیه نیز به 

واسطه آنها برپا شده است.
زهرا )س(  از حضرت  به حدیثی  اشاره  با  اوحدی 
که فرمودند مادر بزرگترین مدرسه تربیتی جامعه 
است، تاکید کرد: مادران بزرگی که در طول هشت 
سال دفاع مقدس از تمام داشته های خود گذشتند 
نیز مصداق بارز این فرمایش حضرت فاطمه زهرا 
شهید،  زن  هزار   ۱۷ کشور  در  ما  هستند.  )س( 
جانباز و آزاده داریم که در این رابطه همایشی نیز 

برگزار کردیم.
به  اشاره  با  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  رئیس 
اینکه امروز حدود ۱۱ هزار نفر نخبه داریم که از 
فرزندان جامعه ایثارگری هستند، خاطرنشان کرد: 
حدود نصف این تعداد، بانوان عزیز جامعه ایثارگری 
هستند و امیدواریم ما امانت دار خوبی برای شهدا 

باشیم.

به شرایط  توجه  با  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
ضرورت  خصوص  در  بین الملل  عرصه  و  منطقه 
تحول گرایی و توجه به الزامات عصر جدید در حوزه 

دیپلماسی فرهنگی مطالبی را مورد تاکید قرار داد.
ارتباطات  و  تارنمای سازمان فرهنگ  از  به گزارش 
و  فرهنگ  سازمان  عالی  شورای  نشست  اسلامی، 
صالحی  سیدعباس  ریاست  به  اسلامی،  ارتباطات 
با حضور آیت الله  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
محسن قمی معاون ارتباطات بین الملل دفتر مقام 
معظم رهبری، حجت الاسلام محمدمهدی ایمانی پور 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی و دیگر 
و  فرهنگ  سازمان  میزبانی  به  شورا  این  اعضای 

ارتباطات اسلامی برگزار شد.
در ابتدای این نشست، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

در  بین الملل  عرصه  و  منطقه  شرایط  به  توجه  با 
الزامات  به  توجه  و  گرایی  تحول  خصوص ضرورت 
عصر جدید در حوزه دیپلماسی فرهنگی مطالبی را 

مورد تأکید قرار داد.
ارتباطات  و  فرهنگ  سازمان  عالی  شورای  رئیس 
اسلامی با عنایت به اقدامات ارزشمند انجام شده در 
این زمینه گفت: فعالیت های بسیار خوبی تاکنون در 
فعال سازی ظرفیت های فرهنگی در سازمان فرهنگ 
و ارتباطات اسلامی و دیگر دستگاه ها شکل گرفته 
است اما ضروری است تا بازآرایی و تحول گرایی در 

این عرصه مورد توجه جدی تری قرار گیرد.
سازمان  رئیس  نشست،  این  از  دیگری  بخش  در 
اوضاع  خصوص  در  اسلامی  ارتباطات  و  فرهنگ 
و  رایزنی ها  افزایش  سوریه،  ویژه  به  و  منطقه 

فعالیت های آنها در خارج از کشور مطالبی را بیان 
این  فرهنگی  فعالیت های  گزیده  تشریح  به  و  کرد 

سازمان در این زمینه پرداخت.
چگونگی کنشگری جمهوری اسلامی ایران در قبال 
موضوعات سوریه و نقش رسانه ها و فضای مجازی 
و  اجرایی  سیاست های  بررسی  و  خصوص  این  در 
راهبردهای فعالیت های فرهنگی جمهوری اسلامی 
از جمله مهمترین مباحث جلسه  ایران در منطقه 
اسلامی  ارتباطات  و  فرهنگ  سازمان  عالی  شورای 

بود.
در ادامه این نشست، گفت وگو پیرامون موضوعات 
روز و مسایل فرهنگی بین المللی مورد بحث و تبادل 
تصویب  به  نیز  مختلفی  موارد  و  گرفت  قرار  نظر 
ارتباطات  و  فرهنگ  سازمان  عالی  شورای  رسید. 

شخصیت های  و  وزراء  از  نفر   ۱۵ شامل  اسلامی 
معظم  مقام  حکم  با  که  است  فرهنگی  و  علمی 

رهبری منصوب می شوند.
صالحی: مشکل برخی هنرمندان ممنوع الکار رفع 

شده است
 سید عباس صاحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با بیان اینکه مشکل برخی هنرمندان ممنوع الکار 
رفع شده است، گفت: تمام تلاشمان را می کنیم در 
یک همکاری همه جانبه با مجموعه دستگاه های 
موثر در این حوزه ممنوع الکاری هایی که می شود 

حل شوند را برطرف کنیم.
صالحی در حاشیه بازدید از بیستمین جشنواره بین 
المللی تئاتر عروسکی تهران مبارک، درباره ممنوع 
از  افزود: مشکل عده ای  برخی هنرمندان  فعالیت 
و  فرهنگ  وزارت  که  تلاشی  با  آقایان  و  خانم ها 
ارشاد اسلامی انجام داده، رفع شده است و بخشی 
ان شاالله  و  است  اتفاق  این  آستانه  در  هم  دیگر 

خبرهای خوب آن خواهد رسید.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار کرد: اما برخی 
محکومیت قضایی دارند و محکومیت های قضایی 
در  که  عزیزانی  مجموعه  باز  اما  است،  تر  سخت 
حوزه قوه قضایی بودند به ما نویدهای خوبی دادند 

که بشود در حوزه قضایی هم کمک کرد.
وی خاطر نشان کرد: یکی از عزیزانی که مدتی در 
فضای حبس و زندان بود پنجشنبه آزاد شد و با 
این که محکومیت قضایی داشت توانست از مرخصی 
استفاده کند و ان شاالله بتواند در عفو هم قرار بگیرد.

تلاش  کرد:  تاکید  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
مجموعه  با  جانبه  همه  همکاری  با  می کنیم 
ممنوع  نحوی  به  حوزه  این  در  موثر  دستگاه های 
و  بشود  حل  شود،  حل  می تواند  که  الکاری هایی 

تاکنون هم مقداری حل شده است.
صالحی تصریح کرد: در ارتباط با بخشی از آنها به 
جد در حال فعالیت و در مورد تعدادی از آنها هم در 

آستانه رفع مشکل هستیم.
 سید عباس صالحی پیش تر در حاشیه جلسه هیات 
دولت در جمع خبرنگاران، گفته بود: بخشی که به 
عنوان هنرمندان ممنوع الکار تلقی می شوند موارد 
این دوره جدید  در  موارد  این  تمام  دارد.  مختلفی 
مورد بررسی قرار خواهد گرفت و یک تجدید نظر 

کلی صورت خواهد گرفت.

وزیر فرهنگ بر ضرورت بازآرایی و تحول گرایی 
در حوزه دیپلماسی فرهنگی تاکید کرد

خبر

معاون وزیر فرهنگ: افزایش اختیارات 
مدیران کل استان ها در دستور کار است

 معاون حقوقی، امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ و 
کل  مدیران  اختیارات  افزایش  اینکه  بیان  با  اسلامی  ارشاد 
و  تفویض مسئولیت  با  است، گفت:  کار  استان ها در دستور 
اختیارات، دست مدیران استانی برای استفاده از ظرفیت بخش 

خصوصی بازتر می شود.
مهدی محمدی درباره تفویض برخی مسئولیت ها و اختیارات 
به ادارات کل فرهنگ و ارشاد در استان ها اظهار داشت: با 
آغاز فعالیت در دولت چهاردهم افزایش اختیارات و مسئولیت 
استان ها را در دستور کار قرار دادیم، پیشنهاد تفویض برخی 
اختیارات را با وزیر فرهنگ )سید عباس صالحی( مطرح کردم 

که با کلیات آن موافقت شده است.
وی با بیان اینکه ایران فقط تهران نیست، گفت: اگر دست 
بگذاریم  باز  را  استان ها  در  ارشاد  و  فرهنگ  کل  مدیران 
می توانند گره ها را باز کنند و از ظرفیت بخش خصوصی بیشتر 
و بهتر بهره بگیرند؛ هر جا به بخش خصوصی اعتماد کردیم 

سرعت و کیفیت اجرای کارها بیشتر و بهتر شد.
محمدی ادامه داد: قصد داریم با تفویض برخی مسئولیت ها 
و اختیارات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به ادارات کل در 
در  هنر  و  فرهنگ  حوزه  تصمیم گیری های  دایره  استان ها، 
استان ها را گسترده تر کنیم، در گام اول ممکن است برخی از 
وظایف صدور مجوز موسسات فرهنگی و هنری به مدیران کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی در استان ها تفویض شود.
و  فرهنگ  وزارت  استان های  و  مجلس  امور  حقوقی،  معاون 
ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: با توجه به قوانین بالادستی 
و اینکه علاوه بر موافقت وزیر فرهنگ، مجوزها بانظر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی صادر می شود، باید موضوع در شورای 
عالی انقلاب فرهنگی مطرح شود تا برخی از وظایف وزارت 

فرهنگ تعدیل و به ادارات کل در استان ها واگذار شود.
محمدی در پاسخ به این پرسش که علاوه بر صدور مجوز چه 
اختیاراتی به مدیران کل فرهنگ و ارشاد اسلامی در استان ها 
واگذار می شود، گفت: فعلا فقط با موضوع موافقت شده است 
به  می تواند  فرهنگ  وزارت  را  اختیاراتی  چه  اینکه  درباره  و 
کارشناسی  کار  به  نیاز  کند  واگذار  استان ها  در  مدیران کل 
این موضوع  بیشتر  بررسی  برای  مقرر شده  افزود:  دارد. وی 
معاونان  و  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  با حضور  جلسه ای 

وی برگزار شود.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  موضوع  اول  ۱40۳/09/۱9هیات  مورخه   ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۳۷۸0 شماره  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهارستان تصرفات مالکانه بالامعارض متقاضی آقای علی زلفی فرزند صبرعلی بشماره شناسنامه 
۲504۲ نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 9۲/9۱ متر مربع پلاک ۱۳۲۷ فرعی از 
۱49 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱05 فرعی از ۱49 اصلی واقع در صالحیه خریداری از مالک 
رسمی خانم طوبی خانم رنجبر فرزند مشهدی حسین محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۳99۶0۳0۱۲0۶00۳45۸ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای عبد مراد سلگی فرزند فرهاد بشماره شناسنامه ۱۸۷۱ نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 9۶/۶۳ متر مربع پلاک ۲50۲۲ فرعی از ۱4۲ اصلی واقع 
در گلستان خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم دهقانی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای حمزه رضائی با ستناد دو برگ استشهادیه بشناسه یکتا ۱40۳0۲۱5۲۳۶۱0005۲۷ و رمز 
تصدیق 9۳۸9۸۳ مورخ ۱40۳/09/0۶ دفترخانه ۶۲ شهریار شهریار مدعی فقدان سند مالکیت 
ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی قطعه ۷ تفکیکی بشماره پلاک ۱۷0۸۲ فرعی از 4۷ اصلی 
مفروز و مجزی شده از شماره ۲۱۲۳ فرعی از اصلی ، به مساحت )۶9/۸5( شصت و نه متر و هشتاد 
و پنج دسیمتر مربع که مقدار سه متر و چهل و هشت دسیمتر مربع آن بالکن است واقع در طبقه سوم 
شرقی قطعه هفتم تفکیکی واقع در حوزه ثبتی شهریار با نضمام ششدانگ انباری مسکونی قطعه ۷ 
تفکیکی ، به مساحت )۲/۸0( دو متر و هشتاد دسیمتر مربع ، واقع طبقه همکف و بانضمام پارکینگ 
قطعه سه بمساحت ۱۱ متر مربع واقع در همکف ذیل دفتر الکترونیکی ۱۳9۷۲0۳0۱05۷0۱۷5۱۲ 
نام حمزه رضائی ثبت و سند به شماره چاپی 0۱۶4۲0 الف 9۷ صادر و تسلیم گردیده است به برابر 
سند رهنی شماره 400۷0 مورخ ۱۳9۷/04/۳۱ دفترخانه ۲۳ شهریار در رهن بانک مسکن میباشد 
که بعلت جابجایی سند مالکیت مفقود گردیده است لذا مراتب باستناد تبصره یک ذیل ماده ۱۲0 آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا 
وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت و یا سند انتقال بنام خود باین اداره تسلیم و رسید دریافت نماید در غیر 
اینصورت این اداره پس از انقضای مدت مذکور و نرسیدن اعتراض نسبت به صدور سند المثنی طبق 

مقررات اقدام خواهد نمود.م / الف ۱۱۸۷9
مهدی ناصری - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهریار

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی ۱۲0 آ.ق. ثبت(
نظربه اینکه آقای کورش سعیدی فرزند محمد بشماره ملی 00۲۱4۷۱۲۲۳ بموجب وکالت شماره 
با تسلیم دوبرگ استشهادیه مصدق بشماره وارده ۱999۸ تاریخ  4۳۶۷۸ تاریخ ۱40۳/0۱/۱5 
۱40۳/0۸/۲9 دفترخانه اسناد رسمی شماره ۳9 چهاردانگه درخواست سند مالکیت المثنی را اعلام 
داشته ، با توجه به اینکه پلاک ثبتی 4۷4 فرعی از ۱۲۷ اصلی عبارتست از : ) سند مالکیت ششدانگ 
یک قطعه زمین بمساحت دویست / ۲00 متر مربع قطعه 4۳0 تفکیکی پلاک 4۷4 فرعی از ۱۲۷ اصلی 
مفروز از پلاک ۲۷ فرعی از اصلی مذکور واقع در قریه حسن آباد حوزه ثبتی رباط کریم ، بشماره سریال 
چاپی 09۳۸۷9 سری الف ۸۳ بنام محمدرضا مختار نیا فرزند عباسعلی بشماره ملی ۱۳۷۶۲95۷9۲ 

صادره از تبریز ثبت ، صادر و تسلیم گردید و در ادامه طبق اظهار متقاضی بعلت سهل انگاری مفقود 
گردید لذا بموجب تقاضای وارده فوق درخواست صدور سند مالکیت المثنی را نموده است در همین 
راستا وفق ماده ۱۲0 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت مصوب ۱۳۸0/۱۱/۸ مراتب در یک نوبت آگهی 
میگردد تا چنانچه کسی مدعی حقی برای خود بوده یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ انتشار این اگهی 
ظرف مدت ده ۱0 روزبه این اداره مراجعه و ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله اعتراض 
خود را تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه 
اصل سند مالکیت یا سند معامله المثنی سند مالکیت پلاک مذکور طبق مقررات صادرو به متقاضی 

تسلیم خواهد شد.
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳0۱05۷0۱۲۱09 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهریار تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای / خانم اکبر محبی فرزند غلامعلی بشماره شناسنامه ۶94 ششدانگ یک باب خانه 
به مساحت 94/۱5 متر مربع پلاک ۷۳۱ فرعی از 45 اصلی واقع در شهریار خریداری از مالک رسمی 
آقای /خانم حمیدرضا رضایی محرز گردیده است اما به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱5 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.م/الف ۱۱۸۸0
مهدی ناصری - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهریار

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی ۱۲0 آ.ق. ثبت(
نظر باینکه آقای مجید عموهاشمی فرزند ابوالقاسم بموجب وکالت شماره 4۱۷99 تاریخ ۱۳99/05/۱۱ 
دفترخانه اسناد رسمی شماره ۷۲4 تهران به وکالت از سایروراث خانم جمیله حبیبی فرزند اسداله 
با تسلیم دوبرگ استشهادیه مصدق بشماره وارده ۱95۳۱ تاریخ ۱40۳/0۸/۲۶ دفترخانه اسناد 
رسمی شماره ۲۸ شهرری درخواست سند مالکیت المثنی را اعلام داشته ، با توجه به اینکه پلاک 
ثبتی ۲۳۶4 فرعی از ۱۶0 - اصلی عبارتست از : ) سند مالکیت دویست / ۲00 متر مربع مشاع از 
ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت یکصد و سی و شش هزار و چهار صدوسه متر مربع قطعه ۲59 
تفکیکی بشماره ۲۳۶4 فرعی از ۱۶0 اصلی مفروز و مجزی شده از اصلی مذکور واقع در حوزه ثبتی 
رباط کریم ، ذیل ثبت 44۱۷۳ صفحه 4۶5 دفتر جلد ۲۱۳ املاک بشماره سریال چاپی ۳9۳905 بنام 
جمیله حبیبی فرزند اسداله شماره شنا اسنامه ۲4۲ از گلپایگان ثبت ، صادر و تسلیم گردید و در 
ادامه طبق اظهار متقاضی به علت سهل انگاری مفقود گردید ، لذا برابر تقاضای وارده فوق درخواست 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است در همین راستا وفق ماده ۱۲0 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت 
مصوب 0۸/۱۳۸0/۱۱ مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی حقی برای خود بوده 
یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ انتشار این اگهی ظرف مدت ده ۱0 روز به این اداره مراجعه و ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله اعتراض خود را تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول 
اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله ، المثنی سند مالکیت 

پلاک مذکور طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد.
منوچهر کاظم اصلانی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  موضوع  اول  هیات  مورخه ۱40۳/05/0۳  شماره ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۱5۸0  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای محمد زارع یزدی پور غربی فرزند داوود 
بشماره شناسنامه ۱ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۲00/44 متر مربع 
پلاک 9۷۸۷ فرعی از ۱۳۸ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 4 فرعی از ۱۳۸ اصلی واقع در اسماعیل 
آباد که خود متقاضی برابر سند رسمی شماره 549۶55 مالک مشاعی میزان ۲50 سهم مشاع از ۱000 
سهم ششدانگ پلاک 4 فرعی از ۱۳۸ اصلی میباشد و تصرفات وی محرز گردیده است. لذا به به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  موضوع  اول  هیات  مورخه ۱40۳/0۸/۲0  شماره ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۳۳۳5  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای کمال عبادی فرزند رسول بشماره شناسنامه 
۸۳۶۳ نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۲/۲5 متر مربع پلاک 559۲ فرعی از 
۱4۱ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۶ فرعی از ۱4۱ اصلی واقع در صالحیه خریداری از مالک 
رسمی آقای هادی ملائی مهرجردی و خانم ربابه حاج بابائی مهرجردی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

»آگهی موضوع ماده۳قانون و ماده۱۳آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  اول  هیات  مورخه ۱40۳/09/۱۳  شماره ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۳۶94  رای  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهارستان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای داود علیپور فرزند عبداله بشماره شناسنامه 
۸۸۷ نسبت به یک باب ساختمان به مساحت ۷۶/۳0 متر مربع پلاک 5۶0۸ فرعی از ۱4۱ اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک ۳ فرعی از ۱4۱ اصلی واقع در صالحیه خریداری از مالک رسمی آقای عبدالحسین 
بختیاری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی فقدان سند 
خانم اعظم / صیدی حسین آبادی فرزند صید قاسم شماره شناسنامه ۷0 تاریخ تولد ۱۳۶۶/0۶/۳0 
صادره از دلفان دارای شماره ملی 4۲09۸5۷0۱۷ بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان یک دستگاه 
آپارتمان مسکونی به پلاک ثبتی ۲۶۳05 فرعی از ۱ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۷۶۸۱ فرعی از 
اصلی مذکور، قطعه 5 در طبقه سوم و واقع در هفت جوی حوزه ثبت ملک شهریار استان تهران به 
مساحت 5۸/۱۶ مترمربع به استناد دو برگ استشهادیه محلی مصدق شده در دفتر اسناد رسمی 
اصلی  مالکیت  سند  است  مدعی  یکتا ۱40۳0۲۱5۷۳5۷0000۸0  شناسه  با  ملارد  یازده  شماره 
بشماره چاپی ۳۷40۳4 سری ه سال 0۱ با شماره دفتر الکترونیکی ۱40۲۲0۳0۱05۷0۳09۸۳ 
ثبت گردیده بوده است و برابر سند انتقال شماره ۱۶۸0۶ تاریخ ۱40۲/۱0/۱۱ دفترخانه اسناد 
رسمی شماره ۱۱ شهر ملارد از آقای عباس محمدی مقدم به ایشان انتقال گردیده بوده است به 
علت اسباب کشی مفقود گردیده و مورد ثبت و بموجب دستور شماره ۱40۲9۱99004095۷4۶0 
مورخ ۱40۲/۱۲/۲۳ صادره از شعبه ۱۳ دادیاری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار )ویژه 
نیابت( به مبلغ ۲5000000000 بازداشت می باشد که ایشان تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
نموده است لذا مراتب باستناد ماده ۱۲0 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود. تا چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار آگهی 
ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتباً به ضمیمه سند معامله به این اداره تسلیم و رسید دریافت 
نمایند در غیر اینصورت پس از انقضای مدت مذکور و نرسیدن واخواهی نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد.م/الف ۱۱۸۸۸
مهدی ناصری - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهریار

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۳۶۳۶ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای مقصود شیرازی فرزند یحیی بشماره شناسنامه ۱5 نسبت به اعیان ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 45۳5/5۳ متر مربع پلاک 9۷۲ فرعی از ۱4۸ اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک ۱5 فرعی از ۱4۸ اصلی واقع در قلعه میر خریداری از مالک رسمی آقای علی 
اصغر قاسم لی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۳۷05 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای میر جلال سید موسوی باروق فرزند میر ابراهیم بشماره شناسنامه ۲444 
نسبت به اعیان ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۷/۳۲ متر مربع پلاک ۲۶۳۱۳ فرعی از ۱4۲ 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۶۷ فرعی از ۱4۲ اصلی واقع در سلطان آباد خریداری از مالک 
رسمی آقای عباس تبریزی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳0۱۲0۶00۳۷0۸ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهارستان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم منور قربانی دمیرچی فرزند محمد بشماره شناسنامه ۸50 نسبت به ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 90/۷۱ متر مربع پلاک ۲۲49 فرعی از ۱4۳ اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک ۱4۳ اصلی واقع در خیرآباد خریداری از مالک رسمی آقای نعمت اله رضایی محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۱۳95۶0۳0۱0۲۲0۱۱۲۸۸ مورخ ۱۳95/09/۳0 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
بهارستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای صادق عظیم پور فرزند رحیم بشماره شناسنامه ۱ 
صادره از هشترود نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۱9/۱۸ متر مربع 
پلاک ۶۲۷ فرعی از ۱۳۷ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۲5 فرعی از ۱۳۷ اصلی واقع در تهران 
حوزه ثبتی شهرستان بهارستان خریداری از مالک رسمی آقای سیدمحمد حسینی محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار اولین آگهی  : 05 /۱0 /۱40۳  تاریخ انتشار دومین آگهی: ۱40۳/۱0/۲۲

علی رحیمی پردنجانی - رئیس ثبت اسناد و املاک بهارستان



آئین کلنگ زنی و شروع عملیات اجرایی 
بر ۸۰۰  بالغ  اعتباری  با  عمرانی  پروژه   ۳
با  کریم  رباط  در شهرستان  ریال  میلیارد 

حضور مسئولان برگزار شد.
عمرانی  پروژه  چندین  کلنگ زنی  آیین   
حضور  با  چهارشنبه  روز  ورزشی  و 
حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
احمدی  امید   ، جمعه  امام  ترابی 
الهیاری  رضا  رباط کریم،حمید  فرماندار 
و  شهر  اسلامی  شورای  شهردار،اعضای 

دیگر مسئولان شهرستان برگزار شد.
آئین  این  درحاشیه  رباط کریم  شهردار 
کلنگ زنی به خبرنگار ایرنا گفت: تقویت 
اهداف  از  شهروندان  به  رسانی  خدمات 
شهرداری  و  شورا  اصلی  های  اولویت  و 
در  ها  پروژه  تعریف  وبا  است  رباط کریم 
بصورت  شده  برخوردار سعی  کم  محلات 
امکانات وخدمات  از  متوازن همه محلات 

شهری برخوردار شوند.
وی افزود: هدف ما ایجاد شور و نشاط در 
بین مردم است وبا ساخت اماکن فرهنگی 
و ورزشی جهت استفاده جوانان، آنها را در 

قهرمان پروری یاری خواهیم کرد.
اخیر در  اینکه طی یک سال  بیان  با  وی 
متعددی  های  پروژه  شهر  مختلف  نقاط 
هفتمین  گفت:  رسیده،  برداری  بهره  به 

پروژه زمین چمن مصنوعی شهرستان، در 
و  زنی  کلنگ  کیکاور  برخوردار  کم  محله 
به مرحله اجرایی در آمد که در کمترین 
خواهد  قرار  مردم  استفاده  مورد  زمان، 

گرفت.
پرندک  اتصال  را  پروژه  دومین  اله یاری 
خانه  شهرک  و  ارتش  شهدای  جاده  به 
و  کلنگ زنی   : داشت  بیان  و  کرد  عنوان 
آغاز عملیات اجرایی پروژه اتصال پرندک 
در  خانه  شهرک  ارتش  شهدای  جاده  به 
رفع  و  دسترسی  شبکه  توسعه  راستای 
ترافیکی شهرستان است  نقاط حادثه خیز 
شهروندان  اصلی  مطالبات  از  یکی  که 
و  شهر  شورای  توسط  بوده،  الارد  ناحیه 
و  اجرایی  وعملیات  پیگیری  شهرداری 
اتمام آن، باعث تحقق این خواسته به حق 
خواهد  مرور  و  عبور  در  تسهیل  و  مردم 
شد.وی ادامه داد: جهت توسعه زیرساختی 
و افزایش فضاهای سبز شهری کلنگ زنی 
پروژه و احداث بوستان الارد انجام و تداوم 
روند توسعه سرانه فضای سبز شهری طی 

یک سال اخیر رو به افزایش بوده است.
کرد:در  نشان  خاطر  کریم  رباط  شهردار 
ایم  بسته  مردم  با  که  عهدی  راستای 
افتتاح  هم  شهرستان  در  ماهیانه  بصورت 
و هم کلنگ زنی پروژه ها اجرا خواهد شد.

کلنگ ۳طرح عمرانی با اعتبار ۸۰۰ میلیارد 
ریال در رباط کریم به زمین زده شد گزارش

گفت:  رباط کریم  فرماندار   
ناهنجاری های  با  مقابله  برای 
نهادها  است  ضروری  اجتماعی 
برای  مسئول  دستگاه های  و 
همینطور  و  مردم  آگاه سازی 
اجرای برنامه ها و اقدامات خود 
مشارکت  و  تعامل  مورد  این  در 
داشته باشند و از جزیره ای عمل 

کردن بپرهیزند.
فرهنگ  شورای  جلسه  دهمین   
کریم  رباط  شهرستان  عمومی 
فرماندار،  جمعه،  امام  حضور  با 
معاون سیاسی امنیتی فرمانداری 

و اعضای این شورا در دفتر امام جمعه رباط کریم روز 
دوشنبه با ۲ دستور کار برگزار شد.

شورای  هشتم  جلسه  مصوبات  اجرای  گزارش  ارائه 
فرهنگ عمومی توسط دستگاه های اجرایی )طلاق( و 
ادامه بررسی راهکارهای کاهش آسیب های اجتماعی 
از جمله موارد دستور کار در دهمین جلسه شورای 

فرهنگ عمومی بود.
فرماندار رباط کریم در این جلسه با بیان اینکه برخی 
از جوانان بدون اینکه درک درستی از زندگی مشترک 
پیدا کنند تشکیل خانواده می دهند، افزود: خانواده ها 
در شکل گیری ازدواج، فرهنگ و سنت های طرفین 
را در نظر بگیرند تا اختلافات فرهنگی زوجین باعث 

بروز آسیب های اجتماعی و طلاق نشود.
اجرایی  دستگاه های  داشت:  اظهار  احمدی  امید 
شهرستان باید با مشارکت و همکاری به دنبال کاهش 

آسیب های اجتماعی باشند.
عمل  ای  جزیره  مشکل  تردید  بدون  داد:  ادامه  وی 
کردن و عدم همگرایی برنامه ها و اقدامات نهادها و 
در  مردم  آگاه سازی  ودر  است  مسئول  های  دستگاه 
دستگاه  تمامی  باید  آسیب ها  این  معضلات  خصوص 
های اجرایی با هم تعامل و مشارکت داشته باشند و از 

جزیره ای عمل کردن بپرهیزند.
توسط  جوانان  آموزش  به  توجه  رباط کریم  فرماندار 

نقش  گفت:  و  دانست  موثر  را  دانشگاه  و  مدارس 
کلیدی آموزش و پرورش در کنار دانشگاه ها می تواند 
در حل و کاهش آسیب ها اجتماعی همچنین تقویت 

بنیان خانواده موثر باشد.
اولویت  توان  می  ادارات  با همگرایی  آورشد:  یاد  وی 
را  ها  ناهنجاری  با  مقابله  و  گسازی  فرهن  برای  ها 
مشخص کرد تا با اقداماتی که اختصاص پیدا می کند 
بتواند اثرگذاری و کارآیی بیشتری را به همراه داشته 

باشد.
همچنین  و  خانواده  آموزش  به  توجه  احمدی 
آگاه سازی مردم در خصوص آسیب های فضای مجازی 
راستا  این  در  افزود:  و  برشمرد  مهم  را  ماهواره  و 
بهزیستی،  توسط  مؤثری  و  مفید  برنامه های  می توان 

کمیته امداد، آموزش  و پرورش و دانشگاه انجام داد.
و  مجازی  فضای  کلی  طور  به  شد:  یادآور  احمدی 
ماهواره بیشترین تاثیرات منفی را بر خانواده ها داشته 
اعضای  و  می زند  آسیب  خانواده  روان  سلامت  به  و 
خانواده را از هم دور کند و در این بین اصل آموزش 
و  بزرگترین  خانواده  بزرگان  توسط  سازی  آگاه  و 

موثرترین راه برای مدیریت مناسب جوانان است.
لازم به ذکر است ادارات بهزیستی،آموزش و پرورش 
معضل  خصوص  در  آزاد  و  نور  پیام   های  دانشگاه  و 
آسیب های اجتماعی و جلوگیری از آن به ارائه گزارش 

پرداختند.

فرماندار رباط کریم: برای مقابله با ناهنجاری 

اجتماعی نهادها باید هماهنگ باشند
نوشتار

وزیر نفت با اعلام اینکه به  زودی قراردادهایی به ارزش ۶ میلیارد دلار برای فشارافزایی میدان 
اگر  امضا می شود، گفت:  اصلی کشور  اولویت های  از  به  عنوان یکی  پارس جنوبی  مشترک 
طرح های فشارافزایی اجرایی نشود از دو سال آینده شاهد افت فشار مخزن این میدان خواهیم 

بود.
محسن پاک نژاد  در نشست با کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی با تأکید بر اینکه ایجاد 
تأسیسات فشارافزایی در پارس جنوبی در کشور از نان شب هم واجب تر است، خاطرنشان کرد: 

تمهیدات لازم برای تأمین مالی این پروژه اندیشیده شده است.
وی با اشاره به اینکه بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته مقدمه قانونی برای سرمایه گذاری 
صنایع انرژی بر همچون هلدینگ های پتروشیمی و صنایع فولادی در میدان های گازی کشور 
انجام شده است، ادامه داد: بخش خصوصی می تواند با به تولید رساندن میدان های گازی سهم 

خود بابت سرمایه گذاری در این طرح های را در قالب گاز تحویلی، دریافت کند.
وزیر نفت با تأکید بر اینکه ناترازی انرژی در کشورمان به سالیان گذشته و سرمایه گذاری نکردن 
در بخش های بالادستی مربوط می شود و ریشه ای به شمار می آید، گفت: در حوزه تولید، وزارت 
نفت مسئولیت سرمایه گذاری و تولید از میدان های گازی را بر عهده دارد، از سوی دیگر برای 
حل ناترازی، واردات گاز و سوآپ آن تا حدی می تواند به صورت جزئی کمک  کند، اما این 

موضوع به تنهایی کمکی برای رفع کامل ناترازی انرژی نمی کند.
پاک نژاد با بیان اینکه اگر روند مصرف گاز مدیریت و بهینه سازی نشود ما هر چه قدر در حوزه 
تولید گاز سرمایه گذاری کنیم، نمی توانیم به افزایش شتابان مصرف گاز در سال های اخیر برسیم، 
افزود: امسال با افزایش برودت هوا مصرف در بخش خانگی، تجاری و صنایع غیر عمده کشور 
به حدود ۶۷۰ میلیون متر مکعب رسیده، این درحالی است که در مجموع امسال حدود ۸۵۰ 
میلیون متر مکعب گاز شیرین به خطوط سراسری گاز تزریق شده است، این مقدار تولید نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته )چهار ماه اخیر( افزایش ۱۴ میلیون مترمکعبی داشته است.
وی با اشاره به اینکه طبیعتا آنچه بعد از گازرسانی به بخش خانگی باقی می ماند باید میان 
نیروگاه ها و سایر صنایع عمده کشور با اعمال محدودیت تقسیم شود، گفت: البته که این شرایط 

به نفع مردم و کشور نیست، این موضوع واقعیتی غیر قابل انکار است.
وزیر نفت با بیان اینکه وزارت نفت دولت چهاردهم برنامه افزایش ظرفیت تولید گاز در بخش های 
بالادستی صنعت نفت را به شدت دنبال می کند، افزود: البته بیش از هر چیز دیگری باید برروی 
مدیریت و بهینه سازی مصرف تمرکز کنیم، این حوزه در بر دارنده راهکارهای قیمتی و غیر 

قیمتی است که هم اکنون وزارت نفت راهکارهای غیر قیمتی را در اولویت قرار داده است.
پاک نژاد خاطرنشان کرد: استفاده از بخارهای گازی با راندمان بالا می تواند یکی از راهکارهای 
غیرقیمتی مدیریت و بهینه سازی مصرف به شمار آید، سرمایه گذاری در این بخش از سوی 

بخش های دولتی و خصوصی می تواند به ما در تعدیل مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری 
کمک کند.

و  گاز  متر مکعبی  میلیون  تا ۳۰۰  ناترازی ۲۵۰  با  اکنون در زمستان  ایران هم  افزود:  وی 
در تابستان با ناترازی ۱۰۰ میلیون متر مکعبی گاز روبرو است، از این رو ما چاره ای به جز 

بهینه سازی مصرف در سال های آتی نداریم.
وزیر نفت در ادامه با اشاره به اینکه وزارت نفت در چهار ماه اخیر موفق به افزایش تولید بیش 
از ۲۵ میلیون متر مکعبی گاز ترش در بخش بالادستی خود شده است، گفت: به عبارت دیگر 
در چهار ماه اخیر سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۴ میلیون متر مکعب گاز 
شیرین معادل نصف یک فاز میدان گازی پارس جنوبی بیشتر به شبکه سراسری گاز تزریق 
شده است. هم اکنون مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری از ۶۷۰ به ۶۲۰ میلیون متر مکعب 

با همراهی مردم رسیده است.
پاک نژاد افزود: در واقع به هر اندازه ای که نفت کوره در نیروگاه ها مصرف شود، گاز کمتری تحویل 
این نیروگاه ها می شود و این گاز در نیروگاه های گازی و سیکل ترکیبی به  عنوان جایگزین 
نفت گاز مصرف می شود و بدین ترتیب با مصرف کمتر نفت گاز در سبد سوخت نیروگاهی، سطح 

ذخایر آن در نیروگاه ها افزایش می یابد.
وی با بیان اینکه نیروگاه ها بر اساس مصوبات بالادستی از ۱۰ مرداد مکلف به مصرف روزانه ۴۰ 
میلیون لیتر نفت کوره بودند، گفت: این مصوبه اما در نیروگاه ها اجرایی نشد و به  طور متوسط از 

۱۰ مرداد تا پایان آبان روزانه حدود ۲۲ میلیون لیتر نفت کوره در نیروگاه ها مصرف شده است.
اجرایی نکردن مصوبات بالادستی

وزیر نفت با اشاره به اینکه اجرایی نکردن مصوبات بالادستی سبب شد موجودی ذخایر نفت گاز 
در آغاز دولت چهاردهم به شدت کاهش یابد، افزود: اگر نفت کوره مطابق این مصوبات مصرف 
می شد، اکنون سطح موجودی مفید نفت گاز نیروگاهی برابر با سه میلیارد و یکصد میلیون لیتر 
بود، اگر نفت کوره مطابق مصوبات بالادستی از ابتدای مهر تاکنون مصرف می شد، اکنون سطح 
موجودی مفید نفت گاز نیروگاهی برابر با ۲ میلیارد و ۱۷۷ میلیون لیتر بود و اگر نفت کوره 
مطابق این مصوبات از ابتدای آبان  تاکنون مصرف می شد، اکنون سطح موجودی مفید نفت گاز 

نیروگاهی برابر با یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون لیتر بود.
پاک نژاد، صادرات گاز و قراردادهای موجود را دیگر چالش وزارت نفت دولت چهاردهم برای حل 
مشکل تأمین سوخت زمستانی عنوان کرد و گفت: صادرات گاز به ترکیه در تابستان سال گذشته 
از ۲۷ خرداد تا ۲۸ مهر برای مدت چهار ماه به دلیل مشکل دریافت از طرف کشور ترکیه متوقف 
شده بود که این موضوع منجر به کاهش ۳.۶ میلیارد مترمکعبی )۳۰ میلیون مترمکعبی در روز( 
صادرات گاز نسبت به قرارداد شد. این مقدار گاز مازاد در سال گذشته در اختیار سایر بخش ها 

به ویژه نیروگاه ها قرار گرفته و انتظارات برای تحویل گاز را افزایش داده است.
وی افزود: همچنین با توجه به اینکه از دی ماه سال گذشته )۱۴۰۲( تا پایان مرداد ۱۴۰۳، تمام 
ظرفیت قراردادی با ترکیه استفاده شده بود، در طول سه ماه گذشته امکان کاهش صادرات گاز 
به ترکیه وجود نداشت، عدد صادرات هم باید مطابق با قرارداد دوجانبه انجام می شد. این در 
حالی است که از دی ماه سال گذشته )۱۴۰۲( تا پایان مرداد )۱۴۰۳(، در مواقعی که با کمبود 

گاز مواجه بوده ایم، محدودیت روی صادرات گاز به ترکیه به  راحتی اعمال شده بود.
افزایش ۱۱ میلیون لیتری تولید نفت گاز

وزیر نفت در ادامه با اشاره به اینکه در چهار ماه گذشته تولید نفت گاز نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته ۶ میلیون لیتر افزایش یافته است، ادامه داد: این عدد در پایان آذر امسال به ۱۱ 
میلیون لیتر رسیده که به همین مقدار ارسال نفت گاز به نیروگاه های کشور در مدت یاد شده 

افزایش داشته است.
پاک نژاد خاطرنشان کرد: افزایش تحویل نفت گاز به نیروگاه های کشور به صورت میانگین روزانه 
۳۵ میلیون لیتر بوده که در برخی روزها بنا به نیاز تا سقف ۶۰ میلیون لیتر رسیده است، 
همان طور که می دانید ایجاد پشتیبانی و تهیه لجستیک برای تحویل این مقدار نفت گاز در کشور 

نیازمند افزایش توان ناوگان تانکرهای جاده پیما و ریلی است.
وی راه اندازی فاز نخست خط لوله انتقال فرآورده  از بندرعباس به رفسنجان طی ۲۰ روز گذشته 
را یکی از اقدام های مؤثر در صنعت نفت دانست و افزود: با راه اندازی این خط لوله از پیمایش 

روزانه ۸۰۰ نفتکش جاده پیما جلوگیری می شود.

وزیر نفت: فشار افزایی میدان گازی پارس جنوبی 
ضروری است گزارش

 رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران گفت: رفع فیلتر از واتساپ 
و گوگل پلی وعده رئیس جمهور است که با تلاش خستگی ناپذیر 
این  صاحبنظران  همه  بین  اجماع نظر  و  ارتباطات  کارآمد  وزیر 

اتفاق محقق شد.    
بحث  گفت:  ارتباطات   وزیر  معاون  صدر«  »محمدمحسن 
و  اجتماعی  شبکه های  به  مردم  دسترسی  عدم  و  فیلترینگ 
به یک مطالبه  بود که  پیام رسان های مرسوم در دنیا، مسئله ای 

عمومی تبدیل شده بود.
وزیر  بود،  داده  وعده  جمهور  رئیس  که  آنچه  طبق  افزود:  وی 
بعُد  از  و  گذاشت  موضوع  این  روی  مفصلی  وقت  ارتباطات 
کارشناسی به قضیه نگاه شد که آیا فیلترینگ اثر و فایده ای برای 

کشور دارد یا خیر.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران ادامه داد: دکتر هاشمی از 
کلید واژه »وفاق« استفاده کرد و با برگزاری جلسات کارشناسی 
متعدد با افرادی که در فرایند رفع فیلترینگ موثر بودند، توانستند 

این وعده را محقق کنند.
استفاده  فیلترشکن  از  این مدت مردم  در  تاکید کرد: عملا  وی 

دسترسی  پیام رسان ها  و  شبکه ها  این  به  غیرمتعارف  طرق  از  و  می کردند 
داشتند که این زیبنده کشور نبود.

و  بود  تبدیل شده  مطالبه عمومی  به یک  فیلترینگ  رفع  تصریح کرد:  صدر 
می دیدند  را  ارتباطات  حوزه  مسئولین  بخصوص  و  مسئولان  کجا  هر  مردم 

درباره آن سوال می کردند.
رفع  در  دخیل  افراد  با  هماهنگی  افزود:  اطلاعات  فناوری  سازمان  رئیس 
کار  نباشند،  یکدیگر هم نظر  با  موارد  بسیاری  در  است  فیلترینگ که ممکن 
بسیار سختی بود که وزیر ارتباطات آن را انجام داد و با حمایتی که رخ داد 

عملا گام نخست در رفع فیلترینگ به یک گام محکم تبدیل شد.
معاون وزیر ارتباطات گفت: چندساعت پس از تصویب این مصوبه و اعلام خبر، 
دسترسی مردم به واتساپ و گوگل پلی انجام شد که حس و حال خوبی را در 

میان مردم کشور رقم زد.
صدر تصریح کرد: این وعده ای بود که رئیس جمهور داده بود و باید وزارت 

ارتباطات آن را عملی می کرد که الحمدالله انجام شد.
صدر خاطرنشان کرد: دسترسی آزاد به برخی شبکه های اجتماعی مرسوم در 
دنیا از حقوق مردم است و امیدواریم در ادامه مسیر نیز آنچه که به نفع مردم 

و شایسته آن ها است مهیا شود.
واتساپ و گوگل پلی  فیلتر  افزود: رفع  ایران  فناوری اطلاعات  رئیس سازمان 
با »وفاق« انجام شد و بسیاری از کسانی که در این خصوص موضع مخالفت 
جمع بندی  یک  به  اجماع نظر  با  اینبار  ارتباطات  وزیر  هماهنگی  با  داشتند 

درست رسیدند.
وی تصریح کرد: با این روش اجماعی و بیان ادله کارشناسی درباره بی اثر بودن 
اتفاق خوبی رخ داد که نشان می دهد این مسیر در آینده نیز به  فیلترینگ 
نتایج خوبی خواهد رسید و امیدواریم شاهد رفع فیلترینگ از سایر پلتفرم ها و 

دیگر شبکه های اجتماعی نیز باشیم.

حوزه  در  که  داشت  اذعان  نیز  نکته  این  به  باید  البته  کرد:  تصریح  صدر 
پیام رسان های ایرانی نیز رشد خوبی را شاهد بودیم و وزارت ارتباطات آن جا 

نیز پشتیبانی خوبی از پلتفرم های داخلی داشته است.
معاون وزیر ارتباطات افزود: در ادامه نیز به آن ها از نظر بعد فنی و زیرساختی 
و  بهتر  فضای  که  نیست  ما  مسئولیت  نافی  این  اما  کرد؛  خواهیم  کمک 

راحت تری را برای مردم مهیا کنیم.
دسترسی آزاد برای مردم یک حق اجتماعی است

میان صاحبان  کسب وکارهای  امید  ایجاد  در  فیلترینگ  رفع  اثر  درباره  صدر 
حوزه فناوری گفت: قطعا این گشایش برای آن ها خوشایند بود چرا که ما در 
این مطالبه وجود داشت که  هر جمع تخصصی که حاضر می شدیم همیشه 
یک ارتباط حداقلی بدون فیلتر با مشتریان خارج از کشور خود داشته باشند.

وی ادامه داد: ما باید به این گفتمان پایبند باشیم که دسترسی آزاد برای مردم 
یک حق اجتماعی است اما در مقابل خبرگان و دانشگاهیان ما از این فضای 
بتوانند پلتفرم های مناسبی را  تا  دسترسی ها استفاده و خود را تجهیز کنند 
توسعه دهند یا پلتفرم هایی که وجود دارد را به امکانات روز دنیا مجهز کنند.

با  شانه به شانه  رقابت  یک  می توان  که  است  این صورت  در  تنها  افزود:  صدر 
پیام رسان های خارجی داشت و به مردم نیز برای استفاده از آن ها حق انتخاب 

داد.
معاون وزیر ارتباطات تاکید کرد: توسعه و پیشرفت اغلب مواقع در بستر رقابت 
پیام رسان های  با  رقابت  امکان  از  بتوانیم  باید  نیز  ما  و  اتفاق می افتد  درست 

خارجی استفاده کنیم.
صدر افزود: در گوگل پلی نیز اپلیکیشن های ایرانی تولید داخل وجود دارد که 

اکنون با رفع فیلترینگ به راحتی در دسترس مردم است.
وی گفت: این اتفاق مثبتی که رخ داد و زحماتی که وزیر ارتباطات به عنوان 
یک دانشمند برجسته در این حوزه کشید، واقعا قابل تقدیر است و امیدواریم 

این اثر روانی مثبتی که در جامعه ایجاد شده ادامه دار باشد.

رفع فیلترینگ با اجماع نظر 
همه صاحبنظران نوشتار

از اختصاص تسهیلات  شهردار رباط کریم 
میلیون   ۳۰۰ ارزش  به  خودرو  تعمیرات 
نقل  و  حمل  شبکه  رانندگان  به  ریال 

رباط کریم درآینده نزدیک خبر داد.
از  تجلیل  حاشیه  در  اله یاری   حمیدرضا 
رانندگان شبکه حمل و نقل رباط کریم به 
همکاری  و  تعامل  با  گفت:  ایرنا  خبرنگار 
شورای اسلامی ۱۰۵۰ بسته لنت مقادیری 
روغن موتور و ۴۰۰ حلقه لاستیک تقدیم 
رانندگان نمونه و منتخب شورای اسلامی 

خواهد شد.
فقره تسهیلات  به زودی ۱۶۶  افزود:  وی 
شرایط  با  ریالی  میلیون   ۳۰۰ تعمیرات 
مناسب در تفاهم با صندوق کارآفرینی نیز 

برای استفاده رانندگان مهیا خواهد شد.
شهردار رباط کریم همچنین از افتتاح پایانه 
آینده  روز   ۱۵ در  آبشناسان  اتوبوسرانی 
خبر داد وگفت :پایانه اتوبوسرانی شهرک 
می رسد  بهره برداری  به  آبشناسان  شهید 
تغذیه،  بوفه  استراحتگاه،  پایانه  آن  در  و 
ساختمان اداری و سایر امکانات رفاهی در 

نظر گرفته شده است.
اله یاری در خصوص احداث پایانه اشکانیه 
مربوطه،  وعده های  یکی  عنوان  به  نیز 
ازحل  انشالله پس  افزود:  و  خود خبر داد 
درآینده  حقوقی  و  مالکیتی  مشکلات 
به زودی عملیاتی خواهد  نیز  نزدیک آن 

شد.
دستگاه   ۸ آینده  ماه   : داشت  بیان  وی 
خطوط  در  خریداری شده  وَن  خودروی 
قرار  شهروندان  اختیار  در  بین شهری 
خواهد گرفت تا به مردم خدمات ارائه دهد.

کنار  در  کرد:  تصریح  رباط کریم  شهردار 
اتفاقات تلاش شده در سایر حوزه ها  این 
برگزاری  و  ورزشی  امکانات  همچون 
مسابقات ورزشی خدماتی به رانندگان ارائه 
شود و به طور کلی با وجود تمام مشکلات 
مدیریت  تلاش  و  دغدغه  کمبودها،  و 
شهری رباط کریم ارائه خدمات مختلف به 

این قشر زحمتکش بوده است.
وی گفت:در بیش از یک سال اخیر شورا 
و شهرداری رباط کریم تمام تلاش خود را 
صادق  خود  وعده های  بر  تا  بسته  کار  به 
باشند و گمان می رود تمام این وعده ها در 
ساخت  موضوع  و  شده  محقق  مدت  این 
ایستگاه مترو نیز در حال پیگیری و اجرا 
کرد  خاطرنشان  درپایان  یاری  اله  است. 
مدیریت  نگاه  و  مشی  اخیر  مدت  در   :
و  شهروندان  با  مستقیم  ارتباط  شهری 
نظارت مردمی بوده و رانندگان و فعالان 
عرصه حمل و نقل عمومی نیز حلقه واسط 
شهرداری با شهروندان هستند و از تمامی 
تلاش های شبانه روزی این عزیزان تقدیر 

و تشکر می کنم.

اختصاص تسهیلات ۳۰۰ میلیون ریالی 
تعمیرات خودرو به رانندگان در رباط کریم خبر
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